
سهم  گفت:  قم  استان  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
قم از کل بودجه کشور برای سال آینده، ۱.۵ درصد است 
رتبه  در  اختصاصی  درآمد  نظر  از  استان  این  درحالی که 
از نظر درآمد عمومی در رتبه هجدهم قرار دارد. و  پنجم 

جمعی از اعضای خانه مطبوعات و خبرنگاران استان قم 
روزسه شنبه با حضور در سازمان برنامه و بودجه استان قم 
با محمود نوربخش رئیس و معاونان این سازمان دیدار و در 
مورد لایحه بودجه ۱۴۰۱ و سهم استان، سؤالات خود را 

روزنامه

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم خبرداد:

اختصاص یک ونیم درصد
 از بودجه 1401 به استان قم

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم خبرداد:

کاهش 10درصدی اهدای خون در استان قم
4
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توصیه معاون استاندار قم به مدیران دستگاه های اجرایی :

باید با دست پر به استقبال اعضای
 هیات دولت برویم

امیدوارم خروجی سفر هیات دولت به قم همراه با اقدامات مثبت باشد

8
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مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم :

تمام برنامه های هلال احمر پیوست فرهنگی دارد
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معاون خدمات شهری شهرداری قم خواستار پیگیری جدی امنیت بوستان ها 
توسط نیروی انتظامی شد و گفت: تأمین امنیت در بوستان ها جزء حوزه کاری ما 
نبوده و ما تخصص آن را نداریم. عباس ذاکریان در بیستمین جلسه رسمی و علنی 
شورای اسلامی شهر قم که در ساختمان شهید باکری برگزار شد، به لزوم توجه به 
امربه معروف و نهی از منکر پرداخت و اظهار داشت: سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری مدت هاست به این موضوع ورود کرده و برنامه هایی فرهنگی 
و اجتماعی به مناسبت های مختلفی در بوستان ها اجرا می کند. وی از اختصاص 

نوین در  از روش های  بر استفاده  تأکید  با  سخنگوی شورای اسلامی شهر قم 
امربه معروف و نهی از منکر گفت: متأسفانه دستگاه های متولی وظیفه خود را 
به خوبی انجام نمی دهند و باوجوداین تعداد نهاد فرهنگی و مذهبی در شهر، 
هیچ مطالبه ای از آن ها نمی شود. محسن محرری در بیستمین جلسه رسمی 
و علنی شورای اسلامی شهر قم که در ساختمان شهید باکری برگزار شد، به 
باید  از منکر در جامعه اشاره کرد و اظهار داشت:  امربه معروف و نهی  اهمیت 
اقدامات انجام شده در حوزه امربه معروف و نهی از منکر موردبازنگری قرار گیرد. 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خواستار شد:
پیگیری جدی امنیت بوستان ها توسط نیروی انتظامی

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:
ضرورت برنامه ریزی برای پرکردن اوقات فراغت جوانان

88
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رئیس پلیس راهور ناجا خبرداد:
تمدید مهلت بخشودگی دو 

برابری جرائم رانندگی تا پایان 
ســخنگوی قــوه قضاییــه گفت: 
افشــای اســناد طبقه بندی شده 
جرم محسوب می شود و چنانچه 
فردی اقدام به انتشــار این اســناد 
کند قابل تعقیب اســت. ذبیح الله 
خداییان روز سه شنبه در هفتمین 
نشست خبری دوره تحول و تعالی 
قوه قضاییه ضمن گرامیداشت ایام 
7فاطمیه و شهادت ام ابیها حضرت  2

معاون اول رییس جمهور:
شهرداران، پیوند های اجتماعی 

میان مردم را انسجام بخشند
رئیــس پلیــس راهــور ناجا 
گفت: بحث بخشــودگی دو 
برابــری جرائــم رانندگــی تا 
پایــان دی ۱۴۰۰ خواهد بود 
و دیگر تمدید نخواهد شــد. 
سردار هادیانفر افزود: در این 
یک ماه باقی مانده تمام جرائم 
رانندگی به اصل بر می گردد و 
هموطنانمان می توانند از این 

 معــاون اول رییــس جمهــور بــا 
اشــاره به دغدغه های مقام معظم 
رهبــری مبنــی بــر حل مشــکل 
کلانشــهرها  در  حاشیه نشــینی 
گفــت: پدیــده حاشیه نشــینی و 
ایجاد سکونتگاه های غیررسمی در 
شأن نظام جمهوری اسلامی ایران 
نیست و باید با رصد مداوم و پیش 
بینی منابــع لازم حرکت بزرگی را  2

دولت سیزدهم 
و تنگی فرصت ها 

 آنچه مسلم است نظام جمهوری اسلامی ایران از بطن 
اسلام ناب و فرهنگ تشیع علوی و بر مبنای تفکر نوین 

ولایت فقیه و مردم سالاری دینی پایه گذاری شده است و تمام ارکان آن از جمله قانون 
اساسی، قوای سه گانه  و حتی شورای نگهبان  جزو پیشرفته ترین و به روز ترین ارکان نظام 
حاکمیتی به شمار می آیند، چنانکه هر گونه ولایتی که در این نظام  بر دوش فقیه جامع 
شرایط گذاشته شده است در راستای تامین منافع توده مردم و رعایت مصلحت جامعه 
مدنی می باشد  و هیچ گونه منافاتی با مردم سالاری دینی ندارد و بلکه این دو در کنار هم 

و برای مکمل هم  تعبیه شده اند.
متاسفانه برغم همه این امتیازات و نو آوری ها، در مرحله عمل و اجرا مشکل جدی 
مشاهد می شود به خصوص در دو دهه اخیر و بالاخص بعد از حاکمیت جریان انحرافی ، 
مسئولان و مدیرانی که متصدی این مقامات در قوای سه گانه و دیگر نهاد های انقلابی و 
غیره شدند ، آنگونه که باید و شاید نتوانستند به وظایف قانونی خود در قبال این مسئولیت 
ها  درست عمل بکنند و از عهده برآیند و در مواردی هم انقلاب و نظام را از ریل اصلی خارج 
کردند و به انحراف کشاندند در این مورد نمونه های بسیاری را می توان ردیف کرد که فعلا 

در این مختصر نمی گنجد.
وقتی اینطور شد طبیعی است که امروز شاهد ناکارآمدی نظام درعرصه های گوناگون 
و به خصوص در مسائل اقتصادی گرفتار یک بحران جدی باشیم که اگر دست اندرکاران 
اجرایی  و دلسوزان نظام دیر بجنبند و راهکار اساسی  پیدا نکنند در آینده نزدیک با پدیده 
ناخوشایندی مواجه خواهیم شد که ترمیم و جبرانش شاید غیر ممکن باشد. این تقصیرات 
، قصورات و انحرافات از مسیر انقلاب اختصاص به فرد خاص یا جناح خاصی ندارد و همه 

در آن به حسب شدت و ضعف سهیم هستند.
 وقتی در یک نظامی و حکومتی ناکارآمدی رخ داد و مسئولانش به هر دلیلی نتوانستند 
پاسخگوی عملکرد ضعیف خود باشند طبیعی است که سرنوشت آن در مرحله نخست 

فاصله گرفتن مردم  و در مرحله بعدی سقوط و انقراض خواهد شد...
ناکار آمدی در عمل غیر از برحق بودن یا نبودن در مقام تئوری ، اندیشه و اعتقاد است. 

نظام کمونیستی اتحاد جماهیر شوروی سال 1923 تاسیس شد و تا سال 1991 به 
مدت هفتاد سال ادامه داشت و رمز حیات آن در این هفتاد سال کارآمدی ، رشد اقتصادی 
و اداره کشور و مردم به نحو تقریبا مطلوب بود ، وقتی در دهه  پنجاه شخصیت های 
اسلامی  در نقد و رد مکتب های مادی مقاله و کتاب می نوشتند و خوب هم از عهده آن 
برمی آمدند اما حکومت کمونیستی اتحاد جماهیر شوروی ، همچنان یکی از قدرت های 
بزرگ جهان و بلوک مقتدر و پایدار شرق به شمار می آمد و همچنان استوار رو به جلو می 
تاخت، اما از آن روزی که گورباچف به ریاست رسید و طی اصلاحات سیاسی، اجتماعی 
و اقتصادی  نتوانست کشور را اداره بکند و اصلاحات اقتصادی وی منجر به وخیم شدن 
اوضاع کشور و درنهایت فروپاشی آن شد؛ با این که جماهیر شوروی بزرگترین قدرت 
نظامی دنیا بود، اما وقتی اقتدار و مردم را از دست داد توپ ، تانک و موشک به تنهایی 

نتوانست آن حکومت  را سرپا نگه دارد.
...امروز ما در وضعیت بسیار حساس و سرنوشت سازی قرار داریم؛ باید این واقعیت و 

حقیقت را پذیرفت و در پی چاره جویی رفت.
همه مسئولین که در راس مدیریت ها حضور دارند بدون این که دیگران را متهم  و به 
عبارتی فرافکنی کنند ، وظیفه دارند با مشورت و همدلی با کارشناسان مورد اعتماد و قوی 
در جهت رفع این معضل تلاش کنند ، مخالفان دولت نیز لازم است موضع اثباتی اتخاذ 

نمایند و کمک کنند که از این تنگنا به سلامت عبور کنیم.
 هم اکنون بحث فراتر از حسن روحانی، ابراهیم رئیسی و غیره است،  در این چهل سال 
بارها تجربه کردیم آنهایی که در خارج گود بودند و مرتب به مدیران وقت ایراد می گرفتند 
و نق می زدند، اما وقتی خودشان به قدرت رسیدند همان کردند که قبلا به آن اعتراض 
داشتند ، چنانکه امروز در موضوع برجام  این حقیقت برای چندمین بار تکرار و مشاهده 

می شود.
انتظار از رهبران و پیروان گروه ها و جناح های سیاسی  این است که یک بار هم شده  
منافع و گرایش های تنگ نظرانه خود را رها سازند به مکتب امام و حواریون امام برگردند و با 
تکیه بر بهره گیری از صاحب نظران در اقتصاد و غیره  تا دیر نشده به وضعیت بد اقتصادی 
و معیشتی مردم ،  بهبود بخشند و زمینه های کنترل تورم لجام گسیخته ، اشتغال و ازدواج 

جوانان را فراهم آورند.
وقت غنیمت شمار، ورنه چو فرصت نماند
ناله که را داشت سود، آه کی آمد به کار؟ 

) شیخ بهایی(
استا دحوزه  و دانشگاه

عبدالرحیم اباذری*

سخنگوی قوه قضاییه:
انتشار نامه محرمانه شورای 

نگهبان قابل تعقیب قضایی است 

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم خبرداد:

اختصاص یک ونیم درصد از بودجه
 1401 به استان قم

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم گفت: سهم قم از کل بودجه کشور برای سال 
آینده، 1.۵ درصد است درحالی که این استان از نظر درآمد اختصاصی در رتبه پنجم 
و از نظر درآمد عمومی در رتبه هجدهم قرار دارد.  جمعی از اعضای خانه مطبوعات و 
خبرنگاران استان قم روزسه شنبه  با حضور در سازمان برنامه و بودجه استان قم با 
محمود نوربخش رئیس و معاونان این سازمان دیدار و در مورد لایحه بودجه 1۴۰1 و سهم 
استان، سؤالات خود را مطرح کردند. محمود نوربخش در این نشست اظهار کرد: کل 
بودجه کشور در این لایحه سه هزار و ۶31 هزار میلیارد تومان برآورد شده که امیدواریم 
پیش بینی های مورد نظر در بودجه به خوبی در سطح کشور اجرایی شود. وی با بیان اینکه 
استان قم از نظر درآمد اختصاصی در رتبه پنجم و از نظر درآمد عمومی در رتبه هجدهم  
قرار گرفته است، تصریح کرد: استان قم رشد 1۰۷ درصدی را از نظر درآمد عمومی، 
نسبت به مصوبه 1۴۰۰ در لایحه 1۴۰1 خواهد داشت. رئیس سازمان برنامه و بودجه 
استان قم افزود: سهم استان قم در کل بودجه کشور در سال آینده  1.۵ درصد است که 
در بعضی از موارد درآمد قم از معیار کشوری بالا بوده و به همین دلیل برای بخش هایی 
از استان در لایحه 1۴۰1 بودجه ای اختصاص داده نشده است. وی در مورد نرخ تورم و 
رکود اقتصادی در کشور بیان کرد: براساس آمار سازمان برنامه و بودجه کشور شدت بالای 
رکود اقتصادی در سال های دهه 9۰ به خوبی قابل مشاهده است که بر اساس نرخ تورم 
در سال 99 به ۴۷/1 درصد رسیده است، که بعد از نرخ تورم در سال 13۷۴ که به ۴9/3 

درصد رسیده بود، نرخ تورم سال 99 رتبه دوم را به خود اختصاص داده است.

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور :

وضعیت طرح های دردست اقدام بنیاد 
مسکن قم رضایت بخش است

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور طرح اقدام ملی مسکن را یک طرح ارزشمند 
دانست و گفت: امیدواریم با اجرای این طرح و همچنین نهضت ملی تولید مسکن در حوزه 
ساخت مسکن شهری بتوانیم خدمات خوبی به اقشار کم درآمد ارائه دهیم. به گزارش 
عصر سه شنبه روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم، اکبر نیکزاد به منظور بررسی 
آخرین وضعیت پیشرفت فیزیکی طرح مسکن اقدام ملی قم و 2۷۰ واحدی افق از عملیات 
اجرایی این طرح ها بازدید به عمل آورد. وی با ابراز رضایت از وضعیت طرح های در دست 
اقدام بنیاد استان، از تلاش های مدیرکل و عوامل اجرایی بنیاد مسکن استان تشکر و 
قدردانی کرد. در این بازدید شهرام رضوان  پور معاون مسکن شهری بنیاد مسکن استان قم 
نیز گزارشی از وضعیت پیشرفت فیزیکی طرح های مسکن اقدام ملی به صورت جداگانه 
ارائه داد. تعهد قم در تولید مسکن در طرح اقدام ملی در مرحله نخست، احداث چهار هزار 
و ۵۰۰ واحد مسکونی بوده است که 2 هزار و ۵۰۰ واحد آن توسط بنیاد مسکن و 2 هزار 

واحد آن نیز توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( احداث می شود.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم:

1400 شکایت خدمات فناوری اطلاعات 
در قم ثبت شد 

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم گفت: در نیمه نخست سال جاری، یک هزار 
و ۴۶9 فقره شکایت کاربران و مشتریان خدمات ارتباطی و فناوری اطلاعات استان در 

سامانه 19۵ وزارت ارتباطات ثبت و در کمتر از 2.۵ روز کاری نیز رسیدگی شده است. 
به گزارش سه شنبه شب روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان، 
جواد غلام پور اظهار داشت: از این تعداد شکایت، بیش از 99 درصد معادل هزار و ۴۶2 
مورد رسیدگی شده و تعداد هفت شکایت نیز در حال رسیدگی می باشد. وی افزود: عمده 
شکایت ها در استان در حوزه اینترنت و تلفن همراه است و بیشترین فراوانی  ثبت شده نیز 
مربوط به کیفیت اینترنت، خدمات مالکیت خطوط تلفن همراه و قطعی ارتباط تلفن ثابت 
مخابرات است که رسیدگی به آنها توسط کارورها، شرکت  های خدماتی ارتباطی و مخابرات 
منطقه قم صورت گرفته است. غلام پور میانگین زمان رسیدگی اپراتورها به شکایت های ثبت 
شده در سامانه فوق را مدت 2.39 روز کاری اعلام کرد و با توجه به شرایط بیماری کرونا و  
امکان نداشتن مراجعه حضوری و نیز تسریع در زمان رسیدگی به شکایت های مشترکان، 
از کاربران خواست در صورت رضایت نداشتن از خدمات دریافتی خود با مراجعه به سامانه  
cra.ir.19۵//:https و یا تماس با تلفن گویای 19۵ و مکاتبه با صندوق پستی 19۵-

1۶31۵، شکایت های خود را از خدمات مختلف در حوزه فاوا استان ثبت و پیگیری کنند.

 : امور اقتصادی استانداری قم گفت:  معاون هماهنگی 
مدیران دستگاه های اجرایی نسبت به مشکلات حوزه های 
مختلف، پیشنهادها و راهکارها حساس باشند و جمع بندی 

کنند و با دست پر به استقبال اعضای هیات دولت برویم.
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در سی و سومین جلسه 
در  افزود:  قم،  استان  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه 

آیت الله نوری همدانی دردیدار شهردارقم :

به تمام مناطق شهر قم
 به طور یکسان نگاه شود
لزوم جدیت و پشتکار فراوان در عمران و آبادانی شهرقم

باید در خدمت رسانی عدالت رعایت شود
شهردار قم :

پروژه ها با زمان بندی مشخص به بهره برداری خواهند رسید

آیت الله نوری همدانی دردیدار شهردارقم  :

به تمام مناطق شهر قم به طور یکسان نگاه شود
آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید جایگاه خدمت رسانی به مردم قم را حائز 
اهمیت دانست و گفت: در خدمت رسانی عدالت باید رعایت، و به تمام مناطق شهر قم 

نیز به طور یکسان نگاه شود. 
به گزارش سه شنبه شب پایگاه اطلاع رسانی این مرجع تقلید، وی در دیدار مرتضی 
سقائیان نژاد شهردار قم با اشاره به خدمت رسانی هایی که نظام اسلامی به مردم ارائه 
داده است اظهار داشت: در زمان طاغوت بسیاری از شهرهای ما از نعمت عمران و 
آبادانی محروم بودند ولی با پیروزی انقلاب اسلامی بسیاری از شهر و روستاها از نعمت 

برق و گاز و آب برخوددار شدند.
وی گفت: یکی از اصلی ترین وظایف نظام اسلامی عمران و آبادانی شهرها و روستاها 

می باشد که اقدام های بسیار گسترده و خوبی صورت گرفته است.
آیت الله نوری همدانی افزود: توجه به حقوق مردم و خدمت و رفع مشکل های آنها در 
جامعه سرلوحه کار همه باشد، از این رو همیشه ارتباط مستقیم با مردم داشته باشید و از 

نزدیک حرف ها و مشکل های آنها را بشنوید و در رفع آن اقدام کنید.
لزوم جدیت و پشتکار فراوان در عمران و آبادانی 

 وی توجه به شهر قم را بسیار ضروری دانست و گفت: این شهر نقطه آغاز انقلاب 
اسلامی بود و مردم انقلابی آن در تمام صحنه ها با تمامی توان از اسلام و انقلاب 

پشتیبانی کرده اند.
وی اضافه کرد: نکته  دیگری که مورد توجه می باشد وجود حرم حضرت معصومه 
)س( است، از این رو خدمت رسانی شما تنها مختص به اهالی قم نیست بلکه زائران آن 
حضرت نیز از اقدام های شما برخورددار خواهند شد، بنابراین باید با جدیت و پشتکار 

فراوان در عمران و آبادانی هر چه بیشتر قم کوشش شود.
شهردار قم :

پروژه ها با زمان بندی مشخص به بهره برداری خواهند رسید 
شهردار قم نیز در این دیدار ضمن ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده و در دست اقدام 
شهرداری قم اظهار داشت: پروژه های عمرانی شهر علیرغم مشکلات فراوان، در حال 

فعالیت بوده و با زمان بندی مشخص به بهره برداری خواهند رسید.
اول  معاون  با  کشور  کلان شهرهای  شهرداران  روزدوشنبه  جلسه  به  اشاره  با  وی 
حمل ونقل  ناوگان  بازسازی  و  نوسازی  از  دولت  حمایت های  لزوم  بر  رئیس جمهور، 

عمومی و قطار شهری تأکید کرد.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به شهادت علی 
لندی در راه کمک به همنوع گفت: تأثیر عمل افرادی مانند 
شهید فهمیده یا شهید لندی که نوجوان بودند از کلام و 
رفتار بزرگان هم بیشتر است و حتی می تواند افراد بی نماز 

را نمازخوان و مردم را به کارهای خیر سوق دهد. 
دیدار  در  روزسهشنبه   سعیدی  سیدمحمد  آیت الله 
اعضای دبیرخانه جشنواره نوجوان فداکار »شهید علی 
لندی« که امروز در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت 
به سن  لندی هنوز  اظهار کرد: شهید علی  انجام شد، 
تکلیف نرسیده بود و هنوز خداوند تکلیفی را از او نخواسته 

بود که اقدام به کاری بزرگ کرد که این بسیار مهم است.
وی با بیان اینکه بسیاری از بارهای انقلاب را کسانی به 
دوش کشیدند که از نظر شرعی تکلیفی بر عهده آنها نبوده 
است، گفت: خداوند در قرآن فرموده هر کسی یک نفر را 
احیا کند مثل این است که همه مردم را احیا کرده که نشان 
می دهد همانطور که ضربه زدن به انسان و کرامت انسان 
شرعا حرام است و عقاب دارد، دستگیری و احیای یک فرد 

هم مثل این است که جامعه ای را احیا کرده است.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به اینکه تصمیم ها 
گاهی باید لحظه ای گرفته شود و فرصت مشورت و تحقیق 
نیست، گفت: در این مواقع اگر افراد شجاع نباشند خیلی 
از کارها انجام نمی شود و این نمونه ها را ما در دفاع مقدس 
زیاد دیدیم که افرادی تصمیم گرفتند برای کشور و نظام 
خود کار کنند حتی اگر به بهای فدا کردن جانشان در راه 

خدا باشد.
خود  لحظه ای  تصمیمات  در  افراد  برخی  گفت:  وی 
اشتباه تصمیم می گیرند و به خطا می روند ولی برخی 
هم برای حفظ اسلام، دین و کشور تصمیم های لحظه ای 

می گیرند که سعادت شان را به دنبال دارد.
شهید  مانند  افرادی  عمل  تأثیر  داد:  ادامه  سعیدی 
فهمیده یا شهید لندی که نوجوان بودند از کلام و رفتار 
را  نماز  بی  افراد  تواند  می  حتی  و  است  بیشتر  بزرگان 

نمازخوان و مردم را به کار های خیر سوق دهد.
وی با بیان اینکه شهید لندی یک خانواده شهید را از 

آتش نجات داد، گفت: این حرکت تاکید دارد که باید قدر 
خانواده شهدا را دانست و نباید بگذاریم که خانواده شهدا 

گرفتار باشند.
امام جمعه قم با بیان اینکه شهید لندی الگوی نوجوانان 
و جوانان است تا در مسیر کمک به جامعه و اسلام حرکت 
کنند، گفت: پیام دیگر شهید لندی این است که جوانان 
به گونه ای تحصیل و فعالیت کنند که نتیجه اش به نفع 

مردم باشد.
وی تأکید کرد: شهدا به اذن خدا هم در دنیا و هم در 

آخرت حق شفاعت دارند و شفاعت می کنند.
خاطرنشان می شود، جشنواره »شهید علی لندی« با 
همکاری سازمان تبلیغات اسلامی همزمان با چهلم شهید 
علی لندی جشنواره نوجوان فداکار » شهید علی لندی« 
را آغاز کرده و تا امروز که روز پایانی این جشنواره است 
بیش از ۴۵ هزار شرکت کننده از ایران و کشورهای دیگر در 
جشنواره شرکت کردند که ۷۰ اثر برگزیده انتخاب و و مورد 

تقدیر قرار خواهند گرفت.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت :

تاثیر شهید لندی  ها از کلام و رفتار بزرگان هم بیشتر است 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت :به رسم اینکه در شهر کریمه ی اهل بیت 
)س( حضور داریم در تمامی برنامه های هلال احمر پیوست فرهنگی وجود دارد 

جمعیت هلال احمر قم روز سه شنبه همزمان با شب یلدا 313 بسته معیشتی را بین 
نیازمندان و خانواده های آسیب دیده از کرونا توزیع کرد.

جمعیت هلال احمر استان قم در اقدمی نوع دوستانه برای چهارمین سال متوالی در 
قالب طرح مواسات، همدلی و کمک مومنانه،  313 بسته معیشتی به ارزش تقریبی هر 

کدام یک میلیون تومان به خانواده های نیازمند و آسیب دیده از بیماری کرونا تقدیم کرد.
محمدرضا بهرامی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت: 313 بسته معیشتی 
به نیابت یاران امام زمان )عج( و به نیت سلامتی حضرت ولیعصر)عج( به مناسبت شب یلدا 

به همت جمعیت هلال احمر قم تهیه و بین نیازمندان توزیع شده است.
بهرامی تصریح کرد: به رسم اینکه در شهر کریمه ی اهل بیت )س( حضور داریم در تمامی 

برنامه های هلال احمر پیوست فرهنگی وجود دارد که امروز این مراسم نیز با توجه به 
مصادف شدن با ایام فاطمیه، پیوست فاطمی دارد و حضور خانواده های شهدا، شهدای 

مدافع حرم و شهدای امدادگر عطر و بوی معنوی به آن داده است.
در ادامه این مراسم احمد حاجی زاده، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
قم با اشاره به روایتی که تلاش برای کسب روزی حلال مجاهدت در راه خداست، گفت: 
انسان هایی هستند که بدون هیچ چشم داشت و مزدی داوطلبانه در عرصه های سخت 
خدمت می کنند که جمیت هلال احمر فی نفسه و ذاتا این ماموریت سخت را برعهده دارد 
در تمام شرایط سختی که بر کشور حاکم می شود براساس حوادث و اتفاقات، این جمعیت 
پرچمدار است. گفتنی است: در پایان این مراسم از خانواده شهید امدادگر مدافع حرم 
مجید عسگری جمکرانی و تعدادی از اعضا و داوطلبان فعال جمعیت هلال احمر استان 

قم با اهدای هدایایی قدردانی شد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم :

تمام برنامه های هلال احمر پیوست فرهنگی دارد
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چند نکته در باب
 بودجه 1401

در لایحه بودجه سال 1۴۰1 که به مجلس ارائه شد، 
در تبصره ها خبری از پرداخت ارز ترجیحی نیست و 

به نظر می رسد دولت برنامه خود برای حذف ارز ۴2۰۰ تومانی را در سال آینده 
اجرایی خواهد کرد.

در بودجه 1۴۰1 تبصره ای برای پرداخت ارز ترجیحی دیده نشده است که 
به نظر می آید این عدم پرداخت ارز ترجیحی باعث افزایش قیمت کالاهای اساسی 
خواهد شد؛ در صورتی که دولت جایگزینی مناسب برای عدم پرداخت ارز را در 
بودجه ندیده باشد. گویا قرار است هزینه گمرکی کالاهای اساسی که شامل ۴ 
درصد حقوق گمرکی می شد، به یک درصد تبدیل شود. به نظر می آید این کاهش 
حقوق گمرکی کافی نباشد و دولت باید یارانه های دیگری را ارائه دهد تا جلوی 
افزایش قیمت کالاهای اساسی و فشار اقتصادی به اقشار ضعیف جامعه را بگیرد.

بودجه 1۴۰1 بر مبنای فروش نفت به قیمت هر بشکه ۶۰ دلار بسته شده است 
و به نظر می آید که دولت به مذاکرات ۵+1 خوشبین میباشد. گویا دولت بودجه را 
به فروش نفت گره زده است و برای فروش یک میلیون و 2۰۰ هزار بشکه برنامه ای 

ویژه دارد.
اما بخش عمده نگرانی مردم و فعالان بخش خصوصی، از افزایش درآمدهای 
مالیاتی است که نسبت به سال 1۴۰۰ افزایش ۶2 درصدی داشته است. حال 
باید دید دولت در ذهن خود چه می پروراند و چه رشد اقتصادی ای را برای بخش 
خصوصی در نظر گرفته است که افزایش مالیات 1.۷ درصد در بودجه دیده شده 
است. شاید این افزایش مالیات موجب حذف برخی از فعالان اقتصادی از چرخه 

رقابت شود و این افزایش شدید مالیات با شعار سال جاری مغایرت دارد.
در لایحه بودجه 1۴۰1 برای اولین بار خودروهای بالای یک میلیارد تومان و 
منازل مسکونی و ویلاهای بالای 1۰ میلیارد تومان مشمول مالیات بر دارایی 
می شود که به صورت سالانه اخذ خواهد شد. نکته قابل تامل در این بخش این 
است که واحدهای اداری و تجاری شامل این مالیات نمی شود که نوعی حمایت از 
کسب وکارها و کارآفرینی محسوب می شود. حال باید دید این نوع کسب درآمد که 
برای اولین بار در بودجه کشور دیده شده است، به چه صورتی عملیاتی می شود 
و آیا قابلیت اجرایی شدن آن را سازمان برنامه و بودجه به طور کامل بررسی کرده 
است و راه های فرار مالیاتی که باعث عدم حصول درآمدهای مالیاتی می شود را در 
نظر گرفته است. یا اینکه دولت پس از گذشت زمان و عدم کسب درآمدهای ناشی 
از مالیات، فروش کالا و خدمات درآمدهای حاصل از جرایم و خسارات و درآمدهای 
حاصل از مالکیت دولت به سراغ استقراض از بانک مرکزی رفته و موجب افزایش 
حجم نقدینگی شده و یکی دیگر از آثار زیانبار آن بر هم خوردن تعادل در بازارهای 
موازی اعم از سکه، طلا، و ارز و خودرو است. به قولی استقراض از بانک مرکزی 

مثل دست کردن دولت در جیب مردم میباشد.
راه  به  اخیر خیلی سروصدا  روزهای  نکته دیگر درباره عوارض خروج که در 
انداخته باید باید توضیح داد که درآمد دولت از محل عوارض خروج از کشور نسبت 
به سال های قبل از شیوع کرونا تفاوت چندانی نکرده است. در بودجه 1۴۰1 
میزان عوارض خروج از کشور 1۵۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده است که 
این مبلغ 11۰ میلیارد تومان کمتر از عوارض 99 و 1۰۰ میلیارد تومان بیشتر از 
عوارض 9۸ به عبارتی عوارض سال 1۴۰1 در محدوده سال های قبل از شیوع 

کرونا تعیین نشده است
در نهایت باید دید مجلس بودجه ای را که دولت به آن ارائه کرده است را تصویب 
می کند یا خیر بودجه ای که کاملا انقباضی است و با شعار جهش  و رشد اقتصادی 
که مدنظر دولت است، در تضاد خواهد بود. به نظر می آید سال سخت پیش روی 
مردم و فعالان اقتصادی باشد؛ سالی که هنوز کرونا بر روی آن سایه انداخته و آثار 

منفی این بیماری تا سال ها بر اقتصاد جهان و کشور باقی است.
* عضو اتاق بازرگانی ایران و چین

معاون اجتماعی قوه قضائیه:

نگذاریم آینده اصناف دستخوش 
تصمیمات خلق الساعه شود

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه گفت: کاری که دستگاه 
قضائی و معاونت اجتماعی می تواند برای اصناف انجام دهد این است که نگذاریم 
آینده اصناف دستخوش تصمیمات خلق الساعه شود. اگر امنیت سرمایه گذاری را 
از حوزه های اصناف بگیریم باعث می شود کسانی که کار می کنند دچار دلسردی 

و کسانی هم که قصد شروع کار دارند به طور کل منصرف شوند. 
اصغر جهانگیر معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه که میزبان 
اعضای اتاق اصناف کشور بود درباره لزوم بررسی  طرح های پیشنهادی از سوی 
دستگاه ها گفت: امروزه در دنیا وقتی یک طرحی می خواهد در یک مجموعه 
یا نهادی که تاثیرگذار است مطرح شود، درابتدا لازم است روی آن طرح و ایده 
کار کارشناسی صورت گیرد. اما در کشور ما رسم بر این است اگر طرحی ارائه 
می شود و مخالفی ندارد، همه خوشحال می شوند که این طرح مخالف نداشته 
است، در صورتی که در بسیاری از کشورها مخصوصا کشورهای توسعه یافته، 
طرح های پیشنهادی از منظر سایر بخش ها بررسی می شود تا بر سایر بخش ها 
تاثیر منفی نگذارد. جهانگیر ادامه داد: امروزه دستگاه ها طرح هایی را در راستای 
ماموریت سازمانی خود مطرح می کنند تا در قالب قانون یا دستورالعمل به تصویب 
برسانند ولی به نوعی فارغ از موضوع مورد نظر خود به این نکته توجه نمی کنند 
این طرح چه تاثیرات منفی ممکن است بر سایر حوزه های اقتصادی، فرهنگی، 
اجتماعی و غیره داشته باشد. معاون اجتماعی و پیشگیری از جرم قوه قضائیه 
ضمن اشاره به نقش موثر حمایتی حاکمیت بر صنوف بیان کرد: برخی اوقات 
نه تنها امنیت و تسهیلاتی را برای صنوف ایجاد نکرده ایم، بلکه گاهی نوع رفتار، 
دستورالعمل و پیگیری هایمان بخش های مختلف مخصوصا بخش خصوصی را از 
ادامه فعالیت منصرف کرده و این موضوع خطرناک است که امنیت کسب و کار و 
سرمایه گذاری را به مخاطره می اندازد. جهانگیر خاطرنشان کرد: اگر به ارزش های 
کشور و انقلاب علاقمند باشیم باید این موانع را حتی اگر قانونی است شناسایی 
و در جهت اصلاح و حذف آن ها اقدام کنیم زیرا یکی از سرمایه های مهم هر کشور 
سرمایه های انسانی و تجارب آن ها است. وی درباره نقش صنوف بر گرانی ها اظهار 
کرد: باید بدانیم موضوع گرانی و گران فروشی دو مقوله جدای از یکدیگر است که 
نباید با یکدیگر خلط شود، با گران فروشی در اصناف باید به شدت مقابله کرد تا 
آرامش در بازار پایدار بماند. اما آنچه که آسیب شناسی های گذشته نشان می دهد 
ریشه های گرانی به اصناف بر نمی گردد و باید آن را در ساختار اقتصادی غلط، 
فرایندهای غیر صحیح و طولانی و سوء مدیریت ها و تحریم های ظالمانه استکبار 
جستجو کنیم و در اصلاح فرآیندهایی که منجر به گرانی کالاها و خدمات می شود 

اهتمام ورزیم.
 

رئیس پلیس راهور ناجا خبرداد:

تمدید مهلت بخشودگی دو برابری
 جرائم رانندگی تا پایان دی 

رئیس پلیس راهور ناجا گفت: بحث بخشودگی دو برابری جرائم رانندگی تا پایان 
دی 1۴۰۰ خواهد بود و دیگر تمدید نخواهد شد.

سردار هادیانفر افزود: در این یک ماه باقی مانده تمام جرائم رانندگی به اصل بر 
می گردد و هموطنانمان می توانند از این فرصت برای پرداخت اصل جریمه استفاده 
کنند. وی ادامه داد: رانندگان برای پرداخت جرائم رانندگی می توانند از درگاه های 
بانک های راهور 11۰ و سامانه های مورد نظر نسبت به پرداخت جرائم خودرو اقدام 
کنند. رئیس پلیس راهور ناجا در خصوص توقیف ۵۰۷ هزار موتورسیکلت و 2۷۰ 
هزار خودرو در پارکینگ هم گفت: با درنظر گرفتن تسهیلات ویژه از جمله تقسیط 
جرائم و پرداخت اصل جریمه ها و همچنین عدم دریافت عوارض شهرداری ها برای 
ترخیص، در حال حاضر در پارکینگ ها 3۰۰ هزار موتورسیکلت و 1۴۰ هزار خودرو 
باقی مانده است که البته بسیاری از موتورسیکلت ها در سن فرسودگی و مستهلک 

است و مالکان این وسائل تمایلی برای ترخیص ندارند.

سعید اشتیاقی*

اخبار

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس به نقل از باقری کنی:

ابتکار عمل در مذاکرات وین
 با جمهوری اسلامی ایران است 

 سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از حضور معاون سیاسی 
وزیر امور خارجه در نشست این کمیسیون خبرداد و گفت: با توجه به توضیحات و 
پاسخ های باقری کنی، متوجه شدیم که ابتکار عمل در مذاکرات وین با جمهوری 

اسلامی ایران است. 
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از حضور معاون سیاسی 
وزیر امور خارجه در نشست این کمیسیون خبرداد و گفت: با توجه به توضیحات و 
پاسخ های باقری کنی، متوجه شدیم که ابتکار عمل در مذاکرات وین با جمهوری 

اسلامی ایران است.
»محمود عباس زاده مشکینی« عصر سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا 
درباره حضور معاون سیاسی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در مجلس شورای 
اسلامی و کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی گفت: با وجودی که نمایندگان 
مجلس به حوزه های انتخابیه خود رفته بودند اما به دنبال حضور آقای باقری کنی، 
اکثریت اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نیز حضور یافتند و پیرامون 

مسائل مربوط به مذاکرات بحث و تبادل نظر صورت گرفت.
تیم  رییس  افزود:  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  سخنگوی 
مذاکره کننده ایران از روند کار دیپلماسی جمهوری اسلامی در وین گزارش مفصلی به 
نمایندگان مردم داد. نمایندگان سوالاتی داشتند که به آنها پاسخ داده شد و نکته نظرات 

نمایندگان را یادداشت برداری شد.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به توضیحات مسئول تیم مذاکره کننده ایران، روند 
مذاکرات مثبت است. به رغم اینکه برخی رسانه های خارجی در صدد القا و تاثیرگذاری 
در جهت اهداف خودشان بر افکار عمومی در جمهوری اسلامی ایران هستند، پیشرفت 

مذاکرات خوب بوده و ابتکار عمل هم در دست جمهوری اسلامی ایران است.
که  توافقی  کرد:  عنوان  و  دانست  اراده ها  جنگ  را  مذاکره  مشکینی  عباس زاده 
در خصوص چارچوب مذاکرات شده، نشان می دهد میدان در اختیار ایران بوده و 
دیپلمات های ما مسائل و سیاست های کشور را در قالب دو پیشنهاد به طرف مقابل داده 
است. نهایتا اراده مذاکره کنندگان ما بود که محقق شد و پذیرفته اند که در چارچوب 

پیشنهادی ما پیش بروند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس  یادآور  شد: اولویت اول 
ما رفع تحریم ها بود؛ در این رابطه طرف مقابل پذیرفته که در چارچوب پیشنهاد ایران 
روند مذاکرات را ادامه دهد. دومین پیشنهاد در باره فعالیت های هسته ای ایران است 
که در این مورد هم تیم دیپلماسی ما پیشنهاد مشخصی را ارائه داده و در دستور کار 

مذاکرات است.
وی درباره دور ششم  مذاکرات هسته ای که  در دولت قبل انجام شده بود، گفت: تیم 
قبلی مذاکره کننده جمهوری اسلامی با طرف مقابل درباره موضوعاتی که باید درباره 
آن مذاکره شود، به چارچوبی رسیده بودند که با تغییر دولت و آمدن تفکر و گفتمان 
جدید و متفاوت در دولت سیزدهم، نگاه به مذاکرات هم جدید و متفاوت شده است. 
تحلیل ما این است که در دولت جدید و توسط تیم جدید نتایجی بهتر از آنچه در وین 

شش حاصل شد، به دست می آید.
نماینده مردم مشکین شهر در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: تیم مذاکره کننده 
جدید در راستای شفافیت، منافع ملی و  به حداقل رساندن بسترهای اختلاف عمل 
می کنند و با وجود مقاومت های زیادی طرف مقابل، خراب کاری ها و شیطنت های 
برخی از رژیم های موزی در منطقه مذاکره کنندگان ما در قالب دو پیشنهاد و چارچوب، 

به دنبال تامین و تحقق اراده جمهوری اسلامی ایران بوده اند.
عباس زاده مشکینی با بیان اینکه بعه نتایج مذاکرات که دور بعد آن در ششم دی ماه 
در وین برگزار می شود خوشبین هستیم، گفت: اول اینکه قاعده بازی را خودمان تعیین 
می کنیم و اسیر حریف نشده و دست او ر ا می خوانیم. دوما، میدان هم میدان حریف 

نیست و آنها را به سمتی می کشانیم که منافع ما در آن است.

جانشین فرمانده کل سپاه :

شهادت »ایرلو« نتیجه جنایت
 محور غربی-عربی است

جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه علت بازگشت ایرلو به ایران نبود خدمات 
درمانی در یمن بود، گفت: حصر مردم یمن برای جلوگیری از تامین دارو و خدمات 

درمانی یکی از جنایت های محور غربی-عربی است.
سردار علی فدوی با بیان اینکه شهید ایرلو از رزمندگان دفاع مقدس است که عمری در 
دفاع مقدس و سپس در صحنه های دیگر حضور داشت، اظهار کرد: در حالی که سنی 
از ایرلو گذشته بود اما در ماموریتی به عنوان سفیر جمهوری اسلامی ایران به جایی رفت 
که به مدت ۷ سال است همه جنایتکاران دنیا اعم از آمریکا، اروپا و سران مرتجع عرب در 

یک جنگی ناحق و نابرابر علیه مردم مظلوم یمن جنایت می کنند.
فدوی تاکید کرد: جنایتکاران در یمن نه تنها پیروزی به دست نیاوردند بلکه همواره 

ناکام بودند و هر روز نیز به جنایت خود ادامه می دهند.
وی با تاکید بر اینکه مردم یمن هر روز با یک جنایت مواجه هستند و جنایتکاران همواره 
جنایت خود را ادامه می دهند، گفت: حصر مردم این کشور برای جلوگیری از تامین 
دارو و خدمات درمانی نیز یکی از این جنایت ها است که کشورهای غربی و برخی سران 

عرب مرتکب شده اند.
جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه علت بازگشت ایرلو به ایران نبود خدمات 
درمانی در یمن بود، گفت: در ماجرای ابتلای سفیر ایران به کرونا، جمهوری اسلامی 
توانست او را برای طی مراحل درمان به کشور باز گرداند در حالی که مردم یمن سال ها 
است که از امکانات درمانی محروم و در کشورشان با انواع مختلف بیماری ها مواجه 

هستند و نمی توانند از خدمات پزشکی بهره مند شوند.
 

فرمانده نیروی دریایی سپاه: 

دشمن را قبل از نزدیک شدن
 به جزایر منهدم می کنیم

 فرمانده نیروی دریایی سپاه، گفت: در رزمایش پیامبر اعظم 1۷، دفاع مستحکم از 
جزایر را انجام دادیم و نشان دادیم که قبل از نزدیک شدن دشمن، آنها را منهدم می کنیم 
و چنانچه بخشی از دشمن عبور کرد با سلاح های ممانعتی، آنها را مورد اصابت قرار 

می دهیم. 
دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری روز سه شنبه در حاشیه رزمایش پیامبر اعظم )ص( 
1۷ سپاه در سواحل جنوب کشور، گفت: امروز در این رزمایش نتیجه بازی جنگ ها و 
طرح هایی که به صورت نظری روی آنها کار شده بود به صورت عملی در میدان اجرا شد 

و به همه نتایجی که مدنظرمان بود رسیدیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه ادامه داد: سربازان در این رزمایش با سلاح های تخصصی 

که در نیروی دریایی سپاه تمرین کرده بودند، شلیک کردند که دارای دقت لازم بود.  
دریادار تنگسیری گفت: یکی از افتخارات ما این است که سلاح ها و مهماتی که در این 
رزمایش استفاده شده، ایرانی است و در داخل تولید می شود؛  دقت این سلاح ها بسیار 

بالاست که این هم از افتخارات دیگر ما است.
وی افزود: در این رزمایش دفاع مستحکم از جزایر را انجام دادیم و در این تمرین نشان 
دادیم که قبل از اینکه دشمن به جزایر نزدیک شود، آنها را منهدم می کنیم. چنانچه 
بخشی از دشمن از درگیری ها عبور کرد و بخواهد به جزایر نزدیک شود برای آنها هم 
برنامه داریم که با سلاح های ممانعتی که در جزیره است اهداف را مورد اصابت قرار 

می دهیم.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

افزایش قیمت بنزین در سال آینده کذب است 
رئیس کمیسیون انرژی مجلس گفت: مباحث مطرح شده در رسانه ها درباره افزایش 

قیمت بنزین در سال آینده گمانه زنی و کذب است.
فریدون حسنوند  با اشاره به مباحث مطرح شده در رسانه ها درباره افزایش قیمت 
بنزین در سال آینده افزود: تاکنون بحثی در دولت و مجلس درباره افزایش قیمت بنزین 

برای سال آینده مطرح نشده و موضوعات مطرح شده در رسانه ها گمانه زنی است.
نماینده اندیمشک در مجلس تصریح کرد: در کمیسیون انرژی مجلس نیز بحثی در 

این خصوص مطرح نشده و افزایش قیمت بنزین در سال آینده کذب است.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس اظهار داشت: تاکنون در دولت و مجلس و به ویژه در 
کمیسیون تصمیمی برای افزایش قیمت حامل های انرژی به ویژه بنزین گرفته نشده 

است.

فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه با کرونا، با تاکید بر هم افزایی ظرفیت های 
داخلی و رعایت حداکثری پروتکل ها برای ممانعت از شیوع موج جدید کرونا، گفت: اگر 
به این مرحله از تشخیص رسیدیم که برای مدیریت بیماری نیاز به اعمال محدودیت های 

بیشتر است، باید در اسرع وقت محدودیت ها اعمال شود. 
احمد وحیدی با اشاره به همه گیری سویه جدید بیماری اُمیکرون در جهان، گفت: 
با توجه به گزارشات علمی پزشکی، میزان سرایت پذیری سویه جدید اُمیکرون بسیار 
بالاست و برای همین باید با تمام دقت و حساسیت لازم به مقابله و مهار موج جدید 

بیماری در کشور باشیم.
وزیر کشور با بیان اینکه رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی می تواند سهم اساسی 
در کنترل موج جدید بیماری در کشور داشته باشد، افزود: براساس آخرین گزارش ها 
میزان استفاده از ماسک در کشور رقمی حدود ۴۸ درصد است که باید این میزان به 

صورت جدی ارتقا یابد.
وحیدی همچنین با اشاره به مساله سفرها و ورود بیماری از طریق مرزهای کشور، 
عنوان کرد: در این باره استانداران مرزی باید مراتب حساسیت و مراقبت را در مرزهای 

کشور داشته باشند.
وی بر لزوم نظارت فعالانه تر بر فرودگاه های کشور تاکید کرد و گفت: تشخیص به موقع 
بیماری و ایجاد شرایط قرنطینه می تواند سهم مهمی در کنترل بیماری در کشور داشته 

باشد.
که  رسیدیم  تشخیص  از  مرحله  این  به  اگر  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  کشور  وزیر 
برای مدیریت بیماری نیاز به اعمال محدودیت های بیشتر است، باید در اسرع وقت 

محدودیت ها اعمال شود.
وحیدی در بخش دیگری از صحبت های خود به تقویت فرآیند مدیریت هوشمند 
بیماری در کشور اشاره کرد و افزود: فاز دوم اجرای این طرح با محوریت حمل و نقل درون 
شهری آغاز شده است و باید تلاش کنیم از هفته آتی فاز سوم طرح یعنی حمل و نقل 

برون شهری هم اجرایی شود.
وی خاطرنشان کرد: با هم افزایی ظرفیت های داخلی و رعایت حداکثری پروتکل های 

بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی مانع از شیوع موج جدید بیماری در کشور شویم.
شهرداری ها باید به دور از هر گونه فساد و رانت باشند 

اینکه  به  اشاره  با  با شهرداران کلانشهرهای کشور  در نشست  وحیدی همچنین  
مسئولیت شهرداری ها با توجه به ارتباطات و تعامل نزدیک با شهروندان بسیار مهم و 
اساسی است،  گفت: رضایتمندی مردم از عملکرد و اقدامات شهرداری ها نقطه کلیدی 
است و باید سطح خدمات رسانی شهرداری به مردم عزیز  ایران  بیش از گذشته مورد 

توجه قرار گیرد.
وزیر کشور در ادامه به ضرورت حضور فعالانه تر شهرداران کلانشهرها در موضوعات 

مختلف اقتصادی، اجتماعی اشاره کرد و افزود: شهرداران می توانند در حوزه تنظیم بازار 
با نظارت دقیق تر بر میادین میوه و تره بار نقش آفرینی مثمرثمر داشته باشند.

وی تصریح کرد: یکی از چالش ها در میادین میوه و تره بار اخلال در فرآیند تولید به 
مصرف با توجه به حضور دلالان است که باید در این حوزه شهرداری ها با ورود به موقع 

امکان فعالیت دلالان را در این بخش از بازار ندهند.
شهرداری ها نقش محوری در کاهش آسیب های اجتماعی دارند

 موضوع آسیب های اجتماعی از دیگر محورهای مورد اشاره وزیر کشور در نشست با 
شهرداران کلانشهرهای کشور بود و در این خصوص عنوان کرد: شهرداری ها به عنوان 
دستگاه خدمات رسان می توانند نقشی محوری در کاهش آسیب های اجتماعی داشته 

باشند.
وی همچنین گفت: یکی از مهمترین وجوه آسیب های اجتماعی مساله معتادان 
متجاهر است که در این خصوص ضرروت دارد شهرداری ها با تعیین مکان های مناسب، 

این چالش را در سطح عمومی شهرها مدیریت کنند.
وزیر کشور در ادامه به موضوع توسعه حمل و نقل عمومی کلانشهرهای کشور اشاره 
کرد و افزود: گسترش حمل و نقل عمومی مهمترین عامل در کاهش آلودگی شهرهای 
کشور است و برای همین باید توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی کشور با سرعت ادامه 
یابد. وحیدی با تاکید بر اینکه شهرداری ها به عنوان نهادی عمومی و خدمات رسان باید 
به دور از هر گونه فساد و رانت باشند؛ گفت: این مهم در گرو اجرای درست برنامه های 

خدمات شهری و جلب رضایتمندی عمومی است.

فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه با کرونا :

لازم باشد محدودیت های بیشتری اعمال می کنیم

وزیر امور خارجه، شهید حسن ایرلو سفیر ایران در 
صنعا را از طرفداران راه حل سیاسی برای بحران یمن 
عنوان کرد و گفت: طرف سعودی در انتقال شهید ایرلو 
دیر تصمیم گرفت و برخی دستگاه های این کشور تعلل 
کردند و بر اساس کنوانسیون های بین المللی اعتراض 

خود را اعلام خواهیم کرد. 
مراسم  در  شنبه  سه  روز  امیرعبداللهیان  حسین 
تشییع پیکر مطهر شهید حسن ایرلو سفیر ایران در 
یمن خاطرنشان کرد: مرحوم ایرلو مجاهدی نستوه 
بود که به جمع خیل دوستان شهیدش پیوست. مردم 
یمن شاهد بودند که در دو سال گذشته، مرحوم ایرلو 
به مرخصی نیامد و برای خدمت به مردم یمن کوتاهی 

نکرد.
شخصیتی  ویژگی های  مورد  در  خارجه  امور  وزیر 
شهید ایرلو، گفت: مرحوم ایرلو عاشق خدمت بود و 
نشان داد که در کوشش برای مردم یمن لحظه ای دریغ 

نکرده است.

امیرعبداللهیان درباره کارشکنی  برخی کشورها برای 
انتقال شهید ایرلو به کشور در دوره بیماری، خاطرنشان 
کرد: در حق وی ظلم کردند و مرحوم ایرلو از طرفداران 

راه حل سیاسی برای بحران یمن بود.
وزیر امور خارجه همچنین با تشریح اقدامات وزارت 
امور خارجه برای انتقال شهید ایرلو به ایران گفت: ما 
چند روز پیگیر مجوز بودیم تا از طریق یک کشور ثالث 
یک فروند هواپیما از ایران یا کشور دیگری بفرستیم و 
ایشان را به سریعا به بیمارستان مجهزی در ایران منقل 
کنیم ولی متاسفانه طرف سعودی در این زمینه خیلی 
اجرایی  دستگاه های  از  برخی  و  گرفت  تصمیم  دیر 

عربستان سعودی تعلل کردند.
طرف سعودی در انتقال شهید ایرلو تعلل کرد

براساس  را  خود  اعتراض  ما  کرد:  اضافه  وی 
اعلام  رسمی  طور  به  المللی  بین  کنوانسیون های 
خواهیم کرد در عین حال امیدوار هستیم هرچه زودتر 
یمن در مسیر راه حل سیاسی بتواند از این جنگ و 

محاصر سخت انسانی خارج شود.
وزیر امور خارجه گفت: دیپلمات و سفیر برجسته 
ما در تمام دو سالی که در یمن بودند، تلاش کردند 
تحولات  مرکز  بعنوان  را  سیاسی  حل  راه  اینکه  برای 
دیپلماتیک مورد توجه قرار بدهند و از این مسیر کمک 
کنند جنگ در یمن خاتمه یابد و ثبات وامنیت وآرامش 

به کشور برگردد.
جمعی  حضور  با  ایرلو  شهید  پیکر  تشییع  مراسم 
از مقابل درب  از دیپلمات ها و دوستداران  آن شهید 

وزارتی، واقع در محوطه باغ ملی، برگزار شد.
شهید حسن ایرلو که از جانبازان شیمیایی جنگ 
تحمیلی نیز بود، در محل ماموریت خود به کرونا مبتلا 
کشورها،  برخی  دیرهنگام  همکاری  دلیل  به  و  شد 

متاسفانه در شرایط نامناسبی به کشور بازگشت.
همه  کارگیری  به  رغم  به  کشورمان  دیپلمات  این 
مراحل درمانی برای بهبود وضعیت بیماری ایشان، 

سحرگاه امروز به فیض شهادت نایل آمد.

امیرعبداللهیان: 

شهید ایرلو طرفدار راه حل سیاسی بحران یمن بود

دغدغه های  به  اشاره  با  جمهور  رییس  اول  معاون   
مقام معظم رهبری مبنی بر حل مشکل حاشیه نشینی 
ایجاد  و  حاشیه نشینی  پدیده  گفت:  کلانشهرها  در 
جمهوری  نظام  شأن  در  غیررسمی  سکونتگاه های 
اسلامی ایران نیست و باید با رصد مداوم و پیش بینی 
منابع لازم حرکت بزرگی را در زمینه رفع حاشیه نشینی 

دنبال کرد. 
محمد مخبر در جلسه مجمع شهرداران کلانشهرهای 
ایران که با حضور شهردار و رییس شورای اسلامی شهر 
تهران و شهرداران 1۸ کلانشهر دیگر برگزار شد، با اشاره 
به نقش پررنگ شهرداری ها در زمینه افزایش شادابی 
تقویت  با  تا  از شهرداران خواست  اجتماعی   نشاط  و 
هویت های محله ای و توجه به سبک زندگی اسلامی- 
ایرانی پیوندهای اجتماعی را میان مردم انسجام بخشند.
شهرداری ها  کرد:  تأکید  جمهور  رییس  اول  معاون 

در سرتاسر کشور در ایجاد الگوی مناسب برای سبک 
زندگی، افزایش روحیه و نشاط اجتماعی و همچنین 
و  می کنند  ایفا  اساسی  و  کلیدی  نقش  مردم  نگرش 
بیشترین ارتباط را با همه ابعاد و جنبه های زندگی مردم 
دارند، اما دولت ها در دهه های گذشته به این بخش از 
ساختار مهم کشور کمتر توجه کرده اند. مخبر تصریح 
کرد: ایجاد اماکن مناسب فرهنگی و ورزشی، نوسازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی کشور، بهسازی جاده های 
درون شهری و توجه به سبک معماری ایرانی-اسلامی 
در ساخت و ساز شهرها از جمله مواردی است که باید 
در اولویت کاری باشد و شهرداری ها بتوانند با اجرای 
پیوست های اجتماعی مناسب برای طرح های شهری 
آسیب های  کاهش  در  مدون  برنامه های  همچنین  و 

اجتماعی و تقویت تعاملات بین مردم تاثیرگذار باشند.
وی با اشاره به منویات و دغدغه های مقام معظم رهبری 

مبنی بر حل مشکل حاشیه نشینی در کلانشهرها و 
و  حاشیه نشینی  پدیده  وجود  گفت:  بزرگ،  شهرهای 
ایجاد سکونتگاه های غیررسمی در شأن نظام جمهوری 
اسلامی ایران نیست و باید با رصد مداوم و پیش بینی 
منابع لازم حرکت بزرگی را در زمینه رفع حاشیه نشینی 
دنبال کرد. معاون اول رییس جمهور همچنین پس از 
از شهرداران، رفع مشکلات  تعدادی  استماع سخنان 
برشمرد  اولویت های دولت سیزدهم  از  را  شهرداری ها 
و از پیگیری این مشکلات با حضور نمایندگان مجمع 
کلانشهرها خبر داد. در ادامه این جلسه نیز شهرداران 
کلانشهرهای کشور مطالبات، مشکلات و خواسته های 
عمده شهرداری ها از جمله در حوزه آلودگی هوا و ترافیک 
شهری، نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی، بودجه، 
سکونتگاه های غیررسمی، صدور مجوزها، جذب نیروی 

انسانی و به روز رسانی قوانین را مطرح کردند.

معاون اول رییس جمهور در جلسه مجمع شهرداران کلانشهر های ایران :

شهرداران، پیوند های اجتماعی میان مردم را انسجام بخشند

معاون امور مجلس رییس جمهور:

شهید سلیمانی الگوی مدیر تراز انقلاب اسلامی است
معاون امور مجلس رییس جمهور، شهید سردار سلیمانی را الگوی مدیر تراز انقلاب 
اسلامی عنوان کرد و گفت: او نمونه بارز مدیری بود که در بحران ها توانست به خوبی 

هدایت امور را به دست گیرد. 
سید محمد حسینی در مراسم اعطای نشان عالی مدیر سال در مرکز همایش های 
صدا و سیما با اشاره به خصوصیات و ویژگی های مدیر نمونه و کارآمد و با نام بردن از 
سردار سلیمانی به عنوان الگوی مدیریت، گفت: سردار سلیمانی نمونه بارز مدیری 
بود که در بحران ها توانست به خوبی هدایت امور را به دست گیرد و با اطمینان خاطر 

می توان از حاج قاسم به عنوان مدیر تراز انقلاب اسلامی و اسوه مدیران نام برد.
معاون امور مجلس رییس جمهور ادامه داد: اینک در آستانه دومین سالگرد شهادت 
این سردار سرافراز اسلام و مدیر موفق نظام اسلامی هستیم. در دوران دفاع مقدس 
شاهد بودم که سردار سلیمانی در شرایط سخت و دشوار در جبهه ها چگونه با درایت 
و شجاعت و جامع نگری فرماندهی می کرد و موجب پیروزی در جنگی نابرابر می شد.
حسینی افزود: سردار سلیمانی در عین حال که در آموزش نیروها و در میدان 
رزم بسیار جدی و منضبط بود، قلبی سرشار از رأفت و محبت نسبت به بسیجی ها 
و نیروهای سپاه و ارتش داشت و این صفا و صمیمیت و اخلاص و عطوفت سبب 

می شد که رزمندگان به او عشق بورزند و در سخت ترین معرکه ها او را تنها نگذارند.  
وی تاکید کرد: در جنگهای صدر اسلام شاهد فداکاریها و رشادتهای فراوان هستیم 
و البته در مواردی مثل جنگ احد، برخی یاران در بحبوحه نبرد، پیامبر اکرم را تنها 

گذاشتند و در دوران دفاع مقدس رزمندگان در بحرانی ترین شرایط بر عهد و پیمانشان 
وفادار ماندند و از جانفشانی و حمایت فرماندهان دلاورشان مضایقه نکردند

معاون رییس جمهور با بیان اینکه مشکلات مدیریت در فضای آرام به مراتب کمتر از 
اوضاع حاد جنگی است، گفت: سردار سلیمانی و بسیاری از فرماندهان دوران دفاع 
مقدس در شرایط سخت و با امکانات اندک توانستند جنگ را به بهترین وجه مدیریت 

کنند.
حسینی با اشاره به تواضع و فروتنی سردار سلیمانی ادامه داد: اینکه انسان در اوج 
قدرت خاشع و فروتن باشد و نسبت به پدر و مادر خود نهایت خاکساری و تواضع 
را نشان دهد از هر کسی ساخته نیست. نکته دیگر اینکه بعضا برخی از سیاسیون 
درباره سردار سلیمانی مطالب نادرستی را مطرح می کردند ولی سردار خودش را 
معطل حواشی نمی کرد و به رسالت خطیر خود می پرداخت. بله یک مدیر انقلابی 
گاهی اوقات ضرورت دارد که روشنگری کند و پاسخ ابهامات را بدهد اما از هدف و 
وظیفه اصلی خود باز نماند و با سعه صدر و حلم و بردباری به وظیفه اش عمل کند و 

سردار سلیمانی الگوی چنین رفتاری بود.
حسینی تصریح کرد: برخی فکر می کنند مدیریت سردار سلیمانی فقط در جبهه 
جنگ بود اما سردار سلیمانی در عرصه های مختلف اجتماعی و سیاسی مدیری 
توانمند و کارآمد بود و این توانمندی در پیشبرد اهداف جبهه مقاومت تاثیر بسزایی 

داشت.

سخنگو و رییس شورای اطلاع رسانی دولت از اجرای آزمایشی طرح اختصاص 
یارانه بنزین به افراد فاقد خودرو در قشم وکیش خبر داد و گفت: طرح ما برای توزیع 

عادلانه تر یارانه بنزین این است که این یارانه به افراد اختصاص پیدا کند. 
علی بهادری جهرمی روز سه شنبه درباره اختصاص یارانه بنزین به افرادی که خودرو 
ندارند و اجرای آزمایشی آن در قشم و کیش،  گفت: این جزایر به دلیل محدود بودن 
عبور و مرور خودروها قابلیت زیادی برای اجرای این طرح دارد. بنا شده است این 

طرح در فاصله زمانی در این دو جزیره به طور آزمایشی اجرا شود. بنا نیست در سطح 
ملی تغییری در شیوه توزیع و نرخ بنزین ایجاد شود. همچنین پس از اجرای این طرح 
نرخ بنزین در کیش و قشم تغییری کند.   رییس شورای اطلاع رسانی دولت افزود: 
درباره شیوه توزیع بنزین یارانه ای از گذشته طرح هایی مطرح شده بود. تا پیش از 
این یارانه بنزین به دارندگان خودروها اختصاص پیدا می کرد که ناعادلانه  بود چرا که 

بخشی از مردم فاقد خودرو هستند و چیزی به آنها تعلق نمی گرفت.

سخنگوی دولت اعلام کرد:

افراد فاقد خودرو یارانه بنزین می گیرند
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تحلیل و تفسیر آزمایش فشار خون یک متخصص رادیوانکولوژی:

علائم »سرطان معده« را بشناسید!
متخصص رادیوانکولوژی گفت:علائم اولیه ابتلا به سرطان معده مشابه بسیاری 
از بیماری های معده، درد شکمی، کاهش وزن، عدم تمایل به غذا خوردن، نفخ و 

ناراحتی گوارشی و حتی زخم معده است.
خبرنگار  با  گفت وگو  در  رادیوانکولوژی  منشادی،متخصص  دهقان  حمیدرضا   
آن«،اظهار  علائم  و  معده  سرطان  »علل  درباره   فارس،  خبرگزاری  سلامت 
داشت:علائم اولیه ابتلا به این سرطان مشابه بسیاری از بیماری های معده، درد 
شکمی، کاهش وزن، عدم تمایل به غذا خوردن و سوابق بیماری های شکمی مانند 

نفخ و ناراحتی گوارشی و حتی زخم معده است. 
سایر  مشابه  معده  سرطان  علائم  اینکه  دلیل  به  بیماران  از  افزود:بسیاری  وی 
بیماری های معده است چندان آن را جدی نمی گیرند و در زمان مناسب به پزشک 
مراجعه نمی کنند.  این متخصص رادیوانکولوژی با اشاره به اینکه دلیل بسیاری از 
بیماری های معده از جمله سرطان معده عفونت با هلیکوباکتر است، گفت: بر اساس 
برخی از بررسی های انجام گرفته بیش از ۷۰ درصد مردم ایران آزمایش هلیکوباکتر در 
آنها مثبت است؛ این باکتری از مسیر آب و دستگاه گوارش منتقل می شوند و سطح 

بهداشت پایین از دلایل بروز آن است. 
 دهقان منشادی ادامه داد: وراثت نیز می تواند از دلایل ابتلا به سرطان معده باشند 
و افرادی که در خانواده و خویشاوندان نزدیک خود سابقه ابتلا به این بیماری را دارند 

باید نسبت به انجام غربالگری در زمان مناسب حساس باشند. 
به گفته وی در ایران سرطان معده یکی از شایعترین سرطان هاست و در استان هایی 
در شمال غرب کشور از جمله اردبیل و آذربایجان حتی میزان ابتلا به سرطان معده 
از سرطان ریه هم بیشتر است. وی یادآور شد: این در حالی بوده که سرطان معده در 
بسیاری از کشورهای دنیا جزو چهارمین و پنجمین سرطان شایع محسوب می شود 
ولی در برخی از استان های ما اولین سرطان گوارشی و دومین سرطان به طور مثال 
در زنان بعد از سرطان پستان است.  این متخصص رادیو آنکلوژی خاطرنشان کرد: 
اولین اقدام تشخیصی برای شناسایی سرطان معده انجام آندوسکوپی است و اگر 
شک بر وجود تومور گرفته شود حتما نمونه برداری صورت می گیرد و اگر از این طریق 
تومور معده تشخیص داده شد سی تی اسکن و پت اسکن نیز انجام می گیرد تا مرحله 
و گرید بیماری مشخص شود. لاپاراسکوپی تشخیصی نیز در مرحله بندی تومور و 
شناسایی میزان رشد آن حائز اهمیت است.  وی با تاکید بر اینکه در نظر گرفتن پنل 
درست درمانی در کمک به بیمار بسیار حائز اهمیت است،گفت: قدم اول در درمان 

سرطان معده این است که بدانیم سرطان در کدام مرحله قرار دارد. 
منشادی گفت:در صورتی که سرطان در مرحله اول قرار داشته باشد درمان با 
جراحی شروع و پایان می یابد ولی در صورتی که سرطان در مرحله دوم و سوم باشد 
ابتدا شیمی درمانی شروع و سپس جراحی انجام می گیرد و حتی گاهی پس از آن 

نیز دوباره شیمی درمانی و در صورت نیاز رادیوتراپی انجام می شود.
این متخصص رادیوانکولوژی خاطرنشان کرد:اگر سرطان در مرحله ۴ و یا متاستاز 
باشند درمان فقط با شیمی درمانی و با هدف کنترل بیماری انجام می گیرد و عمل 
جراحی چندان کمک کننده نیست.  وی درباره »میزان مرگ و میر افراد در اثر ابتلا 
به این سرطان«،گفت: متاسفانه میزان مرگ و میر افراد در صورت ابتلا به بیماری 
سرطان بالاست و بیشترین مرگ و میر را بعد از ابتلا به تومور ریه دارد؛البته تشخیص به 

موقع و به هنگام بیماری در درمان موفقیت آمیز آن بسیار حائز اهمیت است.

ریه ها یکی از مهم ترین قسمت های بدن هستند که کمک می کنند زنده 
و سالم بمانید. همهٔ سلول های بدن به اکسیژن نیاز دارند تا زنده بمانند 
و خوب عمل کنند. ریه ها، در هوای اکسیژن دار تنظیم شده و گازهای 
اضافی مانند کربن دی اکسید را از بدن دفع می کند. بنابراین باید هر 

کاری می توانیم بکنیم تا ریه هایمان سالم بمانند.
ما در دوره ای زندگی می کنیم که آب و غذایمان ناخالصی هایی دارد 
و پاک نیست. به همین دلیل بیماری های زیادی به وجود می آیند که 
انواع  به  منجر  آلوده  استنشاق هوای  تهدید می کنند.  را  ما  سلامتی 
بیماری ها مانند آسم، برونشیت، ذات الریه و حتی بیماری مزمن ریوی 
می شود. با توجه به بالا بودن میزان آلاینده ها در شهرهای بزرگ و صنعتی 

تردیدی نیست که سیستم تنفسی ما تحت تأثیر قرار می گیرد.
تنفس هوای آلوده، مواد شیمیایی مضر را به ریه ها می کشد که باعث 
افرایش ریسک سرطان ریه، حملات قلبی، سکته مغزی و برخی از موارد 

مرگ های زودرس می شود
نوشیدنی هایی که در روزهای آلوده کمک می کنند ریه ها سالم بمانند

چای لیموترش و زنجبیل و نعنا فلفلی
طبیعی ترین  از  یکی  فلفلی  نعنا  و  زنجبیل  و  لیموترش  چای 
پاک کننده هایی است که با آنتی اکسیدان هایی که دارد و با توجه به 
تروتازه  را  لیموترش ذهنتان  را سم زدایی می کند.  بدن  بودن،  ادرارآور 
می کند، زنجبیل به شما انرژی می دهد و نعنا فلفلی گلویتان را نرم و آرام 

می کند.
عسل و آب گرم

نوشیدنی که با آب گرم و عسل درست می شود کمک زیادی به جنگ 
ریه ها را آلودگی ها می کند. زیرا عسل خاصیت ضدالتهابی دارد که در 

کاهش التهاب مؤثر است. خود ِ آب گرم به تنهایی عامل بسیار قدرتمندی 
در سم زدایی بدن است و اگر با عسل ترکیب شود، نوشیدنی بسیار عالی و 

مؤثر برای حمله به رادیکال های آزاد در بدن خواهید داشت.
. نوشیدنی زردچوبه و زنجبیل

ضدالتهاب،  عامل  یک  که  است  کورکومین  حاوی  زردچوبه 
آنتی اکسیدان و ضد سرطان بوده و خواص سم زدایی نیز دارد. بنابراین 
آسیب  جلوی  و  کرده  دفع  بدن  از  را  مضر  سموم  می تواند  زردچوبه 
ارگان های بدن را بگیرد. ضمناً زنجبیل نیز می تواند حالت تهوع ناشی از 

آلودگی هوا را تسکین دهد.
چای سبز

چای سبز فواید زیادی برای سلامتی دارد و حتی برای پاکسازی ریه ها 
نیز بسیار خوب است. چای سبز سرشار از آنتی اکسیدان هایی است که 
می توانند به کاهش التهاب ریه ها کمک کنند. هر روز یک فنجان چای 

سبز با کمی دارچین و عسل و لیموترش بنوشید.
چای ریشه شیرین بیان

چای ریشه شیرین بیان شاید جزو دمنوش های خیلی متداول نباشد 
اما مطمئناً می توانید آن را جزو دمنوش های مناسب برای تسکین سرفه، 
احتقان و تب به حساب آورید. گفته می شود مصرف منظم چای ریشه 
شیرین بیان می تواند ریسک بیماری قلبی را کاهش داده و ریه ها را 

پاکسازی کند.
چای ریشه چغندر

برای  اما  برسد  عجیب  نظرتان  به  چغندر«  ریشه  »چای  اسم  شاید 
سلامتی عالیست. وجود آنتی اکسیدان ها و املاحی چون نیترات ها 
در ریشه و برگ چغندر می تواند در تقویت عملکرد سیستم تنفسی مؤثر 

باشد. نیترات های موجود در ریشه چغندر یا همان لبو به شل شدن رگ ها 
کمک می کنند، فشارخون را کاهش می دهند و اکسیژن گیری تان را بهتر 
می نمایند. کارشناسان می گویند عصاره ریشه چغندر می تواند به میزان 
قابل توجهی عملکرد ریه را در افرادی که دچار بیماری مزمن انسدادی 
ریه اند بهبود بدهد. ضمناً برگ چغندر سرشار از املاحی مانند منیزیم، 
پتاسیم، ویتامین C و آنتی اکسیدان های کاروتنوئید است که برای ریه ها 

مفیدند.
چای تولسی یا ریحان مقدس

گیاه تولسی که به نام ریحان مقدس نیز معروف است برای سلامت 
سیستم تنفسی عالی است. تولسی گیاهی ضدالتهاب و آنتی باکتریال و 
ضدویروس است که باعث شده در طب سنتی کاربرد زیادی داشته باشد 
و در انواع درمان های طبیعی آنفلوانزای فصلی، تب، آلرژی و عفونت ها به 
کار می رود. مصرف روزانه چای تولسی می تواند عملکرد ریه ها و سیستم 
تنفسی را بهبود بدهد. تولسی به پاکسازی ریه ها کمک کرده و خواص 
ضدالتهابی آن می تواند از آسیب های ناشی از التهاب راه های هوایی 
بکاهد و به التیام ریه کمک کند. برای درست فرمول یک چای عالی برای 

روزهای آلوده
این چای از گیاهان و ادویه های طبیعی تهیه می شود که معمولًا در هر 
خانه ای وجود دارند و بابت خواص طبی که دارند معروف اند. نوشیدن 
این چای به تقویت سیستم ایمنی کمک می کند و با توجه به وارد شدن 
به فصل سرماخوردگی و آنفلوانزا و البته وجود کووید 19 مسئلهٔ مهمی 
سطح  می کند،  افت  هوا  دمای  که  زمستان  و  پاییز  در  ضمناً  است. 
آلاینده ها افزایش می یابد و منجر به انواع بیماری های ریوی می شود. 
و سیستم  پاکسازی کرده  را  ریه ها  این چای می تواند  روزانه  نوشیدن 

دفاعی بدن را تقویت نماید تا بهتر با پاتوژن ها مبارزه کند.
مواد لازم:

. حدود دو سانتیمتر زنجبیل پودر شده
. یک تکه کوچک چوب دارچین

. یک دوم قاشق مرباخوری برگ ریحان
. یک قاشق مرباخوری پونه کوهی

. سه عدد دانه فلفل
. دو دانه هل خردشده

. یک چهارم قاشق مرباخوری دانه رازیانه
صبح به جای چای و قهوه، این نوشیدنی بی نظیر را بنوشید تا سیستم 
ایمنی تان تقویت شده و ریه هایتان تمیز شود. لازم نیست این چای را چند 
بار طی روز مصرف کنید؛ یک بار در صبح کافی است تا فواید آن نصیبتان 

شود.
این چای حاوی انواع گیاهان است که بیشتر آن ها طبع گرم دارند و در 
بدن حرارت ایجاد می کنند. بنابراین لازم است طی روز زیاد آب بنوشید. 
ما در زمستان معمولًا احساس تشنگی نمی کنیم و به طور کلی کمتر آب 
می نوشیم. میوه جات و سبزیجات آبدار هم بیشتر مصرف کنید.کردن 
چای تولسی، هفت تا هشت عدد برگ این گیاه را همراه با کمی زنجبیل 

در یک قوری دم کنید.

چای و دم نوش های پیشنهادی برای کاهش عوارض ناشی از آلودگی هوا؛

علائم اومیکرون و دلتا چه تفاوتیبهترین نوشیدنی های گیاهی برای روزهای آلوده
 با هم دارند؟

و در سرتاسر جهان  به سرعت در حال گسترش است  مانند  اومیکرون  سویه 
مقامات بهداشتی نگرانی هایی را در این مورد مطرح کرده اند و از همه می خواهند 

که اقدامات لازم را در برابر این سویه انجام دهند.
 اگر قبل از همه گیری کرونا، آبریزش بینی و سردرد داشتید، ممکن بود آن را 
سرماخوردگی معمولی حساب کنید و حتی اگر ناخوشی تان رنج آور بود، به زندگی 
عادی ادامه دهید. اما اکنون در فصل سرماخوردگی و آنفلوآنزا، چگونه می توان 

مطمئن بود که سرماخوردگی است نه کرونا؟
 ویروسی متفاوت از ویروس کرونا عامل ایجاد سرماخوردگی است. اما با توجه به آن 
که سویه اومیکرون به سرعت در حال گسترش است و اغلب باعث عوارض خفیفی 
مانند گرفتگی بینی، سر درد و گلودرد می شود، تشخیص تفاوت آن از سرماخوردگی 

بدون آزمایش، بسیار دشوار است.
 پروفسور تیم اسپکتور، از مسئولان برنامک »زویی کووید« )ZOE Covid( بریتانیا، 
گفت که انجام آزمایش، حتی اگه فاقد عوارض باشید، بیش از همیشه حائز اهمیت 

است. 
او گفت که داده های برنامک زویی نشان می دهد که حدود نیمی از موارد دلتا 
»بلاتشخیص« باقی می مانند، زیرا علایم متعارف ابتلا به کرونا مانند تب، سرفه های 

جدید و مداوم و از دست دادن یا تغییر حس بویایی یا چشایی را بروز نمی دهند. 
او گفت: »احتمالا اومیکرون بسیار بیشتر از هر چیز دیگری، شبیه به انواع ملایمی 
اومیکرون  بنابراین  و  با دلتا واکسینه شده اند، می بینیم  افرادی که  است که در 
عوارضی شبیه سرماخوردگی ایجاد می کند که مردم اگر فقط توصیه های رسمی 

دولت را باور کنند، آن را به عنوان کرونا تشخیص نخواهند داد.«
 ،)RSPH( کریستینا ماریوت، مدیر اجرایی انجمن سلطنتی بهداشت عمومی 
می گوید: »شواهد روزافزون نشان می دهد که افرادی که دو دوز از واکسن را دریافت 
کرده اند، معمولا نشانه های کمتری همچون سردرد، آبریزش بینی، عطسه، گلودرد، 

و از دست دادن حس بویایی از خود بروز می دهند.«
 »برای افرادی که به طور کامل واکسینه شده اند، بسیار مهم است که مراقب علایم 
شبیه سرماخوردگی باشند« و اگر در اطراف افرادی زندگی می کنند یا کار می کنند 

که در معرض خطر بیشتری از ابتلا به این بیماری هستند، آزمایش شوند.«
 پروفسور آیرین پترسن، استاد اپیدمیولوژی و انفورماتیک سلامت در یونیورسیتی 
کالج لندن، می افزاید: »آبریزش بینی و سردرد علایم بسیاری از عفونت ها هستند، 
اما ممکن است اولین علایم – و تنها علایم – ابتلا به کرونا باشند. بنابراین، اگر این 
نشانه ها را دارید، توصیه می کنم برای چند روز از آزمایش های ]سریع[لترال فلو 

استفاده کنید.«
 مطالعه نشانه های کرونای برنامک زویی که دولت بریتانیا آن را تامین مالی می کند، 
نشانه های اصلی ابتلا به کرونا را شناسایی کرده است و می گوید بسته به آن که 

واکسینه شده اید یا نه، این نشانه ها کمی متفاوتند.
 سردرد

اگرچه سردرد از عوارض کمتر شناخته شده کرونا است، اما طبق مطالعه زویی، 
یکی از علایم اولیه است و نسبت به علایم متعارفی، چون سرفه، تب، و از دست 

دادن حس بویایی، شایع تر است.
 این مطالعه نشان داده است که سردرد های کرونایی معمولا تا حدی دردناک تر 
هستند، می توانند »نبض دار«، »فشار آور« یا »ضربه زن« باشند، در هر دو طرف 
جمجمه به جای یک ناحیه رخ می دهند، ممکن است بیش از سه روز طول بکشند، 

و عمدتا نسبت به مسکن های معمولی مقاومت دارند. 
آبریزش بینی

زمستان گذشته، مطالعه زویی نشان داد که پس از سردرد، آبریزش بینی دومین 
نشانه شایع گزارش شده است، چنان که تقریبا ۶۰ درصد از افرادی که آزمایش 
کرونای آنان مثبت بود و دچار از دست دادن حس بویایی شده بودند، آبریزش بینی 

را نیز گزارش کردند. 
اما اکنون داده ها نشان می دهد که سرعت شیوع بیماری مهم ترین عامل است. 
بنابراین، زمانی که میزان ابتلا به کرونا بالا باشد، احتمال آبریزش بینی به دلیل آن 

ویروس نیز زیاد است.
 این مطالعه همچنین تاکید می کند که وقتی میزان ابتلا به کرونا پایین باشد، 
آبریزش بینی کمتر نشان دهنده ابتلای فرد به ویروس کرونا است و بیشتر احتمال 

دارد که نشانه سرماخوردگی یا حتی حساسیت باشد.
 نتیجه گیری این است که در حالی که بسیاری از افراد مبتلا به کرونا ممکن است 
آبریزش بینی را گزارش کنند، دشوار است که آن را نشانه ای قطعی بدانیم، زیرا، 

به خصوص در فصل زمستان، بسیار رایج است.
 عطسه 

مطالعه زویی نشان داده است که عطسه بیش از حد معمول می تواند نشانه ای از 
ابتلا به کرونا در افرادی باشد که واکسینه شده اند، اگرچه تاکید می کند که عطسه به 

احتمال زیاد نشانه سرماخوردگی یا آلرژی است.
این مطالعه می گوید که گرچه بسیاری از افراد مبتلا به کرونا ممکن است عطسه 

کنند، »نشانه ای قطعی نیست، زیرا عطسه بسیار رایج است.«
 گلودرد

بسیاری از افراد مبتلا به کرونا از طریق برنامک زویی گزارش داده اند که گلودردی 
دارند شبیه به گلودردی که ممکن است در زمان سرماخوردگی یا التهاب گلو تجربه 

کنید.
طول  روز  پنج  از  بیش  و  هستند  خفیف  معمولا  کرونا  با  مرتبط  گلودرد های   
نمی کشند، بنابراین گلودرد بسیار دردناکی که بیشتر طول بکشد، احتمالا نشانه 
چیز دیگری است. اگر گلودردتان ادامه دارد، باید با پزشک عمومی خود تماس 

بگیرید. 
هرچند گلودرد می تواند نشانه ای از ابتلا به کرونا باشد، بیشتر افراد مبتلا به گلودرد 
احتمالا فقط سرماخوردگی دارند. طبق داده های زویی، تقریبا نیمی از افراد مبتلا 
به کرونا گلودرد را گزارش می کنند، و این امر در بزرگسالان بین 1۸ تا ۶۵ سال 

شایع تر از افراد مسن یا افراد زیر 1۸ سال است. 
از دست دادن حس بویایی

بدون در نظر گرفتن سن، جنسیت، یا شدت بیماری، از دست دادن حس بویایی 
)و نیز چشایی( همچنان قوی ترین مشخصه ابتلا به کرونا است. البته مبتلایان به 
کرونا ممکن است حس بویایی خود را به طور کامل از دست ندهند، اما ممکن است 
حس بویایی تغییر کند، و فرد نتواند بو ها را با قدرت حس کند. حس چشایی نیز 
تحت تاثیر قرار می گیرد، بنابراین طعم غذا متفاوت می شود یا بی مزه به نظر می رسد.

 سرفه های مداوم
سرفه مداوم یکی از سه نشانه اصلی کرونا است، اما طبق مطالعه زویی، از هر 1۰ 
نفری که به این ویروس مبتلا هستند، تنها چهار نفر این مشکل را تجربه خواهند 
کرد. در اینجا »مداوم« به معنای سرفه کردن چند بار در روز، »به مدت نیم روز یا 

بیشتر« است.
 سرفه ناشی از کرونا معمولا در مقایسه با سرفه سینه ای که خلط یا مخاط ایجاد 
می کند و ممکن است نشان دهنده عفونت باکتریایی باشد، سرفه خشکی است. 
سرفه های مداوم حدود چند روز پس از بیماری ایجاد می شود و معمولا حدود چهار 
یا پنج روز طول می کشد.  آلن مک نالی، استاد ژنومیک تکاملی میکروبی در دانشگاه 
بیرمنگام که در آزمایشگاه »لایت هاوس لب میلتون کینز«، اولین مرکز بزرگ آزمایش 
کرونای دولت بریتانیا، مدیریت بخش بیماری های عفونی را بر عهده داشته است، 
می افزاید: »اگر علایم عفونت تنفسی دارید، باید برای جلوگیری از انتقال و انجام 

آزمایش در خانه بمانید.«
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آیت الله اعرافی در جمع صاحب نظران کلام بیان کرد:

۵00 رشته حوزوی تا پایان 1401 
نهایی می شود

حوزوی  رشته  حدود ۵۰۰  پایان 1۴۰1  تا  گفت:  علمیه  های  حوزه  مدیر 
سرفصل نویسی شده و نقشه اجرایی آن نهایی خواهد شد و گروه های علمی در 

پیشبرد و اجرای آن فعال تر عمل خواهند نمود
آیت الله علیرضا اعرافی، دوشنبه شب گذشته در پانزدهمین مجمع سالیانه 
انجمن کلام اسلامی حوزه با موضوع »آسیب شناسی و راهکارهای توسعه 
دانش کلام« که در سالن خواجه نصیر الدین طوسی دفتر تبلیغات اسلامی 
برگزار شد، ضمن تسلیت ایام سوگواری شهادت بانوی گرامی اسلام صدیقه 
طاهره سلام الله علیها، یاد و نام اندیشوران حوزه های علمیه به ویژه متکلمان 
بزرگ جهان اسلام و پیش گامان تبیین و دفاع از اندیشه اسلامی و معارف اهل 

بیت علیهم اسلام را گرامی داشت.
وی در ادامه بر اهمیت توسعه و تعمیق حوزه علوم عقلی و علم مهم کلام 
اسلامی تاکید نمود و اظهار داشت: علم کلام برای بالندگی، رشد و استواری 
در پایه های نظام اسلامی به رشد، تقویت، توسعه و تقویت متدولوژی و منهج 

شناسی وابسته است.
مدیر حوزه های علمیه به علل و عوامل رشد و توسعه علوم فقهی اشاره کرد و 
ابراز داشت: فقه در یک داد و ستد مستمر با اصول، رشد و پیشرفت پیدا کرده 
است و به نوعی می توان گفت: ژرفایی و عمق فقه در یک رفت و برگشت پیوسته 

و دائمی با اصول شکل گرفته است.
عضو شورای عالی حوزه افزود: دانشوران، نهادها و شخصیت های فعال در 
حوزه های دانشی غیر فقه و مشخصا کلام باید به پایه ریزی اصول کلام به معنای 
اصول فقه پرداخته و منهج شناسی استنباط کلامی در گزاره های توصیفی 

عقلی و گزاره های نقلی را پایه ریزی کنند.
آیت الله اعرافی قواعد مشترک و گزاره های اختصاصی به گزاره های تجویزی 
فقهی را مورد توجه قرار داد و افزود: اصول فقه به دو بخش اساسی قواعد 

استنباط از منابع دینی اعم از گزاره های توصیفی و تجویزی تقسیم می شود.
عضو فقهای شورای نگهبان با تاکید بر این که اصول گنج فاخری دارد که برای 
هر متفکر و پژوهشگر قلمروهای علوم اسلامی از جمله حوزه کلام مثمرثمر 
به  برای  سازی  فعال  و  اصول  بازخوانی  و  بازسازی  کرد:  خاطرنشان  است، 
کارگیری در حوزه کلام و استنباطات کلامی امر مهمی است که باید مورد توجه 

قرار گیرد.
بالاتری  از عظمت  ما در ۵۰ سال دیگر  اگر می خواهیم کلام  افزود:  وی 
برخوردار باشد، باید به حوزه متدولوژی، منهج و روش شناسی توجه روزافزونی 
داشته باشیم. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه غیر از کلام خاص باید 
به کلام های ویژه از جمله کلام مضاف در حوزه های خاص توجه بیشتری 
داشته باشیم، یادآور شد: کلام های متنوع و خاص ضرورتی است که باید 
بدان پرداخت و بخش زیادی از هجمه ها مربوط به نظامات حقوقی، سیاسی 
و .. است که علیرغم فروانی پژوهش ها، نیازمند نظام مندی و رشته سازی و 

ساماندهی ناظر به نیازها هستیم.

آیت الله علوی گرگانی دردیدار مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان قم: 

صیانت از جان مسافران مسئولیتی
 مهم است

 آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی از مراجع  تقلید با مهم دانستن 
مسئولیت صیانت از جان و مال مسافران گفت: انجام توامان 2 وظیفه راهداری 

زمستانی و نجات مسافران در راه مانده، خدمتی ارزشمند است.
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
قم، این مرجع تقلید در دیدار مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
اظهار داشت: راهداری و حمل و نقل جاده ای از امور فوق العاده ارزشمند 

می باشد.
وی ضمن تاکید بر اولویت و اهمیت وظیفه راهداری و حمل ونقل جاده ای بر 
دیگر مسئولیت های اجتماعی، وظیفه دشوار صیانت از جان و مال مسافران را 

مسئولیتی مهم برشمرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم نیز در سخنانی به اهم وظایف 
حوزه راهداری و حمل و نقل جاده ای پرداخت و تصریح کرد: درسال 9۵، طی 
پروسه ای کارشناسانه، به شناسایی ۶۶ نقطه حادثه ساز در سطح راه های استان 

اقدام و در قالب اجرای چندین طرح پیمانی و امانی، ۵۰ نقطه آن مرتفع شد.
و  تکمیل  اقدام ها،  این  مهمترین  جمله  از  افزود:  کلهری  حسن  محمد 
بهره برداری از طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه است که طی 
اجرای این طرح، مشکل سه نقطه حادثه ساز در این محور ترانزیتی برطرف شد.

مدیرکل راهداری قم اجرای طرح احداث پل خورآباد واقع در محور لنگرود – 
کهک را طرح مهم دیگری دانست که بهره برداری از آن حذف چند نقاط حادثه 
ساز در این محور را در پی داشت. وی در ادامه به اقدام های حمایتی اداره کل 
متبوع، به دلیل شیوع ویروس کرونا، پرداخت و بیان کرد: اعطای وام، جذب 
کمک های خیران و تخصیص بیمه بیکاری جهت رانندگان و شرکت های حمل و 

نقل عمومی جاده ای از جمله این اقدام های حمایتی جبرانی بوده است.

آیت الله نوری همدانی:

 سبک زندگی اسلامی برای مردم بیان شود
آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید گفت: باید برای مردم سبک 
زندگی اسلامی بیان و آموزش داده شود، گفتن تنها کافی نیست و باید در این 
راه تبلیغات مفید و موثری از سوی نخبگان و پزشکان دلسوز جامعه صورت گیرد 

تا سلامتی و نشاط جامعه تامین شود.
وی روز دوشنبه در دیدار محمد رییس زاده رییس سازمان نظام پزشکی، با 
اشاره به اهمیت علم آموزی در اسلام و حرکت تمدن ساز اسلام، افزود: دین 
مبین اسلام در مدت کوتاهی توانست فرهنگ و تمدن اسلامی را به عنوان 

الگوی متعالی و پیشتاز در جهان معرفی نماید.
آیت الله نوری همدانی اضافه کرد: متاسفانه بر اثر غفلت مسلمانان، جهان 
غرب با روحیه استعمارگری خود این علوم را از مسلمانان اخذ کرد و با سکولار 

کردن آن دوباره به خود مسلمانان بازفرستاد.
وی ادامه داد: غرب تمام سعی خود را کرد تا مسلمانان را عقب نگاه دارد، 

درحالی که همه علوم امروزی برگرفته از کتاب های مسلمانان است.
وی در ادامه با بیان اهمیت جایگاه سلامت در اسلام، افزود: اسلام دستورات 
فراوانی برای حفظ سلامتی انسان دارد که در غالب سبک زندگی اسلامی به 

مسلمانان ارائه داده است.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: دستور به اعتدال در خوردن، رعایت بهداشت 
فردی و اجتماعی، ورزش و حرکت، خواب شبانه و سحرخیزی، گوشه ای از این 
فرامین اسلامی می باشد که با انجام صحیح و درست این ها، انسان هرگز بیمار 

نخواهد شد و همه این امور نشان از کامل و الهی بودن اسلام است.

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم خبرداد:

کاهش 10درصدی اهدای خون 
در استان قم 

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان در 9 ماهه اول سال1۴۰۰ حدود 2۸ هزار 
نفر از شهروندان در مراکز اهدای خون استان اقدام به اهدای خون کردند این تعداد 
نسبت به مدت مشابه سال پیش متأسفانه ده درصد کاهش پیدا کرده این در حالی 
است که مصرف خون در مراکز درمانی طرف قرارداد سازمان انتقال خون ۷درصد 
افزایش پیدا کرده که این به واسطه افزایش اتاق های عمل، افزایش فرآیندهای 

درمانی در سطح استان نیاز به خون و فرآورده های آن را بیشتر کرده است.
است  جاریه   صدقه  یک  خون  اهدای  اینکه  بیان  با  کبیری  علیرضا  دکتر 
اظهارداشت: از کلیه مردم درخواست داریم اهدای خون را جز امورات روزانه خود 
قرار دهند چرا که اهدای خون یک صدقه جاریه است که حداقل جان سه نفر را از 

مرگ حتمی نجات می دهد.
وی با اشاره به وجود دو مرکز انتقال خون در استان، افزود: مرکز روح الله واقع در 
میدان روح الله جنب دبیرستان ماندگار امام صادق همه روزه از ساعت ۷:3۰ الی 
13:3۰ پذیرای داوطلبین اهدای خون است و مرکز اهدای خون ساختمان مرکزی 
واقع در بلوار 1۵ خرداد ۷:3۰ الی 1۴ پذیرای اهدا کنندگان است، این مرکز برای 
افرادی که صبح امکان مراجعه ندارند در روزهای یکشنبه و سه شنبه تا ساعت 1۸ 
فعال است. کبیری با بیان اینکه در ماه های تیر، مرداد و شهریور امسال بیشترین 
کاهش اهدای خون را داشتیم، عنوان کرد: یکی از مهم ترین علت های کاهش 
اهدای خون به واسطه شیوع بیماری کووید 19 و طرح فاصله گذاری اجتماعی 
به ویژه در پیک های چهارم و پنجم بود، این در حالی است که در مراکز اهدای 
خون پروتکل های بهداشتی از جمله ارائه ماسک به کلیه مراجعین، ضدعفونی و 
گندزدایی سطوح و دست ها و فاصله گذاری اجتماعی رعایت می شود فلذا به کلیه 
همشهریان این اطمینان را می دهیم که موارد پیشگیری بیماری کرونا در مراکز 

انتقال خون بسیار رعایت می شود.
وی یادآورشد: اگر چه بعد از اتمام پیک های کرونایی شاهد افزایش اهدای خون 
بودیم امّا آمارها کمتر از سطح انتظار ما بود فلذا از مردم درخواست می کنیم که 

اهدای خون را جز امورات خود قرار دهند.
معاون فنی اداره کل انتقال خون تصریح کرد: معمولا با سرد شدن هوا تعداد 
مراجعین کاهش پیدا می کند و باعث می شود مراکز اهدای خون ما از حجم بار 
کمتری برخوردار باشند این در حالی است که نیاز مراکز درمانی همچنان پابرجاست 
و بیماران تالاسمی و دیالیزی همیشه نیاز به خون دارند و همچنین افرادی که تحت 
عمل های جراحی و یا تحت درمان های شیمی درمانی قرار می گیرند نیاز به خون و 

فرآورده های آن دارند فلذا کاهش دما نباید مانعی برای اهدای خون شود.
کبیری با تأکید بر اینکه ذخایر خونی استان همیشه در بهترین وضعیت بوده، 
متذکر شد: حتی در مواقعی که بیشترین کاهش انتقال خون را داشتیم وضعیت 
ذخایر خون استان در بهترین وضعیت بوده اما نکته مهم این است که یک شبکه 
خون رسانی کشوری داریم و باید بین مراکز انتقال خون کشور یک تعادلی برقرار 

شود.
وی اضافه کرد: در زمینه ذخایر خون مهم ترین مرکز نزدیک استان قم که باید 
از اعمال  اینکه بسیاری  به  با توجه  و  تهران است  ذخایر خونی آن کنترل شود 
جراحی و فرآیندهای درمانی در تهران انجام می شود بنابراین میزان مصرف خون 
و فرآورده های آن در تهران بسیار زیاد است و مراکز اهدای خون تعهد دارند که یک 
مقدار از خون و فرآورده های آن را برای تهران تأمین کنند لذا اگر ذخایر خونی استان 
در بهترین حالت هم باشد ولی ما باید به فکر شبکه خون رسانی کشور و به ویژه 

تهران باشیم.
معاون فنی اداره کل انتقال خون تأکید کرد: طبق آمارها تقریبا هر ده دقیقه 
یک واحد خون در مراکز درمانی به بیماران تزریق می شود و در ۸ ماهه اول امسال 
نزدیک به ۴۰ هزار خون و فرآورده های آن به مراکز درمانی استان ارسال شده است 
که اگر به نسبت جمعیت محاسبه کنیم هر دقیقه یک خون به بیماران بستری در  
مراکز درمانی تزریق می شود. کبیری با بیان اینکه یک بیمار به همه اجزاء یک واحد 
خون نیاز ندارد و سه فرآورده گلبول قرمز، پلاسما و پلاکت از یک کیسه خون تولید 
می شود، در خصوص مدت نگهداری فرآورده های خونی اظهارکرد: گلبول های 
قرمز را یکماه و پلاسما در دمای منهای3۰ درجه را تا دوسال می توان نگهداری کرد 
ولی نکته مهم در فرآورده پلاکت است، هر واحد پلاکت به واسطه ماهیت و دمای 
نگهداری حداکثر  بین 3تا ۵ روز می توان نگهداری کرد و بعد از آن قابلیت درمانی 

و مصرف ندارد.
وی پلاکت را مهم ترین فرآورده های مورد نیاز در بیمارانی که تحت درمان شیمی 
درمانی و یا تحت عمل جراحی قرار می گیرند معرفی کرد و تصریح کرد: اولین سلول 
خونی که طی شیمی درمانی در بیماران سرطانی کاهش پیدا می کند پلاکت است 
متأسفانه با توجه به اینکه 3 تا ۵ روز بیشتر نمی توان آن را نگهداری کرد بنابراین به 
صورت مستمر باید این فرآورده را تولید کنیم تا به مراکز درمانی متقاضی ارسال شود 
و این مستلزم این است که اهداکنندگان به شکل مداوم به مراکز اهدا خون مراجعه 

کنند.
 

مسئول گروه جهادی رشد خبرداد:

 برپایی نمایشگاه »بصیرت فاطمی«
 در آستان امامزاده سید معصوم)ع( 

مسئول گروه جهادی رشد از برگزاری نمایشگاه کوچه های بنی هاشم و سبک 
زندگی فاطمی با عنوان »بصریت فاطمی« در آستان مقدس امامزاده سیدمعصوم 
)ع( قم از دوم دی ماه خبر داد و گفت: از 1۵ آذرماه 1۵۰ نفر به صورت خودجوش 

برای برپایی این نمایشگاه درحال تلاش هستند.
حجت الاسلام حسنعلی خوئینی اظهار کرد: امسال نمایشگاه کوچه های بنی 
هاشم و سبک زندگی اسلامی با عنوان »بصیرت فاطمی« در آستان مقدس امامزاده 

سید معصوم )ع( همزمان با دهه بصیرت از دوم دی ماه برپا می شود.
وی با اشاره به فعالیت های مستمر گروه جهادی رشد در استان قم، بیان کرد: 
ده سال است که توسط این گروه جهادی نمایشگاه کوچه های بنی هاشم در نقاط 
مختلف محلات محروم استان همزمان با ایام فاطمیه برپا می شود و امسال نیز از 
1۵ آذرماه با کمک 1۵۰ نفر از عموم مردم و جوانان و دانش آموزان عملیات اجرایی 

ساخت این نمایشگاه آغاز شده است.
و ساخت و ساز  اجرایی  اینکه عملیات  بیان  با  قم  رشد  گروه جهادی  مسئول 
نمایشگاه روبه پایان است، گفت: حضور و همراهی مردم در برپایی و راه اندازی این 
نمایشگاه قابل تقدیر و بی نظیر است چراکه شخص کوره دار در اولین فرصت ممکن 
آجر را مصالح فروش گچ را تهیه می کند، بنا کار ساختش را عهده دار می شود و دیگر 
جوانان و دانش آموزان با کمک همدیگر و کاملا به صورت جهادی صفر تا صد کار 

را انجام می دهند.
ساخت  و  شمایل  و  شکل  به  نمایشگاه  این  تمایز  وجه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ظرافت های هنری آن نیست، تصریح کرد: یکی از وجوه تمایز نمایشگاه برپایی 
هرساله آن در نقاط مختلف محلات محروم استان قم است که جابه جایی نمایشگاه 
کار بسیار دشواری می باشد.  »خوئینی« راه شهدا را در امتداد حرکت حضرت زهرا 
)س( دانست و افزود: دیگر وجه تمایز این نمایشگاه، وجود نقطه اشتراک میان سیره 
زندگانی شهدا و سبک زندگی حضرت زهرا )س( است و سال گذشته این نمایشگاه 

با موضوع سردار شهید سلیمانی دنبال شد.
وی با تاکید بر اینکه هر صنفی از مردم جهادگرانه و عاشقانه گوشه ای از کار 
برپایی این نمایشگاه را به عهده گرفته اند، خاطرنشان کرد: بیش از 3۰ دانش آموز و 
نوجوان بسیجی با عشق و علاقه به حضرت زهرا )س( و کاملا خودجوش در برپایی و 
راه اندازی نمایشگاه کوچه های بنی هاشم فعالیت می کنند که حقیقتا حرکتی بسیار 

زیبا و دلگرم کننده برای سایر جهادگران است.
مسئول گروه جهادی رشد قم، در پایان اظهار کرد: این نمایشگاه یک بخش 
خلاقانه با عنوان »نمایش سایه« دارد که در اوج هنر به نمایش دفاع حضرت زهرا 

)س( از مقام ولایت و مظلومیت حضرت می پردازد.
تا شام شهادت حضرت فاطمه )س(  از دوم دی ماه  این نمایشگاه  افزود:  وی 
هرشب بلافاصله بعد از نماز مغرب و عشا در آستان مقدس امامزاده سید معصوم )ع( 

واقع در نیروگاه، میدان نبوت میزبان بازدیدکنندگان است. 

 

گزارش / امیر پروسنان
اجرای نسخه نویسی الکترونیک در کشور اکنون به تحقق ۷۵ درصدی 
رسیده و می توان پس از سال ها به این امیدوار بود که با اجرای کامل این طرح 
در دولت سیزدهم ، علاوه بر شکل گیری پرونده الکترونیک سلامت، سد 

محکمی در برابر تخلف و نسخه های جعلی شکل می گیرد.
پرونده  تحقق  برای  اول  گام  الکترونیک  نسخه پیچی  و  نسخه نویسی 
از  کدام  هیچ  در  که  پرونده ای  می شود.  محسوب  سلامت  الکترونیک 
دولت های پیشین به ثمر ننشسته و فقط پوسته ای نمایشی از آن رونمایی 
شد. زیرا ورودی های مناسبی برای تکمیل یا حتی راه اندازی اولیه نداشت 
و اگر سامانه های بهداشت نبودند، همان پوسته اولیه پرونده الکترونیک 
سلامت نیز معنی و مفهومی پیدا نمی کرد. حالا در دولت سیزدهم و با توجه به 
حمایت های انجام شده، می توان به تکمیل برنامه نسخه نویسی و نسخه پیچی 
الکترونیک و پس از آن، تحقق پرونده الکترونیک سلامت چشم امید داشت.

بر اساس قانون برنامه ششم توسعه، دولت باید نسخه نویسی الکترونیک را 
اجرا کند و این موضوع در قانون بودجه 1۴۰۰ نیز مصوب و اعلام شده که اگر 
این برنامه اجرایی نشود، تخلف رخ داده است. الزامات قانونی برای اجرای 
نسخه نویسی الکترونیک در برنامه های پنجم و ششم توسعه آمده و در ماده 
۷۴ برنامه ششم توسعه درباره نسخه نویسی الکترونیک گفته شده که وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با هدف ارائه خدمات الکترونیک سلامت 
به استقرار  برنامه نسبت  اول اجرای قانون  مکلف است در مدت دو سال 
سامانه های پرونده الکترونیک سلامت ایرانیان و سامانه های اطلاعاتی مراکز 
سلامت با هماهنگی پایگاه ملی آمار ایران و سازمان ثبت احوال کشور با حفظ 
حریم خصوصی، منوط به اذن آنها و محرمانه بودن داده ها و با اولویت شروع 

برنامه پزشک خانواده و نظام ارجاع اقدام کند.
سازمان بیمه سلامت ایران نیز بر اساس تکالیف قانونی خود و در راستای 
اهداف برنامه ششم توسعه کشور و بند »ث« ماده ۶۷ و بند »چ« ماده ۷۰ و بند 
»ج« تبصره 1۷ قانون بودجه سال 139۸ و همچنین سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری در حوزه سلامت موظف شد که برنامه نسخه نویسی 
بنابراین نسخه  کند.  اجرایی  را  کاغذی  و حذف دفترچه های  الکترونیک 
نویسی الکترونیک از آبان 139۸ با اجرا در 23۵ شهر توسط این سازمان آغاز 

شد.
چرا نسخه الکترونیک مهم است؟

نسخه نویسی الکترونیک از جنبه های مختلف اهمیت دارد که شاید کمترین 
بخش آن، استقرار دولت الکترونیک و کاهش مصرف کاغذ باشد. طرحی که 

می تواند سد محکمی در برابر جعل و تخلف باشد.
با توجه به سامانه های الکترونیک موجود در بیمه ها، امکان شناسایی و ثبت 
بیماران در سامانه های سازمان های بیمه گر و همچنین نشان دار شدن بیمار 
برای هر اقدام و خدمتی مانند تحویل دارو وجود دارد. بنابراین یکی از مزایای 
سامانه های الکترونیک این است که مصرف کننده اصلی دارو را شناسایی 

کرده و خدمات به طور مستقیم در اختیار همان فرد قرار بگیرد.
»مهدی رضایی« معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت در 
این رابطه به پژوهشگر ایرنا می گوید: در نسخه های کاغذی هم دفترچه های 
کاغذی به صورت جعلی تکثیر شده و هم از مهر و امضای جعلی پزشکان سوء 
استفاده شده و نسخه های جعلی نوشته می شد. این موضوع منجر به خروج 
دارو و در نتیجه اعمال هزینه به بیمه ها می شد. نظام نسخه های کاغذی 
امکان این را به بیمه ها نمی داد که بتوان همه موارد جعلی را شناسایی کرد. 

بنابراین آمار دقیقی از سوء استفاده ها نمی توان ارائه کرد.
وی اظهار می کند: در سامانه های الکترونیک برای ورود پزشک، شناسه 
و رمز عبور اختصاص پیدا می کند و بنابراین امکان جعل وجود ندارد، مگر 
این که رمز عبور در اختیار شخص دیگری قرار داده شود. در سیستم نسخه 
کاغذی اگر جعل اتفاق می افتاد، خود پزشک مطلع نمی شد. برآورد می شود 
که با مکانیزم تایید دارو و سامانه های الکترونیک، حداقل بین 1۰ تا 2۰ درصد 
جلوی هزینه های غیرمتعارف که ناشی از جعل است، جلوگیری خواهد شد.
نیز درباره  پزشکی  نظام  نظارت سازمان  و  »علی سالاریان« معاون فنی 
مزایای این طرح می گوید: فواید اجرای نسخه الکترونیک کم نیست؛ در 
حالت سنتی ممکن است نسخه پیچ داروخانه نتواند خط پزشک را بخواند و 
دارو را اشتباه به بیمار تحویل دهد، اما در نسخه الکترونیک، خطای یادشده 
رخ نمی دهد. در عین حال تداخلات دارویی می تواند کاهش یابد. در مورد 
تعدد داروها نیز بیمه می تواند کنترل داشته باشد. اجرای نسخه الکترونیک 
این مسائل منوط  اما همه  را کاهش می دهد،  القایی  تقاضای  همچنین 
به این است که نسخه الکترونیک در کنار پرونده الکترونیک سلامت اجرا 
شود. در پرونده الکترونیک سلامت، پزشکان با وارد کردن کد ملی بیمار به 
سوابق پزشکی بیمار، داروهای مصرفی و سایر مسائل مرتبط با سلامت بیمار 

دسترسی پیدا می کنند.
اجرای ۹۰ تا ۱۰۰ درصدی نسخه الکترونیک در ۱۴ استان

بر اساس اعلام سازمان بیمه سلامت، برنامه نسخه نویسی الکترونیک تا 2۸ 
آذر 1۴۰۰ در 22 استان بیش از ۸۰ درصد محقق شده که از این میان در 1۴ 
استان بین 9۰ تا 1۰۰ درصد و در ۸ استان دیگر بین ۸۰ تا 9۰ درصد تحقق 

داشته است.
میزان تحقق نسخه الکترونیک تا 2۸ آذر ماه در کل کشور به طور تجمیعی، 
۷۵ درصد بوده و این در حالی است که تا پایان آبان ماه امسال، این شاخص 
روی ۶۵ درصد بود. همچنین رشد درصد تحقق نسخه الکترونیک در سازمان 

بیمه سلامت به نسبت آبان ماه، 1۶ درصد برآورد شده است.
 مقایسه درصد تحقق نسخه الکترونیک در آذر و آبان بر اساس آمارهای 

سازمان بیمه سلامت
سه استان یزد، کهگیلویه و بویراحمد و ایلام در حال حاضر پیشتاز اجرای 
نسخه الکترونیک هستند و به تحقق 1۰۰ درصدی این برنامه در آذر ماه 
1۴۰۰ دست پیدا کردند. همچنین در استان کرمانشاه میزان تحقق نسخه 
استان  است.  رسیده  درصد  به 9۸  کرمان  در  و  درصد  به 99  الکترونیک 
گلستان با تحقق 9۷ درصدی، هرمزگان با تحقق 9۶ درصدی، کردستان با 
تحقق 9۵ درصدی، بوشهر با تحقق 9۵ درصدی و آذربایجان غربی با تحقق 

92 درصدی در رتبه های بعدی قرار دارند.
بر اساس اعلام سازمان بیمه سلامت، میزان رشد برنامه نسخه الکترونیک 
در آذر ماه نسبت به آبان ماه امسال در استان فارس و البرز چشم گیر بوده و به 
طور متوسط این برنامه در آذر ماه به نسبت آبان تا تاریخ 2۸ آذر ماه، 1۶ درصد 

در کشور رشد داشته است.
چه تعداد از مطب ها و داروخانه ها به طرح پیوستند؟

تا 2۸ آذر ماه 1۴۰۰، بیش از 9۵ درصد از مطب های طرف قرارداد با سازمان 
بیمه سلامت، 9۵ درصد از داروخانه ها، 9۵ درصد از آزمایشگاه ها، 9۶ درصد 
از مراکز پرتو پزشکی، 9۰ درصد از درمانگاه ها و 9۵ درصد از بیمارستان ها به 

برنامه نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک پیوسته اند.
 تعداد مراکز طرف قرارداد با سازمان بیمه سلامت که به نسخه الکترونیک 

پیوستند
حمایت رییس جمهوری از نسخه نویسی الکترونیک

نسخه نویسی  برنامه  از  رییس جمهوری  رئیسی،  ابراهیم  سید  حمایت 
الکترونیک در حالی اعلام شد که وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در نامه ای به رییس جمهوری درخواست تعویق ۶ ماهه این طرح را کرده بود. 
موضوعی که با مخالفت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز مواجه شده و 
این وزارتخانه در نامه ای به رییس جمهوری، مخالفت خود را با تعویق ۶ ماهه 

طرح نسخه نویسی الکترونیک اعلام کرد.
به  آبان 1۴۰۰  تاریخ 29  به  نامه ای  در  ریاست جمهوری  دفتر  نهایت  در 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد که برای اجرای طرح 

نسخه نویسی الکترونیکی همکاری کنند.
 دستور رییس جمهوری برای اجرای نسخه نویسی الکترونیک

هرچند »قاسم جان بابایی«معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی درباره نامه وزیر بهداشت اظهار می کند: نامه ای که وزیر بهداشت به 
رییس جمهوری نوشت مربوط به توقف طرح نسخه نویسی الکترونیک نبود، 
بلکه نیاز به زمان بود تا پروسه با همان سرعت و قدرت پیش برود، اما فرصتی 

باشد که مردم آسیب نبینند و بتوان نقص ها را برطرف کرد.
»محمد مهدی ناصحی« مدیرعامل سازمان بیمه سلامت نیز در این رابطه 
اظهار کرد: آمادگی بیمه سلامت و وزارت بهداشت و روند کاری که تاکنون 
انجام داده، قابل قبول بوده، اما حجم کار سنگین است و موانع زیرساختی و 
نرم افزاری در بسیاری از سازمان ها و اداراتی که باید این وظیفه را انجام دهند 
مانند صدا و سیما، نیروهای مسلح، وزارت نفت وجود دارد. این سازمان ها 
باید نسخه نویسی را انجام دهند، اما تاکنون توفیقی در این زمینه نداشتند. 
صحبت وزارت بهداشت این است که آن موسسات دچار مشکل نشوند وگرنه 
سازمان بیمه سلامت از جمله دستگاه هایی است که زیرمجموعه وزارت 
بهداشت بوده و پیشرفت مناسبی را در زمینه نسخه نویسی و نسخه پیچی 
الکترونیک در کشور داشته است. امید است با پیشنهاد منطقی که انجام 
می شود، ضمن اجرای نسخه نویسی و رعایت قانون، حداقل هایی نیز وضع 

شود تا مردم دچار مشکل نشوند.
سازمان نظام پزشکی چه می گوید؟

طرح  اجرای  مهم  اضلاع  از  یکی  عنوان  به  پزشکی  نظام  سازمان 
نسخه نویسی الکترونیک، همراهی مناسبی با این طرح داشته، اما همچنان 

برخی انتقادات به اجرای این طرح مطرح می شود.
»علی سالاریان« معاون فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی در این رابطه 
می گوید: با توجه به اینکه سلامت پایه ای ترین حق مردم است، باید اهمیت 

زیادی به آن داده و با پیشرفت فناوری باید شیوه های سنتی را کنار بگذاریم.
وی درباره چالش های نسخه نویسی الکترونیک اظهار می کند: از جمله 
ایرادهای این طرح می توان به عدم پوشش بیمه های تکمیلی، عدم ارتباط دو 
طرفه بین داروخانه و مطب، عدم ارسال پیامک برای تشخیص هویت، قطعی 
اینترنت، عدم پوشش داروهای تزریقی، عدم امکان دارو دادن بیش از یک ماه 
به بیماران مزمن اشاره کرد که این مسائل باعث سرگردانی بیماران می شود و 
همه این موارد باعث شده کارشناسان به این نتیجه برسند که اول دی ماه زمان 
مناسبی برای اجرای نسخه الکترونیک نیست و اصرار بر اینکه اول دی ماه را 
روز شروع اجباری نسخه الکترونیک اعلام کنند باعث نارضایتی، سردرگرمی و 

سرگردانی مردم و ارائه دهندگان خدمت از جمله پزشکان می شود.
از نظر سالاریان :»هنوز زیرساخت های اجرای نسخه الکترونیک به طور 
و وزارت  بیمه گر  با سازمان های  کامل فراهم نشده است. در نشستی که 
بهداشت داشتیم به این نتیجه رسیدیم که اول دی ماه فرصت مناسبی برای 
اجرای نسخه الکترونیک نیست و وزیر بهداشت در نامه ای به رییس جمهور 
خواست که حداقل ۶ ماه مهلت اجرای نسخ الکترونیک تمدید شود، اما 

پذیرفته نشد و علت رد این قضیه مشخص نیست.«
درباره  نیز  کشور  پزشکی  نظام  سازمان  کل  زاده«رییس  رییس  »محمد 
اجرای نسخه نویسی الکترونیک می گوید: ما این کار را آغاز می کنیم و انجام 
می دهیم، اما نباید مطلق باشد یا قوه اجبار به کار گرفته شود؛ در جاهایی 
که امکان دارد کار به صورت 1۰۰ درصد آغاز می شود و در جاهای دیگر، 
سازمان های بیمه گر کمی انعطاف به خرج بدهند تا همه زیرساخت ها فراهم 
شود. نسخه نویسی و پرونده سلامت الکترونیک مولفه ای است که ناگزیر به 
پیش رفتن به سمت اجرایی شدن آن هستیم و هیچکس در این زمینه نظر 

مخالفتی ندارد و پیگیر محقق شدن این موضوع هستیم.
اجرای کامل نسخه الکترونیک از اول دی ۱۴۰۰

بر اساس قانون نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک از اول دی ماه 1۴۰۰ 
باید انجام شود و سازمان های بیمه گر حق پرداخت سندهای کاغذی را 
نخواهند داشت. طرحی ملی و پیچیده که نیازمند همکاری همه ارکان حوزه 
سلامت کشور و اطلاع رسانی مناسب رسانه ها به جامعه است تا به طور کامل 
مستقر شده و همان مسیری را برود که نظام بانک داری الکترونیک سال ها 
پیش طی کرد. مقاومت در برابر اجرای طرح های الکترونیک در جهانی که 
هر ثانیه به سمت ارائه خدمات الکترونیک و فضای مجازی می رود، به هیچ 
عنوان پذیرفتنی نیست و اگر تعارض منافع افراد معدود، در برابر اجرای این 
طرح های الکترونیک موفق نشود، می توان به شفافیت و مبارزه با تخلف و 

جعل امیدوار بود.

اول دی زمان اجرای کامل؛

نسخه الکترونیک؛ سدی در برابر جعل و تخلف
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معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

سالانه ۳۸0 تن عسل در قم تولید می شود

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: با تلاش 
زنبورداران استان سالانه 3۸۰ تن عسل در قم تولید و به بازار مصرف عرضه می شود.

علی اصغر همت ضمن اشاره به این که کندوهای زنبور عسل در مناطق محتلف 
استان مستقر است، بیان کرد: سطح تولید سالانه عسل درقم به طور میانگین 3۸۰ 
تن است که در این میان 1۰ تن از کندوهای سنتی و 3۷۰ تن از کندوهای مدرن 

به دست می آید.
وی با تاکید بر کیفیت بالای عسل تولید شده درقم، افزود: قم دارای 3۷9 زنبورستان  
است و ۴۶۷تَن در این رابطه مشغول به کار هستند، همچنین یکهزار و 2۴۷ کندوی 
سنتی و ۴1هزار و ۸۴۴ کندوی مدرن در آن فعال است، تعداد کلونی های زنبور عسل 

استان نیز به بیش از ۴3 هزار مورد می رسد.
وی همچنین با اشاره به این که سالانه ۴39 کیلوگرم ژل رویال در قم استحصال 
می شود،  ادامه داد: ژل رویال که به نام های ژل سلطنتی یا ژل ملکه زنبور عسل در 
میان مردم شناخته شده یک ماده شیری رنگ است که صرفا برای غذای اختصاصی 
ملکه زنبورها مورد استفاده قرار می گیرد، این ماده بسیار پر انرژی و مقوی بوده و 

دارای خواص درمانی و فواید زیادی است.
همت با بیان این که استحصال محصولات متنوع از زنبور عسل به دلیل بالابردن 
فرصت های اشتغال و درآمدزایی مورد استقبال زنبورداران استان قرار گرفته است، 
گفت: استحصال هر کیلو ژل رویال برای 2 تن فرصت اشتغال ایجاد می کند که 
همین موضوع اهمیت استحصال هرچه بیشتر این ماده را در میان زنبورداران نشان 

می دهد.
وی افزود: استحصال زهر نیز با تنوع بخشی به محصولات مرتبط با زنبور عسل، 
اقتصاد زنبورداران استان را از تک محصولی خارج می کند و به همین دلیل ترویج 
آن در دستورکار معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم قرار گرفته 

است.
وی با اشاره به ارزش  بالای اقتصادی این محصول، ادامه داد:  زهر زنبور عسل برای 
درمان بسیاری از بیماری ها مورد استفاده قرار می گیرد و نتایج آن در بهبود افراد بیمار 

به اثبات رسیده است، به همین دلیل این محصول بازار فروش مناسبی دارد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در همین رابطه 
سالانه به طور میانگین حدود ۵۰ گرم زهر نیز در کنار سایر محصولات مرتبط با زنبور 

عسل در قم استحصال و برای مصرف در موارد مورد نظر عرضه می شود.
 

وزیر جهاد کشاورزی :

صادرات ۵0 هزار راس دام سنگین آزاد شد
وزیر جهاد کشاورزی و رئیس شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی 
محصولات اساسی کشاورزی، صادرات ۵۰ هزار راس دام سنگین نر پرواری را مجاز 

اعلام کرد.
در نامه وزیر جهاد کشاورزی به معاونت امور دام این وزارت خانه، مدیرعامل شرکت 

پشتیبانی امور دام و رئیس سازمان امور عشایر ایران آمده است:
پیرو ابلاغیه شماره ۰2۰.1۷۶۰۰ مورخ ۵.۸.1۴۰۰ در خصوص دستورالعمل 
اجرایی صادرات دام زنده سبک موارد زیر در خصوص صادرات دام سنگین اصلاح 

می گردد.
-در مقدمه ابلاغیه مذکور، بعد از عبارت »خرید حمایتی دام عشایر« عبارت »و 
شماره ۰2۰.1۷۶۴۶۰ مورخ ۸.۸.1۴۰۰ خرید دام روستایی« اضافه، همچنین بعد 
از عبارت »دستورالعمل اجرایی صادرات دام زنده سبک« عبارت »و سنگین« اضافه 

می گردد.
-در پاراگراف قبل از بند )1( بعد از عبارت »صادرات دام سبک« عبارت »عشایر« 

حذف و عبارت »و سنگین« اضافه می گردد.
-تبصره زیر به بند )2( اضافه می گردد:

»میزان صادرات مجاز برای دام سنگین نر پرواری، پنجاه هزار رأس می باشد.«
-در تبصره ذیل بند )۴( عبارت »عشایر« بعد از عبارت »دام دریافتی از« حذف و 

عبارت »دامدار« جایگزین می گردد.
-تبصره ذیل به بند )۶( اضافه می گردد:

معاونت امور تولیدات دامی به عنوان دستگاه ناظر بر فرآیند صادرات دام سنگین 
تعیین می شود و موظف است بازپرداخت مانده مبلغ دام زنده خریداری شده و نیز 

تقسیم سود بین دامداران ذینفع، نظارت لازم را اعمال نماید.

چقدر سپرده در بانک ها داریم؟
میزان سپرده ها و تسهیلات بانکی تا پایان شهریورماه سال جاری نسبت به سال 

گذشته، معادل ۴۶.۶ و ۵1.9 درصد افزایش یافته است.
به گزارش ایسنا، براساس گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل مانده سپرده ها و 
تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان در پایان 
شهریورماه سال جاری، مانده کل سپرده ها به رقم ۴۶۸3 هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان 
رسیده است که نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال گذشته معادل ۴۶.۶ و 

2۰.9 درصد افزایش را نشان می دهد. 
همچنین، بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران با مانده 2۵۴3 هزار و 
۷۰۰ میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل 
11 هزار و 9۰۰ میلیارد تومان است. علاوه براین، مانده کل تسهیلات در این زمان 
3۴۵۵ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان است که نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان 

سال گذشته معادل ۵1.9 و 23 ۷. درصد افزایش داشته است.
طبق این گزارش، بیش ترین مبلغ تسهیلات نیز مربوط به استان تهران با مانده 
2231 هزار و 9۰۰ میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویر 

احمد معادل 11 هزار و 2۰۰ میلیارد تومان است.
نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد از کسر سپرده قانونی ۸1.۸ درصد است که 
نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب 3.3 و 1.۶ درصد افزایش 
را نشان می دهد که نسبت مذکور در استان تهران 9۶ درصد و استان کهگیلویه و 

بویراحمد 1۰۵.9  درصد است.
در این گزارش، یکی از علل مهم بالا بودن رقم تسهیلات و سپرده ها در استان 
تهران استقرار دفاتر مرکزی بسیاری از شرکت ها و مؤسسات تولیدی سایر استان ها 
در استان تهران بیان شده و عمده فعالیت های بانکی آنها از طریق شعب بانک ها و 

مؤسسات اعتباری استان تهران انجام می شود.

ثابت سال  به قیمت های  ناخالص داخلی کشور  تولید   
139۵ در نیمه نخست امسال به رقم هفت هزار و ۵3۰ هزار 
میلیارد ریال رسید که نسبت به رقم مشابه سال قبل به میزان 

3.3 درصد افزایش یافته است.
بر اساس محاسبات مقدماتی  بانک مرکزی،  به گزارش 
ناخالص  تولید  بانک،  این  اقتصادی  حساب های  اداره 
داخلی به قیمت پایه و به قیمت های ثابت سال 139۵ در 
سه ماهه دوم امسال به رقم چهار هزار و ۵۴ هزار میلیارد ریال 
رسید که نسبت به سه ماهه دوم سال گذشته، یک درصد 

رشد داشته است. 
مذکور  دوره  طی  نفت  بدون  اقتصادی  رشد  همچنین 
معادل نیم درصد بوده است. رشد عملکرد تولید ناخالص 
داخلی در سه ماهه دوم امسال حاصل تحقق رشد مثبت 

ارزش افزوده گروه های »خدمات« و »نفت« به ترتیب معادل 
۴.2 و ۷.۴ درصد نسبت به دوره مشابه سال قبل است.

در سه ماهه دوم امسال گروه های »کشاورزی« و »صنایع 
کاهش  همچون  مشکلاتی  با  مواجهه  از  متاثر  معادن«  و 
میزان بارندگی ها و محدودیت در تامین برق مورد نیاز برخی 
واحدهای صنعتی در تابستان سال جاری و نیز کاهش ارزش 
افزوده فعالیت های ساختمانی با کاهش عملکردی به ترتیب 

معادل 1.9 و ۵.3 درصد مواجه بوده اند.   
به  کشور  داخلی  ناخالص  تولید  عملکرد  مجموع  در 
قیمت های ثابت سال 139۵ در نیمه نخست سال 1۴۰۰ به 
رقم هفت هزار و ۵3۰ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به 
رقم مشابه سال قبل به میزان 3.3 درصد افزایش یافته است.
رشد اقتصادی بدون نفت نیز در این دوره به قیمت های 

ثابت 139۵ از رشد 2.۴ درصدی برخوردار بوده است.
رشد اقتصادی نیمه نخست سال جاری در نتیجه تحقق 
رشد مثبت ارزش افزوده گروه های »خدمات« و »نفت« به 
ترتیب معادل ۵.۷ و 1۵.1 درصد نسبت به دوره مشابه سال 
قبل است. به طوری که گروه های مزبور به ترتیب سهم سه و 
1.1 واحد درصدی در رشد اقتصادی ۶ ماهه نخست سال 
جاری داشته اند. با این وجود رشد ارزش افزوده گروه های 
»کشاورزی« و »صنایع و معادن« در ۶ ماهه ابتدایی سال 
جاری نسبت به دوره مشابه سال قبل به ترتیب معادل منفی 

2 و منفی 1.2 درصد بوده است.
نیمه  در  خدمات  گروه  افزوده  ارزش  درصدی  رشد ۵.۷ 
نخست امسال به طور عمده متاثر از تحولات زیر بخش های 
»بهداشت و مددکاری اجتماعی«، »اطلاعات و ارتباطات«، 

»حمل و نقل و انبارداری«، »اداره عمومی، دفاع و تامین 
اجتماعی« و »عمده فروشی، خرده فروشی و تعمیر وسایل 
نقلیه موتوری« بوده است، به طوری که گروه های مذکور به 
ترتیب سهم ۶ دهم، ۶ دهم، نیم، چهار دهم و چهار دهم 

واحد درصدی از رشد تولید ناخالص داخلی داشته اند.

بانک مرکزی اعلام کرد
رشد ۳.۳ درصدی اقتصاد کشور در نیمه نخست1400

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران اظهار داشت: هرچه قدر که ما پول 
بیشتری را به مردم در قالب یارانه دهیم، خود باعث افزایش تورم شده و بعد از 
مدتی بی تاثیر می شود و شاید در دراز مدت هیچ عایدی هم برای مردم نداشته 

باشد.
مهراد عباد در مورد اظهارات محسن رضایی مبنی بر افزایش دوبرابری میزان 
یارانه نقدی از دی ماه اظهار کرد: عجیب است که به این سرعت می خواهند این 
اقدام را انجام دهند. قرار بود که برداشته شدن ارز ۴2۰۰ تومانی، بخشی را به 
یارانه ها اضافه کنند. شاید هدف از اجرای زودهنگام این طرح این باشد که زودتر 

یارانه را افزایش دهند و بعد ارز ۴2۰۰ تومانی را حذف کنند. در کل اگر بحث این 
باشد که با ارز ۴2۰۰ تومانی یارانه افزایش پیدا کند، بهتر است که این کار با مبلغ 
نقدی نباشد چراکه باعث افزایش نقدینگی و تورم می شود. البته به نظر می رسد 

که تاثیر آن چندان نباشد اما به هرحال موثر خواهد بود.
وی افزود: این سرمایه که قرار است به عنوان یارانه نقدی داده شود، می تواند 
سرمایه مولدی باشد ولی شاید تنها بخش بسیار کوچکی از هزینه های مردم را 
پوشش دهد. بهتر بود که این یارانه به صورت خدمات برای مثال تقویت بیمه ها 
یا دیگر خدمات اجتماعی ارائه دهیم. هرچه قدر که ما پول بیشتری را به مردم در 

قالب یارانه دهیم، خود باعث افزایش تورم شده و بعد از مدتی بی تاثیر می شود و 
شاید در دراز مدت هیچ عایدی هم برای مردم نداشته باشد.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران بیان کرد: تورم ما در ایران ناشی از 
مسائل مختلفی است که بخشی از آن مربوط به نقدینگی است که چند درصد در 
تورم تاثیر دارد که میزان کمی نیست اما نسبت به تاثیرات دیگر مسائل میزان قابل 
توجهی نباشد. با این حال دادن یارانه نقدی روش مناسبی نیست چراکه هدف 
این است که پول به جیب مردم برود ولی اگر همه کالاها افزایش چندبرابری داشته 

باشند به صورتی که این رقم اثر قابل توجهی نداشته باشد، هیچ توجیهی ندارد.
وی ادامه داد: ولی اگر به جای پرداخت پول، بیمه ها تقویت شوند تا داروها به 
قیمت مناسب و مستقیم به دست مردم برسند، خدمت خوبی به مردم می شود و 
شاید رضایت عمومی را به دنبال داشته باشد. با توجه به اینکه در ایران بیماری زیاد 
است و مردم بسیار درگیر بیماری و دارو هستند شاید این کار کمک بیشتری کند. 
چراکه یارانه ای که الان داده می شود هم عدد قابل توجهی نیست، حتی اگر 1۰ 

برابر هم شود، پول یک کیلو آجیل هم نمی شود.
عباد در ادامه تصریح کرد: مردم تحت فشار هستند و دولت جدید هم کاملا از 
این مسئله اطلاع دارد و به نوعی در سیاست گذاری های خود هم این موضوع را در 
نظر می گیرد. برای مثال اینکه گفته شده به جای آنکه یارانه را از سال بعد بپردازند 
از همین امسال پرداخت کنند شاید در همین راستا باشد تا رضایت عمومی را 

جلب کنند.
وی خاطرنشان ساخت: حذف ارز ۴2۰۰ تومانی ممکن است تاثیرگذار باشد 
اما سود آن برای مردم بیشتر است، چراکه رانت و فاسد موجود در آن به ضرر مردم 
است. ممکن است در چند کالا افزایش قیمت داشته باشیم اما در هر موضوعی 
هر وقت قیمت گذاری دستوری داشتیم در درازمدت به ما آسیب می زند. چندین 
دهه است که ما این کار را انجام می دهیم و بالاخره یک جا باید این روند اصلاح 
شود، ممکن است این اصلاح تبعاتی هم داشته باشد اما مسلما بعد از مدتی 
وضعیت بهتر خواهد شد. دولت باید سیاست های حمایتی خوبی را پیش بگیرد 

تا رضایت مردم را جلب کند. 

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران :

افزایش یارانه با تورم بی تاثیر می شود

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده ملک غیر منقول بشماره پلاک ثبتی یک فرعی از ۴78۹ اصلی بخش یک قم موضوع پرونده کلاسه 

۱3۹۰۴۰۰۱۰۱3۰۰۰۹۵۹ بشماره بایگانی ۹۴۰۰3۵۰ 
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 9۴۰۰3۵۰ ،له:بانک پارسیان،وعلیه:شرکت رهاورد تجارت شهاب وسید شهاب الدین معارفی 
ششدانگ پلاک ثبتی یک فرعی از ۴۷۸9 اصلی)یک فرعی از چهار هزارو هفتصدو هشتاد ونه اصلی( بخش یک قم به مساحت 
139 مترمربع به شماره ثبت ۷23۵۵ دفتر ۴۵۸ صفحه 3۰1 واقع در بخش یک ثبت قم بنشانی قم-بلوار سمیه ک ۴۴ پ 93 

متعلق به آقای سید شهاب الدین معارفی با کاربری مسکونی بمساحت عرصه 139 متر مربع از طریق مزایده بفروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکور:

شمالا:در دوقسمت اول بطول ۸/۸۰ متر دیوار بدیوار پلاک ۴۷9۰ اصلی دوم بطول ۰/۸۰ متر دیواریست بشارع 3 متری 
احداثی،

شرقا:بطول 1۷/۵۵ متر دیواریست به شارع 3 متری، 
جنوبا:بطول ۶/۸3 متر دیواریست به شارع ۴ متری بن بست

غربا:در سه قسمت که قسمت دوم جنوبی است،اول بطول 13 متر دوم،بطول ۰/۶۰ متر دیوار بدیوار ۶ فرعی از ۴۷۸9،سوم 
بطول ۵/۴۰ متر دیواربدیوار پلاک ۵ فرعی از ۴۷۸9 اصلی.

حقوق ارتفاعی:ندارد.
بیمه:دارد.)نزد شرکت بیمه پارسیان(

مشخصات ساختمانی ملک:
ساختمان مورد بازدید در دو طبقه زیرزمین و همکف با اعیانی احداثی 2۶۷ مترمربع با دیوارهای باربر وستون فلزی و سقف طاق 
ضربی وتیرآهن و دارای پروانه ساختمانی به شماره 1۰۴۸1/1/1۰ مورخ 13۸۵/۰3/1۷ وگواهی پایان کار شماره 3۰32/1/1۰مورخ 
13۸۶/۰۵/۰1 از شهرداری منطقه 1 قم می باشد.طبقه زیرزمین دارای پذیرایی،دواتاق خواب،آشپزخانه،سرویس بهداشتی و 
حمام و انباری زیر پله می باشد.طبقه همکف دارای پذیرایی،دواتاق خواب،آشپزخانه، حمام وسرویس بهداشتی می باشد.پوشش 
طبقات همکف وزیرزمین موزاییک وپوشش دیوارهای زیرزمین تا 1/2۰ متر سنگ وبقیه آن وهمچنین سقف آن سفیدکاری می باشد.
پوشش دیوارهای همکف تا 1۵ سانتی متر قرنیز سنگی وبقیه وهمچنین سقف سفیدکاری می باشد.آشپزخانه ها مجهز به سینک 
ظرفشویی وکابینت ام دی اف می باشد.درب و پنجره های خارجی طبقات همکف وزیرزمین از نوع فلزی با شیشه تک جداره است.

درب های ورودی طبقات واتاق خواب ها،سرویس بهداشتی ها،حمام ها و کمددیواری ها از نوع چوبی است.
حیاط ساختمان دارای درب فلزی نفر رو وماشین رو می باشد.پوشش کف حیاط سنگ فرش ونمای دیوارهای حیاط و نمای 

بیرونی ساختمان تا ارتفاع 1/2۰ متر سنگ چینی سفید ومابقی آجر نما می باشد.
دسترسی به طبقات از طریق راه پله و پله های حیاط امکان پذیر است.بغل پله ها تا ارتفاع 1/2۰ متر سنگ گرانیت ومابقی دیوار 
و سقف آن سفیدکاری و راه پله دارای حفاظ نرده فلزی است.پوشش نهایی پشت بام ایزوگام است.پشت بام دارای دیوار دورچینی 
و دست انداز است.سیستم سرمایشی ساختمان کولر آبی و گازی و سیستم گرمایش آن پکیچ و رادیاتور است.ساختمان دارای دو 
دستگاه پکیج و دو دستگاه کولر گازی اسپیلیت است.ساختمان دارای پارکینگ که بدنه آن سرامیک و پوشش کف آن سفیدکاری و 

درب آن فلزی است.ساختمان دارای یک انشعاب آب و یک انشعاب گاز و دو انشعاب برق تکفاز است.
نتیجه ارزیابی:

ارزش کل ملک موصوف اعم از ارزش عرصه ملک و ارزش اعیانی با کافه ملحقات و منضمات آن با عنایت به موارد فوق الذکر،شرایط 
موجود،موقعیت محلی،مساحت عرصه،ابعاد،نوع سند مالکیت،کیفیت و کمیت بنای احداثی وسایر عوامل موثر وبدون درنظر 
گرفتن دیون و تعهدات درحال حاضر به نظر هیات 3 نفره کارشناسان رسمی دادگستری مبلغ 22/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال بشرح 

ذیل ارزیابی واعلام میگردد:
مبلغ  به  مربع1۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا  متر  هر  ازقرار  مربع  13۵/1متر  مساحت  به  1-عرصه 

13/۵1۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
2- اعیانی زیرزمین 13۵مترمربع ازقرار هر متر مربع2۷/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ 3/۶۴۵/۰۰۰/۰۰۰ریال

3- اعیانی طبقه همکف 11۵مترمربع ازقرار هر متر مربع29/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ 3/33۵/۰۰۰/۰۰۰ریال
۴- اعیانی فوقانی1۸مترمربع ازقرارهرمتر مربع3۰/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ ۵۴۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

مبلغ  به  ریال.............جمعا  گاز(۸۰/۰۰۰/۰۰۰+1۶۰/۰۰۰/۰۰۰+۸۰/۰۰۰/۰۰۰  و  برق  و  ۵-انشعابات)آب 
32۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۶- حیاط سازی،بام و خرپشته...................جمعا به مبلغ ۶۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
جمع کل ارزش ملک به مبلغ 22/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال)بیست و دو میلیارد ریال(ارزیابی گردیده است.

لازم به ذکر است که ملک مزبور برابر پاسخ استعلام ثبتی دارای چهار مورد بازداشت دائم می باشد.
یک مورد بنفع امور حسابرسی مالیاتی،وسه مورد هم توسط اداره اجرای اسناد رسمی قم جهت ملک مذکور ثبت می باشد.

همچنین برابر گزارش مامور اجرا ملک مزبور درحال حاضر درتصرف مستاجر آقای شاهپور سنانی میباشد.)مبلغ ودیعه 
2۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد و اجاره ماهیانه ۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد.(

مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه 1۴۰۰/1۰/1۵ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان 
ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع  ریال(  میلیارد  دو  و  پایه22/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال)بیست  مبلغ  از  مزایده 
شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد 
IR 9۸۰1۰۰۰۰۴۰۷۶۰132۰۷۸9۵۶93 با شناسه واریز 9۶۵1۰۸۵۷۶1۰۰۰۰۰۰۰21۷1323۵12۰۰۶ می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز 
از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت 

عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج ونیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود.درضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری وآب و برق وگاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از از اینکه 

رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهدبود.درصورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.وچنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد،مزایده روز بعد 
از تعطیل در همان محل و ساعت انجام میشود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.مورد مزایده تا تاریخ 

1۴۰۰/12/12 دارای بیمه نامه فعال از شرکت بیمه پارسیان می باشد. )م الف 1۴۷۶۵(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۱۰/۰۱

---------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اخطاریه بازداشت اخطاریه ماده ۱۰۱-اموال منقول نزد شخص ثالث کلاسه: 

 ۱۴۰۰۰۴۰3۰۰۱۱۰۰2۱۹۱
بدین وسیله به ورثه مرحوم جواد فرشاد،بنامهای 1( بردیا فرشاد)با ولایت قهری آقای رضا فرشاد( نام پدر :جواد تاریخ تولد: 
1392/۰۶/۰9 شماره ملی: ۰۴۴21۶22۷۸ شماره شناسنامه: ۰۴۴21۶22۷۸ 2( آپامه فرشاد)با ولایت قهری آقای رضا 
فرشاد( نام پدر: جواد تاریخ تولد:139۶/۰۸/1۴ شماره ملی:۰۴۴2۶1۰۸۸2 شماره شناسنامه :۰۴۴2۶1۰۸۸2 3(رضا فرشاد 
نام پدر:اسمعیل تاریخ تولد:131۴/۰9/۰1 شماره ملی: ۰3۸۰۴۵۶۶۷2 شماره شناسنامه:۴۵۴۶3 بدهکاران پرونده کلاسه 
1۴۰۰۰۴۰3۰۰11۰۰2191 با شماره بایگانی )1۴۰۰۰23۰2(،اعلام می گردد که خط تلفن همراه به شماره ۰9121۵3۴۰1۷ 
متعلق به مرحوم جواد فرشاد به مبلغ 3۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال)سیصد میلیون ریال( توسط اتحادیه صنف الکتریک وتابلوساز وتلفن 
استان قم ارزیابی گردیده است.چنانچه به مبلغ ارزیابی اعتراض دارید پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطار به ضمیمه فیش بانکی 
دستمزد هیئت سه نفره کارشناسی تجدید نظر به مبلغ ۴۵۰/۰۰۰ ریال فرصت خواهید داشت تا اعتراض خود را کتبا به این واحد 
اعلام نمائید.لازم به توضیح است پس از اتمام فرجه قانونی به تقاضای بستانکار خط همراه مذکور به مزایده گذاشته میشود.وخودرو 
پژو پارس مدل 139۸ بشماره انتظامی ۸2۵ ط 3۸ ایران 11 )که در ازاء طلب خانم سمانه اکبری بازداشت گردیده است(به مبلغ 
2/۶3۰/۰۰۰/۰۰۰ریال ارزیابی گردیده.لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید اعتراض کتبی خود را ظرف 
مدت  پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر به مبلغ 2۴/۵۶2/۵۰۰ ریال به دفتر 
این اجرا تسلیم نمائید.ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر داده 

نخواهد شد. )م الف1۴۷۸۰(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

---------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اخطاریه ماده 7۴ کلاسه: ۱۴۰۰۰۴۰3۰۰۱۱۰۰2۱۹۱ 

تولد: 1392/۰۶/۰9 شماره ملی:  تاریخ  پدر :جواد  نام  فرشاد  بردیا  ورثه مرحوم جواد فرشاد،بنامهای 1(  به  بدین وسیله 
شماره  تولد:139۶/۰۸/1۴  تاریخ  جواد  پدر:  نام  فرشاد  آپامه   )2  ۰۴۴21۶22۷۸ شناسنامه:  شماره   ۰۴۴21۶22۷۸
ملی:۰۴۴2۶1۰۸۸2 شماره شناسنامه :۰۴۴2۶1۰۸۸2 3(رضا فرشاد نام پدر:اسمعیل تاریخ تولد:131۴/۰9/۰1 شماره 
بایگانی  شماره  با  کلاسه 1۴۰۰۰۴۰3۰۰11۰۰2191  پرونده  بدهکاران  شناسنامه:۴۵۴۶3  شماره  ملی: ۰3۸۰۴۵۶۶۷2 
)1۴۰۰۰23۰2(که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد:بنابر اعلام بانک صادرات وملی 

موجودی حساب مرحوم جواد فرشاد بازداشت گردیده که طی درخواست بستانکار برداشت میگردد./
لازم به ذکر است که طبق ماده 1۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام 
نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسئولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما 

خواهد بود. )م الف1۴۷۸1(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

---------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰3۰۰۱۱۰۰2۱۹۱ 

تولد: 1392/۰۶/۰9 شماره ملی:  تاریخ  پدر :جواد  نام  فرشاد  بردیا  ورثه مرحوم جواد فرشاد،بنامهای 1(  به  بدین وسیله 
شماره  تولد:139۶/۰۸/1۴  تاریخ  جواد  پدر:  نام  فرشاد  آپامه   )2  ۰۴۴21۶22۷۸ شناسنامه:  شماره   ۰۴۴21۶22۷۸
شماره  تولد:13۷9/۰۸/11  تاریخ  پدر:جواد  نام  فرشاد  3(ترمه   ۰۴۴2۶1۰۸۸2: شناسنامه  شماره  ملی:۰۴۴2۶1۰۸۸2 
ملی: ۰3۷2۰۵2۰۵3 شماره شناسنامه: ۰3۷2۰۵2۰۵3 ۴( رضا فرشاد نام پدر:اسمعیل تاریخ تولد:131۴/۰9/۰1 شماره 
بایگانی  شماره  با  کلاسه 1۴۰۰۰۴۰3۰۰11۰۰2191  پرونده  بدهکاران  شناسنامه:۴۵۴۶3  شماره  ملی: ۰3۸۰۴۵۶۶۷2 
ازدواج:شماره  سند  برابر  که  گردد  می  ابلاغ  اید  نگردیده  شناخته  پست  اداره  ابلاغ  مامور  گزارش  برابر  )1۴۰۰۰23۰2(که 
سند:3۰1۰3،تاریخ سند:13۸۷/12/2۴ ،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۶ قم بین مورث شما )مرحوم جواد 
فرشاد( و خانم سمانه اکبری تعداد پانصدوچهارده)۵1۴( عدد سکه تمام بهارآزادی طلا وبانضمام یک سفر کربلای معلی و بانضمام 
یک سفر حج عمره مفرده توسط زوجه مطالبه می گردد.وباید عندالمطالبه بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق مواد 1۸ و 
19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط 
همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت 1۰ روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون 

انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. 
لازم به ذکر است که طبق ماده 1۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام 
نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسئولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما 

خواهد بود. )م الف1۴۷۸2(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش



چهار شنبه-1دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65417
ورزشی

»حسن شیک« پیشکسوت فوتبال قم در گفت و گو با »ایمان«:

مسئولان توجه ویژه به پیشکسوتان 
ورزش داشته باشند

پیشکسوتان دردوران سختی و بیماری فراموش نشوند

گفت و گو / ایمان / رضا ملکی
بامرام  چهارمردان  قدیمی  های  محله 
و  رشد  محل  مهربانش  اهالی  ومعرفت 
شکوفایی پسری بود که بعدها بعنوان یکی 
ازبهترین بازیکنان فوتبال قم در مستطیل 
خاکی  زمینهای  گردید.  معرفی  سبز 
انتهای خیابان چهارمردان هویت تازه ای 
را از بازیکنی به فوتبال قم هویدا ساخت 
که بعدها با بازوبند کاپیتانی قم با تیمهای 
گردید  چهره  کشوری  وجوانان  نوجوانان 
صحبت از حسن شیک فوتبالیست خوش 
وفعلی  قم  فوتبال  گذشته  وبااخلاق  نام 
کهن کسوتان میباشد که چندسالی است که با درد ورنج ناشی از گرفتگی رگهای 
قلب روزها را سپری میسازد ودر دونوبت مجبورشده  که قلب نازنینش را به دست 

جراحان بسپارد تا با کار گذاردن باطری قلبش رابه تپش وادارند.
روزگار قریبی است پسر شجاع وپرجنب و جوش گذشته فوتبال ما با نزدیک 
شدن به مرز شصت سال با دنیای توپ گرد فاصله گرفته وقلبش اجازه حرکت در 

مستطیل سبز را به او نمی دهد.
حسن شیک  درتیمهای بسیاری درقم بازی کرد، فشین،هلال احمر،پیام،صنعت 
نفت،سهیل،بیت المقدس از تیمهائی بودند که وی سابقه بازیهای ماندگار و 

درخشانی از خود در استادیوم های تختی وشهید حیدریان به جا گذارده است.
حسن شیک درسالهای ۵۵ الی ۵۷ بازوبند کاپیتانی تیمهای نوجوانان وجوانان 
قم را بر بازوی باصلابت خود می بست وفرمانده ای شجاع در آخرین خط دفاعی 
تیم بود که با رهبری خوب وشایسته اش تیم منتخب قم را درمسابقات کشوری 
زنجان،اصفهان و مشهد به مقام نایب قهرمانی ایران رساند قهرمانیهای بسیاری 
نیز در آموزشگاهها وتیمهای استان مرکزی با بازیهای خوبش برای وی رقم خورد تا 

درقالب تیمهای باشگاهی نیز بتواند ارزش های والای خود را نشان دهد.
با صحبت کوتاهی که با وی داشتم گله ای داشت از زمانه حال و دوستان بی وفا 
که در رنج و درد بسیاریکه درد وعمل جراحی سنگینی پشت سر گذاشت آنگونه که 

باید وشاید از او حمایت نکردند.

هزینه های بسیاری پرداخت گردید تا حسن شیک بتواند بار دیگرحیات داشته 
باشد، باتوجه به بضاعت کم مالی او انتظار داشت که حداقل دوستان فوتبالی و 

مسئولان به یاریش بشتابند اما دریغ از یک محبت خشک وخالی.
حسن شیک میگوید قدیمیها اگر حادثه ای برای یک ورزشکار رخ میداد همه 
اهالی ورزش درفکر حال آن وکمک به آن ورزشکار بودند اما در دوران  بی وفائیهای 
جدید نمی توانی این معرفتها و گذشتها را ببینی ودرسکوت خود بایستی بسازی 

وبسوزی وبا خاطرات شیرین گذشته زندگی نمایی.
حسن شیک تشکری ویژه دارد ازروزنامه  وزین ایمان که با حرمت گذاشتن به 
کهن کسوتان ودرج مطالب وعکس آنان یادی از آنها نموده ودلهایشان را شاد می 
سازد وبه گفته او کمتر دیده میشود که درحیات این عزیزان عکس ونامی از آنان در 
جراید چاپ گردد دراین راستا روزنامه ایمان چند صباحی است که این کار ارزشی 
راشروع کرده ودر همین جا جا دارد از مسئولان محترم این روزنامه وزین تشکری 
خالصانه داشته باشم.امیدداریم با نگاه گرم مسئولان به قدیمیهای ورزش خصوصا 
آنان که در بستر بیماری هستند وچشم انتظار مساعدت مادی ومعنوی،مسیری 
ایجاد گردد که باتوجه خاص به این عزیزان دلهایشان شاد و انرژی مثبتی درکالبد 
آنها دمیده شده تا قهرمانان عزیزمان را حرمت گذارده و وجودشان را ارج بگذاریم.

سعید مراغه چیان  :

استقلال از نبود یک بازیساز حرفه ای 
رنج می برد 

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: استقلال باید روی کار های ترکیبی تمرین 
بیشتری انجام دهد تا مقابل تیم هایی که بازی دفاعی انجام می دهند راهکاری 

برای نفوذ و گل زدن داشته باشد.
سعید مراغه چیان  درخصوص پیروزی تیم فوتبال استقلال مقابل نود ارومیه در 
چارچوب رقابت های جام حذفی اظهار داشت: بازی چنگی به دل نزد و استقلال 
با دست کم گرفتن حریف غافلگیر شد. تیم هایی که از دسته های پایین تر به 
مصاف تیم های بزرگ می روند برای اینکه خودشان را نشان دهند انگیزه دارند 
و حداکثر توانشان را می گذارند. نود ارومیه نمایش خوبی در فاز دفاعی داشت 
و عملکردشان از دقیقه یک تا انتهای بازی پرانرژی بود. وی افزود: تعویض های 
مجیدی اشتباهاتی داشت، اما با آوردن آرمان رمضانی توانست تیم را از شکست 
نجات دهد. کادرفنی می توانست با استفاده از خارجی ها در این دیدار بازی را اداره 
کند و گل های بیشتری به ثمر برسانند، یامگا و ژستد از قدرت بدنی و سرزنی بالایی 
برخوردار هستند و در کار های تهاجمی و دفاعی کمک به سزایی به تیم می کردند.

پیشکسوت باشگاه استقلال ادامه داد: بازیکنان استقلال در زدن ضربه آخر 
مشکل دارند و با وجود حملات و شوت های زیاد به سختی توانستند دروازه حریف 
را باز کنند. باشگاه استقلال هزینه زیادی برای جذب بازیکن کرده است و مقابل 
تیمی قرار گرفت که هزینه آنچنانی نکرده است. انتظار داشتیم استقلال این بازی 
را پرگل به پایان برساند. وی تصریح کرد: استقلال از نبود یک بازیساز حرفه ای رنج 
می برد. در خط دفاع استقلال خیلی خوب بوده و در لیگ بهترین دفاع را داریم، 
اما در برخی صحنه ها اشتباهاتی صورت می گیرد که قابل قبول نیست. سیاوش 
یزدانی عملکرد فوق العاده ای دارد، اما اگر یک رهبر با تجربه در کنارش داشته باشد 
می تواند دفاع را به خوبی هدایت کند. مراغه چیان عنوان کرد: استقلال باید روی 
کار های ترکیبی تمرین بیشتری انجام دهد. نود ارومیه در این مسابقه یک بازی 
دفاعی را انجام داد، در چنین شرایطی باید دید راهکار تیم برای نفوذ و گل زدن 
چیست؟ چون تیم از دسته دوم آمده پس دفاع می کند و چشم به ضد حملات 
می دوزد؛ استقلال باید راهکار رسیدن به دروازه حریف را در چنین مواقعی پیدا 
کند. وی در پایان خاطر نشان کرد: دیگر تیم ها هم خوب فوتبال بازی نمی کنند 
و برای هوادارانی که می نشینند و مسابقات را نگاه می کنند، بسیار کسل کننده 
است. علتش هم این است که بازیکن باکیفیت در فوتبال مان کم داریم، امیدوارم 
فوتبال ما به روز های خوب خودش بازگردد و هواداران از دیدن بازی ها لذت ببرند.

 

از  یکی  گفت:  رسانه  اصحاب  با  نشست  در  پرسپولیس  باشگاه  سرپرست 
به  داد کسب ششمین وعده من  به هواداران خواهم  اکنون  از  که  وعده هایی 

هواداران است.
نشست خبری »سیدمجید صدری« با اصحاب رسانه روز سه شنبه در محل هتل 
آزادی تهران برگزار شد و وی درباره مسائل مختلف اقتصادی، ورزشی و مدیریتی 

باشگاه صحبت هایی را مطرح کرد. 
صدری با اشاره به پرداخت بدهی گابریل  کالدرون و خواکین سرمربی و مربی 
پیشین تیم فوتبال پرسپولیس اظهار داشت: یکسال است که در پرسپولیس 
آینده  برای  این مدت فراز و نشیب های زیادی تجربه کردم.  و در  فعالیت دارم 
برنامه زیادی داریم. اولین قول به هواداران کسب ششمین قهرمانی متوالی است 
و امیدوارم با کمک این هواداران زیرساخت مالی باشگاه درست شود. یکی از 
دغدغه ها همواره مسائل مالی است. با کمک هواداران به طور قطع این  مشکل را 
حل می کنیم و در این مسیر باید از ظرفیت باشگاه برای درآمدزایی استفاده کنیم. 
هواداران هم کمک زیادی در این زمینه می توانند داشته باشند. فضای مجازی، 
تبلیغات محیطی، پخش بازی ها از جمله مواردی است که می شود با ابزار آن، برای 

این باشگاه درآمدزایی کرد.
وی با اشاره به حمایت خود از کادر فنی تیم فوتبال پرسپولیس عنوان کرد: کادر 
فنی در 2 سال گذشته خوب کار کرده است و نباید دغدغه داشته باشد. تلاش 
داریم، کادر فنی بدون دغدغه کار تیم را پیش ببرد. امیدواریم قهرمانی ها تداوم 
داشته باشد. می دانیم پرسپولیس پر هوادارترین تیم آسیا است و باید این را در همه 
حوزه ها نشان دهیم. پرسپولیس ۵ دوره قهرمان لیگ شده و امیدواریم در لیگ 

قهرمانان آسیا نیز قهرمان شود. 
وی با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی در ورزش گفت: پرسپولیس در بخش 
قهرمانی عملکرد بی نظیری دارد اما این تمام کار نیست، باشگاه باید از نظر 
اخلاق و فرهنگ هم اول باشد. این میسر نمی شود جز با همدلی. راهبرد مجموعه 
مدیریتی باشگاه بر این است تا برای رسیدن به موفقیت از همه حوزه ها استفاده 
کنیم. یکی از موارد این است که مشکلات را با تعامل حل کنیم. هیچ وقت دنبال 
دعوا و مشاجره نیستیم بلکه دنبال تعامل هستیم، اما اجازه نمی دهیم حق باشگاه 

ضایع شود. امیدواریم در فصل جاری به اهدافمان برسیم.
با کمک سجادی پول کالدرون تهیه شد

صدری در ادامه این نشست گفت: برای آغاز کار از گابریل کالدرون سرمربی 
آرژانتینی سابق پرسپولیس شروع می کنیم . قرارداد کالدرون تیرماه 9۸ به امضا 
رسید قراردادی که از مجموع ۷۵۴ هزار دلار حدود 3۰۰ هزار دلار به او پرداخت 

شده است و باید پول او و دستیارش را پرداخت می کردیم. 
وی اضافه کرد: هر فصل ۸۵۰ هزار دلار قرارداد کالدرون بود که 3۰۰ هزار دلار 
هنگام امضا قرار داد پرداخت شده و در ادامه باید 3۰۰ هزار دلار در نیم فصل و 
2۵۰ هزار دلار در پایان فصل به او پرداخت می شد. به نظرم دستگاه های نظارتی 
باید روی قراردادها نظارت داشته باشد.براساس گفته رسول پناه با 1۰۰ هزار 
دلار این پرونده تمام می شد. چرا کاری که می شد با 1۰۰ هزار دلار جمع شود با 

التماس با ۷۵۰ هزار دلار جمع شد.
سرپرست باشگاه پرسپولیس می گوید: حال باید پاسخگوی عملکردم باشم. 
بگویند به چه دلیل این 1۰۰ هزار دلار را ندادند. چرا باید بگذارند به جایی برسد که 

هواداران به ما توهین کنند. ما ایستادیم تا اینکار تمام شود.
صدری افزود: اولین بحث کالدرون تهیه رقم قرارداد وی بود. از زمان سمیعی 
مدیرعامل قبلی باشگاه به هر دری می زدیم تا این 22 میلیارد را تهیه کنیم. هر 
چه پول هم تهیه می شد اولویت ما پول کادر بازیکنان و کارمندان بود که باشگاه 

نتوانست در آن مقطع این پول را تهیه کند.
وی گفت: تا اینکه »سیدحمید سجادی« وزیر ورزش و جوانان به ما کمک کرد.  
اگر او نبود از کجا این 22 میلیارد را تهیه می کردیم؟ وزیر همت کرد. مگر قبلی ها 
نمی توانستند این پول را تهیه کنند. با هر زحمتی پول تهیه شد. با کمک وزارت این 

پرونده را جمع کردیم.
برای طلب کالدرون ارز نیمایی گرفتیم

سرپرست باشگاه پرسپولیس با اشاره به تنگناهای اقتصادی این مجموعه ورزشی 
گفت: تمام تلاش این است که هزینه ها در این باشگاه کم شود. با کمک وزیر 
ورزش و جوانان پول تهیه کردیم و وزیر هم برای تهیه ارز نیمایی به بانک مرکزی نامه 
زد. این اقدام موجب شد تا سه میلیارد و 2۰۰ میلیون تومان به سود ما شود. پیش 

از اقدام وزیر ورزش ما دلار را از بازار آزاد تهیه می کردیم.
وی ادامه داد: موافقت با پرداخت ارز نیمایی موجب شد تا به جای خرید دلار 
29 هزار تومانی دلار 23 هزار تومانی تهیه کنیم. پس از آن از کالدرون و پسرش 
خواهش کردیم تا به ترکیه بیایند و در چند قسط بدهی پرداخت شود. از طریق 
صرافی ها اقدام کردیم و آنان گفتند اگر شماره حساب ارزی در ترکیه، قطر یا امارات 
باشد ظرف 2۴ ساعت پرداخت خواهیم کرد. کالدورن در جواب ما فقط می گفت 

با وکیلم صحبت کنید.
صدری در خصوص پرداخت طلب خواکین مربی اسبق پرسپولیس نیز گفت: 
من از آقای گرشاسبی خواهش کردم که طلب خواکین را در ایران پرداخت کنیم، 
چون او با مجموعه فولاد همکاری دارد. اما خواکین گفت که پولش را کامل از 
کالدرون گرفته است. وکیل کالدرون نیز عنوان می کرد تنها در سوییس حساب 
دارد که در نهایت مجبور بودیم پول را حواله کنیم. تحریم ها سختی های زیادی 
را به ما تحمیل کرد. حواله پول نیاز به زمان داشت و در برخی از مواقع تا 1۰ روز 

زمان می برد.
وی یادآور شد: برای پول کالدرون ابتدا یک ۶۰۰ هزار دلار، بعد یک صدهزار 
دلار و یک پنجاه هزار دلار حواله کردیم. 1۵۰هزار دلار به حسابش نشست اما آن 
۶۰۰ هزار دلار را بانک مقصد بابتش سوالاتی کرد و جواب سوالات را برای بانک 

ارسال کردیم. وکیل یک روز گفت که بانک اعلام کرده رابطه کاری مشخص نیست 
و پول را باید برگردانیم. اگر اسمی از ایران و تحریم آورده می شد ۶۰۰ هزار دلار کلا 
بلاک می شد. حدود سه هفته طول کشید دوباره پول به حساب از ایران  ما بازگردد. 
نمی توانستیم حساسیت به خرج دهیم چون احتمالش بود کل پول را بلاک کنند. 
با بدبختی این پول را تهیه کرده بودیم. پس از آن دیگر ریسک نکردیم و یک واحد 
پولی دیگری را زدیم و خردخرد هم زدیم که مشکلی به وجود نیاید. روز جمعه به 
من اعلام شد که همه پول به غیر از یک قسمت ۴۵ هزار دلاری نیامده است. برای 
کالدرون نوشتم و التماس کردم که تایدیه بدهند اما شرمم می شود وویس کالدرون 
را پخش کنم. او به ما توهین می کرد. از طرفی به سمت خانوم وکیل رفتیم و گفتیم 
که این ۴۵ هزار دلار ارسال شده است کاری کنید. وکیلش گفت که موکلش پادشاه 

او است و بدون اجازه او نمی تواند کاری انجام دهد. 
کالدرون به اندازه ۴۵ هزار دلار اعتماد نکرد 

سرپرست باشگاه پرسپولیس در بخش دیگری از این گفت و گو درباره پرونده 
کالدرون می گوید: کالدرون  دیشب مدام می گفت من ایران را دوست دارم اما آیا 
این است جواب ما که اندازه ۴۵ هزار دلار هم به ما و هواداران اعتماد نکرد. ما در 

موضوع کالدرون هیچ کوتاهی نکردیم.
صدری ادامه می دهد: سایر پرونده ها مانند بودیمیر مهاجم پیشین پرسپولیس 
است. روزی که من به باشگاه آمدم پنجره باشگاه به خاطر شکایت بازیکن کروات 
بسته بود.  مجموع قرارداد او برای 2 فصل ۵۰۰ هزار یورو بود و  سفیر به من گفت 
او در تیمی بوده که قراردادش پنج هزار یورو است. چرا سالی 2۵۰ هزار یورو به او 

بدهیم. او در مجموع سه تا 1۰ دقیقه برای ما بازی کرد.
وی اضافه کرد: بیایند جواب دهند چرا بازیکنی با ماهی پنج هزار دلار و سالی ۶۰ 
هزار دلار را سالی 2۵۰ هزار دلار دادیم. ما ۴۵۰ هزار یورو دادیم که 32 هزار یورو 
جریمه است. بودیمیر به هیچ تماسی پاسخ نمی داد و فقط وکیلش جواب می داد. 
خواستیم او حداقل جریمه را نگیرد. البته پول او را هم من جور کردم. چرا نمی آیند 
جواب بدهند. من با هیچ کدام از مدیران قبلی در ارتباط نبودم. هر کسی باید در 
مقابل عملکردش پاسخگو باشد، این  وظیفه من است و به نهادهای نظارتی اعلام 

کردم. من حتی قرارداد کارگزاری را برای همه نهادها ارسال کردم.
مهاجم  استوکس  قرارداد  به  دیگری  در بخش  پرسپولیس  باشگاه  سرپرست 
ایرلندی در بهمن 9۸ اشاره کرد و گفت:   انصاری فرد قرارداد را بست. البته 12۰ 
هزار دلار از قرارداد را کم کردیم. او به خاطر کرونا رفت اما باشگاه رضایت نامه داد. 

هیچکس از این بازیکن راضی نبود، چون عملکردش خوب نبود.
صدری درباره اینکه چرا رسول پناه مدیرعامل سابق پرسپولیس کارت بازی یا 
آی.تی.سی را صادر کرد؛ توضیح داد: فدراسیون از او سوال کرد مجوز استوکس 
برای بازی در تیم بعدی صادر شود یا خیر؟ که باشگاه جواب داد صدور کارت بازی 
بلامانع است. اگر صادر نمی شد پرونده به دادگاه عالی ورزش می رفت و ما برنده 
می شدیم. آقایان بیایند و توضیح دهند چرا در پرونده استوکس به فیفا شکایت 

نکردند.
مدیران قبلی توضیح دهند

وی در ادامه افزود: امیرعلی حسینی 1۰ سال در بخش بین الملل باشگاه است. 
ما حاضریم بانی شویم جلسه بگذاریم عرب، انصاری فرد و رسول پناه و مدیران قبلی 
پرسپولیس بیایند و توضیح دهند، اینکه هوادار به باشگاه اعتماد نمی کند دلیلش 
این است. برنامه می گذاریم مدیران قبلی بیایند و به هواداران توضیح دهند و یکبار 
این مسائل برای همیشه برطرف شود. هوادار حق دارد بداند که چه می گذرد. 

شاید در زمان آنها مهم تر از موضوع کالدرون موضوع دیگری بوده است.
سرپرست باشگاه پرسپولیس این را هم گفت: اوساگونا مهاجم سابق نیجریه ای 
تیم پرسپولیس در زمان انصاری فرد قرارداد بست. باشگاه با بازیکن توافق کرد اما 
پول را نداد. رای فیفا 9۶ هزار دلار بود. باشگاه برخی پول ها را باید بابت دادرسی 
بدهد. دوستان که می دانستند برنده نیستند چرا هزینه اضافه کردند. حتی ما در 
پرونده کالدرون می توانستیم ۶ ماه زمان را عقب بیاندازیم و 1۰ هزار دلار بدهیم اما 

چون بازنده بودیم چرا پرداخت می کردیم.
صدری اضافه کرد: قرارداد رادوشوویچ دروازه بان پرسپولیس تمام شده بود، چرا 
باید سالی 2۵۰ هزار دلار به او بپردازند؟ رفتار رادو با من توهین آمیز بود و می گوید 
19۶ هزار یورو باید بدهید. به او در چند روز گذشته ۵۰ هزار یورو پرداخت کردیم و 
قرار بود 3۰ هزار یورو دیگر نیز پرداخت کنیم. قرار شد سایر پرداختی های او مانند 
سایر بازیکنان باشد، که او با ما توافق کرد. حال آن روز تا ساعت 19 در دفتر بودیم 
تا رادو رقم قرارداد خود را از ما دریافت کند که فردای آن روز آمد دریافت کرد و سوار 

هواپیما شد و رفت.
وی در مورد بازگشت رادوشوویچ گفت: اولین خواسته ما این بود که او بازگردد. 
منتظر جواب او هستیم و اگر برنگردد از راه قانونی اقدام می کنیم. من ۸۰ هزار 
دلار دادم. مطالبات او از زمان انصاری فرد است. قدم برداشتیم که مشکل را حل 
کنیم. او به من گفت می ماند و فکر می کردیم او راستگو است که  نامه را امضا نکرده 
است. البته احتمال می دهیم او بازگردد. باشگاه  در زمینه  حقوق بین الملل باید 
قوی تر عمل کند. اگر در برخی از پرونده های قبلی وکیل خوب داشتیم شاید برنده  

می شدیم.
سجادی نگاه رنگی ندارد

سرپرست باشگاه پرسپولیس تهران در زمینه همکاری کارگزار با این مجموعه 
ورزشی گفت: برخی می گویند کارگزار باشگاه به دنبال همکاری با سرخ پوشان 

نیست. کارگزار اگر می خواست  پول ندهد 2۰ میلیارد را ابتدا نمی داد.
صدری در مورد تمدید قرارداد بازیکنان نیز عنوان کرد: با تمام بازیکنان به غیر از 
2  بازیکن تا سه سال دیگر تمدید کردیم. سیدجلال حسینی البته قراردادش تمام 
می شود. ما امیدواریم در آینده از او بیشتر استفاده کنیم. از حامد لک، مهدی ترابی 
و میلاد سرلک، دعوت کردیم به باشگاه بیایند تا درباره ادامه همکاری صحبت 

کنیم. نباید اتفاقات گذشته تکرار شود زیرا شکل رفتن احمد نوراللهی و حسین 
کنعانی زادگان خوب نبود. برای پیشگیری از آن اتفاقات در قراردادهای جدید 
بندی را اضافه کردیم که اگر آنها بعد از اتمام قرارداد به تیم خارجی رفتند باید ۵ تا 

1۰ درصد قرارداد به پرسپولیس برسد.
وی در خصوص بحث مدیر عاملی خود در باشگاه پرسپولیس گفت: طرح آن 
مساله در شرایطی که باشگاه مشکلات فراوانی داشت، خبری حاشیه ای بود. من 
از روزی که با وزیر ورزش صحبت کردم تمام اختیارات مدیرعامل را داشتم. از نظر 
عملکردی این موضوع برای ما فرقی ندارد. ارتباط نزدیکی با سجادی دارم و تلاش 

می کنم کارهایی که به نفع پرسپولیس است را انجام  دهم.
سرپرست باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه وزیر ورزش و جوانان نگاه رنگی ندارد 
افزود: سجادی از زمانی که  وزیر شده  بین پرسپولیس و استقلال تفاوتی قائل 
نیست. الان هم هیات مدیره حامی من است و من هم کارم را انجام می دهم. قبل 
از اینکه من سمت داشته باشم هوادار باشگاه هستم. هرکاری بتوانم برای هواداران 

انجام می دهم. 
حاضریم رقم قرارداد بازیکنان را افشا کنیم

صدری با اشاره به مشکلات مالی باشگاه پرسپولیس ادامه داد: همه می دانند 
که ما مشکل داریم و اگر منابع مالی در اختیار داشته باشیم 1۰۰ هزار دلار رقمی 
نیست. من می توانستم یک ونیم میلیون دلار خرج پرسپولیس کنم اما این پول 
به 2 نفر پرداخت شد. قرارداد بازیکنان نیز شفاف است و ما حاضریم رقم قرارداد 
بازیکنان را منتشر کنیم. قراردادی که با تاجیک ها بستیم رقمی کمتر از بازیکنان 

داخلی است.
وی ادامه داد: قرارداد برخی از بازیکنان پرسپولیس وحشتناک پایین است. 
این بازیکنان به عشق پیراهن ایستادند. برای مثال قرارداد شهریار مغانلو را امسال 
با سال قبل مقایسه کنند تا میزان افزایش آن مشخص شود. بیشترین تعداد 
ملی پوشان برای  پرسپولیس است و با این قراردادها ما شرمنده بازیکنانی مثل 
وحید امیری هستیم. حتی یحیی  گل محمدی  پیشنهادی  داشت سه برابر پولی که 
الان به او می دهیم اما خواهش کردیم او در پرسپولیس بماند. بازیکنان ما هم حق 

دارد مانند بقیه پول بگیرند.
صدری در مورد احتمال مدیر عاملی خود نیز گفت: من قول دادم تا روزی که 
هستم برای پرسپولیس تلاش کنم. کار من همه جا اجرایی بوده است. هر جا برای 

پرسپولیس کمک لازم باشد در خدمت هستیم.
معلوم نیست استقلال و پرسپولیس به کجا واگذار شوند 

وی همچنین خاطرنشان کرد: یکی از راه هایی که برای  واگذاری پیش آمد گفتند 
مالکیت هر کدام از 2 تیم را به وزارتخانه  بدهند که این  موضوع در روند کاری ما 

تغییری ایجاد نمی کند.
سرپرست باشگاه پرسپولیس وی در مورد غرامت بابت جذب شجاع خلیل زاده 
گفت: اگر قرار باشد غرامت بگیریم با خلیل زاده صحبت می کنیم. دوست نداریم 
بچه های ما دلخور باشند. اگر قرار باشد غرامتی از جایی بگیریم با خودش هماهنگ 
می کنیم و از خودش کمک می گیریم. تمام دوستان برای من قابل احترام هستند.

ورود به بورس باعث شفافیت مالی می شود 
وی در بخش دیگری از این گفت و گو درباره اینکه عرضه سهام پرسپولیس در 
فرابورس  کار درستی است یا خیر؟ گفت: حضور در بورس حتی در بازار پایه اش 
خوب است. همه دنبال واگذاری هستند. رییس جمهوری دستور دادند که این  
مشکل حل شود. می توانند پنج درصد پنج درصد عرضه کنند تا هواداران بخرند. 
آنچه می خواستند برای سال مالی پارسال بود که گزارشش را ارائه دادیم. برای 
امسال هم در حال مذاکره هستیم. اگر به بورس برویم به خاطر شفافیت، خیلی 

از مسائل روشن می شود.
صدری در خصوص مشکل مالیات باشگاه توضیح داد: وزیران امور اقتصادی و 
ورزش به ما کمک کردند. حتی 2 ماه پیش حساب بسته شد که آن را باز کردیم. 
دنبالش هستیم تا مالیات را یا قسط  بندی کنند یا تهاتر کنیم. دوستان  مالیات یک 
پولی می خواستند که نداشتیم بدهیم و فکر می کنم دوباره حساب مسدود شود. 

باید یکبار برای همیشه این مشکل برطرف شود.
وی درباره ورزشگاه شهید کاظمی نیز گفت: به پشتوانه هواداران فکر می کنیم آن 
ورزشگاه برای ما است. خودم هم می خواهم آنجا مستقر شوم تا از نزدیک شرایط 
را ببینم. می خواهیم 2 زمین دیگر داشته باشیم. در تلاش هستیم بتوانیم برخی 
دیدارها را همانجا برگزار  کنیم. شهرداری به ما محبت دارد و این مجموعه در اختیار 
ما است. باید نواقص ورزشگاه را برطرف و توسعه دهیم. به دنبال آن هستیم چمن 
ورزشگاه درفشی فر هم طبیعی شود و تیم های پایه هم در شهید گمنام فعالیت 
داشته باشند. هیچ وقت تیم های پایه 3۰ درصد از قرارداد خود را نگرفتند و باید 

ماهیانه هر زمان به اعضای تیم اصلی پول می دهیم به  پایه ها هم بپردازیم.
پرداخت 22۰ میلیارد از سوی کارگزار در هفته آتی 

وی در خصوص پرداختی کارگزار گفت: قرار است کارگزار شرکت 22۰ میلیارد 
پول تهیه کند و حتی همین هفته آتی هم پرداخت کند. 11۰ میلیارد هم قرار 
است در حوزه تبلیغات محیطی درآمد داشته باشیم. تبلیغات محیطی را مدیون 
وزیر ورزش و رییس فدراسیون هستیم. در مورد حق پخش نیز نامه ای به رییس 
صدا و سیما زدیم و خواهش کردیم جلساتی بگذارند. روی پخش های اینترنتی هم 
باید توجه داشته باشیم. اگر هواداران با ما هماهنگ باشند و از فضایی که معرفی 
می کنیم استفاده کنند، می توانیم درآمد داشته باشیم؛ حتی از لباس فروشی. 
خواهش ما از هواداران این است که به ما اعتماد کنند و از جایی که معرفی 
می کنیم خدمات دریافت کنند. این همه مغازه در  میدان  منیریه است و همه هم 
لباس پرسپولیس را دارند. چرا سودش را باشگاه نفع نبرد؟ قانون کپی رایت باید 

رعایت شود.
مشکل با پدیده، جریمه است

سرپرست باشگاه پرسپولیس در مورد بدهی به باشگاه پدیده نیز گفت: با حیدرپور 
مسوول پدیده صحبت کردیم. قراردادی دوستان بابت انتقال یحیی گل محمدی با  
پدیده بستند و گفتند ۶ میلیارد می دهیم که یک و نیم میلیارد دادند. در بندی 
هم گفتند بابت هر یک روز تاخیر 1۰ میلیون جریمه باید بپدازند. این چهار و نیم 
میلیارد تبدیل به 1۶ میلیارد شد. واقعا روزی 1۰ میلیون یعنی چه؟ من پارسال پول 
قرض کردیم و به پشتوانه  طلبی که از کنفدراسیون فوتبال آسیا داریم، این پول را 
بدون بهره قرض کردیم. برای مثال پول بودیمیر را قرض کردیم. قرار بود سه ماهه 
پول را برگردانیم اما نتوانستیم. برای  طلب پدیده مشکل این است که باید جریمه 

دهیم. اصل پول را همین امروز بخواهند می پردازیم.
وی ادامه داد: مشکل طلب ساختمان باشگاه حل شد. مالکیت از اول برای ما 
بود کار شستا اشتباه بود. همچنین تمام راهها را برای دریافت طلب آسیایی رفتیم 

و به خاطر تحریم ها منتظر هستیم.
وی در مورد اظهارات وکیل پدیده که امکان کسر امتیاز از پرسپولیس وجود دارد 

گفت: طرف حساب ما حیدرپور و حمیداوی هستند.
صدری در مورد اینکه قرارداد گل محمدی قبلا تمدید شده بوده و صدری رقم 
قرارداد گل محمدی را افزایش داده، گفت: قرارداد گل محمدی در پایان فصل 

جاری تمام می شد اما 2 فصل دیگر تمدید شد.
وی در مورد اینکه بانک  گردشگری فضای تبلیغات را در اختیار دارد، گفت: باید بر 
اساس منافع باشگاه پیش برویم. در دو مرحله قرارداد با این بانک را افزایش دادیم 
و باز هم در حال مذاکره هستیم. باید حق باشگاه را بگیریم. گاهی اوقات با حریف 
منافع مشترک داریم. دنبال اسپانسر مشترک نیستیم چرا که منافع باشگاه کاملا 

مستقل است
 مجموع قرض های پرسپولیس ۵۰ میلیارد می شود

سرپرست باشگاه پرسپولیس در خصوص اینکه در چند مرحله قرض ریالی کرده 
و مجموع این قرض ها چقدر است گفت: ۵۰۷ هزار یورو برای پرونده بودیمیر 
دریافت کردیم همچنین زمان مدیریت سمیعی 3۰ میلیارد قرار شد طرف مقابل 
به ما خدمات بدهد. ۸ میلیارد اسپانسر تیم رقیب به ما داد که این موضوع جزو 
افتخارات من است. آن شب رسول پناه گفت ما گرفتیم اما در مقابل تلویزیون گفتم 
این پول را من گرفتم. از های وب چنین پولی دریافت کردیم دو مبلغ ۵ میلیارد 

تومانی هم قرض کردیم مجموع آنها ۴۰، ۵۰ میلیارد تومان می شود.

سرپرست باشگاه پرسپولیس: 

قهرمانی ششم وعده من به هواداران است
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رهبران رژیم اشغالگر قدس به گذشته نگاه کنند ؛

اقدام علیه ایران؛ قمار خطرناک اسرائیل 

جنگ افروزی های رژیم اشغالگر قدس اقدامی بسیار خطرناک و پرهزینه برای 
این رژیم خواهد بود که نتیجه مطلوب مقامات این رژیم را در پی نخواهد داشت و 

در بهترین حالت تنها برنامه هسته ای ایران را به تاخیر می اندازد. 
دور بعدی مذاکرات وین در حالی بعد از تعطیلات سال نو مسیحی آغاز می شود 
که رژیم صهیونیستی همچنان به اقدامات ایذایی و مخرب خود درباره این گفت و 
گوها ادامه می دهد. نفتالی بنت، نخست وزیر رژیم اسرائیل در اظهاراتی نامربوط از 
آمریکا و کشورهای اروپایی خواسته تا ایران را به دلیل نقض منع اشاعه هسته ای به 
چالش بکشند و همزمان بنی گانتس وزیر جنگ رژیم صهیونیستی از قدرت های 

جهانی خواسته ایران را متوقف کنند.
طی سال های گذشته رژیم اشغالگر قدس اصلی ترین منبع ایران هراسی بوده و 
هزاران کلمه دروغ از طریق رسانه های صهیونیستی علیه ایران منتشر شده است. 
امروز هم هراس از مذاکرات به این دلیل است که رژیم صهیونیستی به شدت از 
رفع تحریم ها و قدرت گرفتن ایران در منطقه و در عرصه جهانی وحشت دارد و 
سعی می کند از هر طریق ممکن اعم از مجاری رسمی و با استناد به ظرفیت های 

رسانه ای و تبلیغاتی خود، مذاکرات را تخریب کند.
نمایش قدرت برای ایران؛ رهبران رژیم اشغالگر قدس به گذشته نگاه کنند

به گزارش تایمز آو اسرائیل، نخست وزیر رژیم اسرائیل با طرح این موضوع که 
آمریکا و اروپایی ها باید ایران را به دلیل نقض منع اشاعه هسته ای به چالش بکشند، 
مدعی شد: ایران فقط زور را درک می کند و آمریکا و متحدانش باید موضوع را به 
شورای امنیت سازمان ملل برده و از آنها بخواهند که وارد عمل شوند. وی همچنین 

خواستار دوچندان شدن تحریم های اقتصادی علیه ایران شده است.
بنت در اظهاراتی بی اساس ادعا کرد: ایران می خواهد بدون مسئولیت پذیری 
منطقه را خراب کند ولی من اینجا هستم تا به آنها بگویم که تحت رهبری من، 
اسرائیل با تمام قوا با اقدامات ایران مقابله می کند. ایران بسیار آسیب پذیرتر از 

چیزی است که به نظر می رسد و نمایش قدرت بر آنها تأثیر زیادی می گذارد!
 این رجزخوانی ها در حالی در فضای سیاسی و رسانه ای صورت می گیرد که در 
همین سال های اخیر دنیا قدرت ایران را دید و بهتر است بنت به سرنوشت نتانیاهو 

نگاه کند که در ستیزه جویی و ایران هراسی از هیچ اقدامی فروگذار نکرد.
نتانیاهو با قابلیت هایی که داشت و البته در سایه عدم درک سیاسی رییس 
جمهور پیشین آمریکا عملا ظرفیت های سیاسی اقتصادی نظامی تبلیغاتی آمریکا 
را در اختیار خودش گرفت و عملا آمریکا را تبدیل به کارگزار صهیونیست ها بویژه در 

منطقه خاورمیانه و ایران تبدیل کرد.
تحریم های  شدیدترین  و  حداکثری  فشار  سیاست  اعمال  برجام  از  خروج 
بی سابقه در سال های اخیر علیه ملت ایران اعمال شد. مخالفان ایران که مشهور 
به تیم بی بودند بسیار تلاش کردند پای آمریکای ترامپ را به جنگ با ایران بکشانند 
و تصورشان این بود که ایران با تهدید و ارعاب جا می زند و نمی تواند از منافع خود 
دفاع کند با این حال همه ساقط شدن پهپاد متجاوز آمریکایی در آبهای خلیج 
فارس، حمله موشکی به عین الاسد را دیدند و بعید است کسی در قاطعیت تهران 

در دفاع از منافع خود را از یاد برده باشد و در آن شک و تردید داشته باشد.   
ظاهرا نخست وزیر رژیم اشغالگر قدس نگران بهبود روابط ایران با کشورهای 
منطقه است. چرا که دیپلماسی پرتحرک دولت سیزدهم در تقویت و تحکیم روابط 
و گسترش همکاری های اقتصادی و تجاری با همسایگان در حال ایجاد فضایی 
امن در منطقه است که مطلوب این رژیم نیست و چرا که همگرایی و نزدیکی 
کشورهای اسلامی عملا فضایی برای نقش آفرینی مخرب رژیم صهیونیستی 

نمی گذارد.
در روزهای اخیر همچنین روزنامه اسرائیلی جروزالم پست، به نقل از بنی گانتز 
وزیر جنگ رژیم صهیونیستی مدعی شد که ایران در مذاکرات وین جدی نیست و 
اگر قدرت های جهانی خط مشی مشخصی در این زمینه ترسیم کنند، می توانند 
فعالیت های هسته ای و منطقه ای ایران را متوقف کنند. گانتز مدعی شد: ایران با 
دست خالی و  بدون پیشنهاد قابل توجهی وارد مذاکرات وین شد. آنها می خواهند 
زمان بخرند تا غرب را متقاعد کنند که با توافقی با محدودیت های هسته ای کمتر و 
تحریم های کمتر موافقت کند.  این ادعاها در حالی مطرح می شود که اساسا این 
کشور هیچ جایگاهی در مذاکرات ندارد و صرفا با هدف تاثیرگذاری منفی و مخرب 

بر روند گفت و گوها عمل می کند.
 هشدارهای شورای آتلانتیک به رژیم صهیونیستی

نخست وزیر و وزیر جنگ رژیم صهیونیستی در حالی از مقابله با ایران و آسیب 
پذیری کشورمان سخن گفته که اندیشکده آمریکایی شورای آتلانتیک در تحلیلی 
نوشته است که اقدامات خرابکارانه احتمالی رژیم صهیونیستی علیه تاسیسات 

هسته ای ایران تاثیر چندانی در متوقف کردن برنامه هسته ای ایران ندارد.
در این تحلیل آمده: با توجه به اینکه در هفته های گذشته مقامات کنونی و 
پیشین اسرائیل بر لزوم آمادگی جهت حمله نظامی به تاسیسات هسته ای ایران 
تاکید کرده اند. واضح است که اسرائیل بر اساس سیاست های خود قصد دارد به 
مقابله با ایران بپردازد و جلوی پیشرفت های هسته ای این کشور را بگیرد و به جو 
بایدن درخصوص اهمیت اتخاذ گام های عملی علیه برنامه هسته ای ایران پیغام 
بفرستد. اما مشکلات بسیاری در انجام چنین عملیات نظامی وجود دارد به ویژه 

اینکه ایران از پدافند زمین به هوای قدرتمند برخوردار است.
برنامه  ایران برخلاف عراق و سوریه که  ادامه نوشت:  اندیشکده در  این 
هسته ای شان متکی بر یک راکتور بود که اسرائیل آن ها را در سال های 19۸1 
و 2۰۰۷ نابود کرد برنامه هسته ای دارد که متکی بر دو تاسیسات هسته ای 
بسیار محافظت شده است. علاوه بر این ایران طی سال ها توانسته یک برنامه 
با کمک دانشمندان هسته ای بومی بسازد و حتی اگر سایت های هسته ای 
ایران تخریب شوند، دانشمندان ایرانی جهت بازسازی فوری اقدام می کنند. 
برخلاف سوریه و عراق که جوابی به حملات اسرائیل ندادند، ایران به حمله 
علیه خاکش پاسخ خواهد داد. به عبارت دیگر اختصاص بودجه یک و نیم 
میلیارد دلاری به ارتش اسرائیل برای آماده شدن در برابر حمله ایران تنها آغاز 
هزینه ها خواهد بود و حمله محور مقاومت پیامدهای نجومی برای اسرائیل 

خواهد داشت.
به گزارش ایرنا، شورای آتلانتیک در تحلیل خود به سیاست مداران اسرائیلی 
هشدار داده که با طرح حمله نظامی علیه ایران دست به قماری می زنند که برای 
آنها بسیار خطرناک خواهد بود و تنها برنامه هسته ای ایران را به تاخیر می اندازد و 
رژیم صهیونیستی در جنگ سختی در جبهه شمالی قرار می گیرد. این در حالی 
است که مقامات اطلاعات ارتش رژیم اشغالگر قدس و ویلیام برنز، مدیرکل سیا 
گفته اند که ایران در حال حاضر به دنبال سناریوی توسعه سلاح هسته ای نیست.

مقامات رژیم اسرائیل که به شدت مستاصل شده اند در نشست های این هفته 
تلاش کردند واشنگتن را متقاعد کنند در جهت دستیابی به توافق دیپلماتیک گام 

برندارد و در مقابل نسبت به تشدید تحریم ها اقدام کند.
سه سال بعد از خروج ترامپ از برجام، برنامه هسته ای ایران طبق همه برآوردها 
در پیشرفته ترین مرحله خود قرار دارد و گروهی از مقامات سابق رژیم اسرائیل 
استراتژی نتانیاهو و ترامپ را فاجعه بار توصیف کرده اند. با این حال دولت جدید 
اسرائیل از درک این موضوع عاجر است و در حال تکرار همان اقداماتی است 
که در سال 2۰1۵ توسط دولت نتانیاهو انجام شد. اگر چه دولت جدید رژیم 
صهیونیستی در ابتدا وعده داد که بر خلاف سیاست جنگ طلبی نتانیاهو، با 
احتیاط و به طور سازنده با واشنگتن در مورد ایران کار کند. اما روزنامه نیویورک 
تایمز در گزارشی اختصاصی از افزایش اختلاف میان رژیم اسرائیل و آمریکا بر سر 

ادامه مذاکره با ایران خبر داده است.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: افشای اسناد طبقه بندی شده جرم محسوب 
می شود و چنانچه فردی اقدام به انتشار این اسناد کند قابل تعقیب است.

ذبیح الله خداییان روز سه شنبه در هفتمین نشست خبری دوره تحول و تعالی 
قوه قضاییه ضمن گرامیداشت ایام فاطمیه و شهادت ام ابیها حضرت زهرا)س( 
افزود: پیشاپیش میلاد مسعود حضرت عیسی مسیح)ع( را تبریک و تهنیت 

عرض می کنم.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با توجه به انتشار نامه محرمانه دلایل رد 
صلاحیت علی لاریجانی از لحاظ قانونی چه تبعاتی دارد؛ گفت: افشای اسناد 
طبقه بندی شده جرم محسوب می شود و چنانچه فردی اقدام به انتشار این 

اسناد کند قابل تعقیب است.
خداییان ادامه داد: درباره این نامه مورد اشاره، اگر ثابت شود از ناحیه ایشان 
منتشر شده قابل تعقیب است و باید از سوی دستگاه های اطلاعاتی و ضابطان 
این موضوع بررسی شود و شکی نیست که در صورت شناسایی شخصی که این 

نامه را منتشر کرده قابل تعقیب خواهد بود.
توضیحات سخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده های ارزی

ارزی  پرونده های  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
اظهارداشت: افرادی در گذشته که ارزهای ۴٢٠٠ تومانی دریافت کرده بودند، 
سوءاستفاده هایی کردند که با ورود دستگاه قضایی با برخی از این افراد برخورد 

شد.
وی با بیان اینکه این پرونده ها سه دسته هستند، افزود: افراد زیادی ارز ۴٢٠٠ 
تومانی برای واردات کالا گرفتند که این افراد یا کالایی وارد نکردند یا کالای مورد 
نیاز را وارد کشور نکردند که بیش از ١٢۵٠ پرونده در این خصوص فقط در تهران 
تشکیل شد و حدود ۵۵۵ نفر در این راستا دستگیر شدند و حدود ١٠ میلیارد 

دلار ارزش این پرونده ها بود که شرکتهای مختلف این مبالغ را اخذ کرده بودند.
خداییان تصریح کرد: این افراد با ایجاد شرکت های صوری و یا با استفاده از 

کارت بازرگانی دیگران این اقدامات را انجام دادند.
سخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده های ارز صادراتی گفت: برخی دیگر، 
کالاهایی از قبیل مواد پتروشیمی یا غیرپتروشیمی از کشور صادر کردند اما ارز 
را به کشور وارد نکرده بودند که در این رابطه بیش از ١٠٠ نفر دستگیر شدند 
و حدود ١۴ میلیارد و ۵٠٠ میلیون یورو در مرحله دادسرا ارزها تحویل بانک 
مرکزی و تسویه شد. خداییان ابراز امیدواری کرد با همکاری خوب بانک مرکزی و 

همکاران دستگاه قضایی شاهد تسویه حساب پرونده های ارزی باشیم.
وی به سومین گروه از پرونده های ارزی به پرونده های مسئولان بانک مرکزی 
و مسئولان بانک ها اشاره کرد که این افراد حدود ٢٣ نفر هستند و پرونده آنها در 

جریان رسیدگی قرار دارد.
درخواست بررسی مجدد پرونده کشت و صنعت مغان پذیرفته شده است

سخنگوی قوه قضاییه درباره آخرین وضعیت پرونده کشت و صنعت مغان 
گفت: در اجرای امر خصوصی سازی، این شرکت به بخش خصوصی واگذار 
شده بود اما با ورود دولت و قوه قضاییه، پرونده ای علیه شخصی که این شرکت به 
او واگذار شده بود، تشکیل شد و منتهی به حکم شد که طبق آن واگذاری ابطال 

و بار دیگر این شرکت به دولت مسترد شد.
خداییان ادامه داد: اخیرا از سوی شخص محکوم علیه تقاضای ماده ۴٧٧ در 
دادستانی کل کشور مطرح شد و تقاضای ایشان را پذیرفتند اما صرف پذیرش 

موجب نقض حکم نمی شود.
قوه  معاونت قضایی  در  از دادستانی کل کشور  این درخواست  افزود:  وی 
قضاییه مطرح و توسط کارشناسان بررسی خواهد شد و اگر تشخیص داده شود 
که حکم صادره خلاف شرع بین بوده و ریاست قوه قضاییه با بررسی مجدد 
پرونده موافقت کنند، رسیدگی مجدداً آغاز می شود، بنابراین هنوز در ابتدای راه 

هستیم و نمی توانیم بگوییم که این رای نقض می شود یا تایید.
سخنگوی قو قضاییه درباره ماده ۴٧٧ اظهارداشت: براساس ماده ۴۷۷ قانون 
آیین دادرسی کیفری، »در صورتی که رئیس قوه قضاییه رأی قطعی صادره از 
با تجویز اعاده  از مراجع قضایی را خلاف شرع بین تشخیص دهد،  هریک 
دادرسی، پرونده را به دیوان عالی کشور ارسال تا در شعبی خاص که توسط 

رئیس قوه قضاییه برای این امر تخصیص می یابد رسیدگی و رأی قطعی صادر 
کند. شعب خاص مذکور مبنیاً بر خلاف شرع بین اعلام شده، رأی قطعی قبلی 
را نقض و رسیدگی مجدد اعم از شکلی و ماهوی به عمل می آورند و رأی مقتضی 

صادر می کند.«
انتشار فیش حقوقی افراد، مبارزه با پرداخت نجومی نیست

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره مهر محرمانه زدن بر فیش 
حقوقی گفت: اینکه زدن مهر محرمانه روی فیش حقوقی محرمانه است یا نه 
باید به قانون مراجعه کرد. محرمانه کردن فیش حقوقی افراد مشمول تعریف سند 

محرمانه در قانون نیست.
وی ادامه داد: برای مبارزه با پرداخت های نجومی سوال اینجاست که آیا راه 
مبارزه، انتشار فیش حقوقی افراد است که پاسخ منفی است. راه مبارزه با این 
تخلفات، اجرای قانون است و قانون مشخص کرده که دستگاه ها باید میزان 

پرداختی ها را اعلام و در سامانه مربوط به نظام اداری ثبت کنند. 
خداییان اظهارداشت: اگر هر مدیری پرداختی ها را ثبت کند، چنانچه مشخص 

شود پرداختی خارج از قانون بوده با آن برخورد می شود.
ورود دستگاه قضایی به بورس و صدور رأی بدوی برای برخی مسئولان 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اقدامات دستگاه قضایی در 
موضوع بورس گفت: در هر کشوری بازار سرمایه مهم ترین بازار تولیدی است و 

مدتی است این بازار در کشور ما با نوسانات همراه بوده است. 
وی ادامه داد: همکاران ما در سازمان بازرسی قبلًا بازرسی هایی را انجام داده 
بودند و اقدام به هشدار و پیشنهادات به وزارت اقتصاد و سازمان بورسی کرده 
بودند، اما از آنجایی که به این موارد توجه نشده بود برخی مسئولان حکم بدوی 

گرفتند.
خداییان افزود: البته برای برخی مسئولان سابق بورس و اقتصاد و دارایی 
پرونده ای در سازمان بازرسی مطرح است و اگر توضیحات کافی نباشد پرونده 
به مرجع قضایی ارجاع خواهد شد و اکنون بازرسی از سازمان بورس در حال 
انجام است. برخی از مسئولان محکوم شدند، البته حکم در مرحله بدوی است 

و هنوز قطعی نشده است.
سند تحول در حال اجراست؛ راه های نرفته بسیاری داریم

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اظهارات رئیس قوه قضاییه 
مبنی بر اینکه تحولی در این دستگاه رخ نداده است، گفت: سند تحول قضایی 
در دوره مدیریت آیت الله رئیسی تهیه  شد و در دوره ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای گفته شد همچنان این سند در دستور کار است و بر 

روند اجرای آن نظارت می شود.
خداییان با اشاره به اظهارات رئیس قوه قضاییه مبنی بر اینکه هنوز شاهد تحول 
نیستیم، گفت: منظور این است اقدامی که لازم است برای تحول در قوه قضاییه 

صورت گیرد هنوز وجود ندارد و محقق نشده است.
خداییان خاطرنشان کرد: تحول زمانی صورت می گیرد که اتقان آراء به گونه ای 
باشد که در مراجع بالاتر نقض نشود همچنین پرونده های ورودی به دستگاه قضا 
کاهش یابد و اگر رضایت مردم از دستگاه قضایی افزایش یافت می گوییم شاهد 
تحول هستیم هرچند سند تحول درحال اجرا است، اما راه های نرفته بسیاری 

داریم.
حمایت دستگاه قضایی از افشاگران فساد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره افشاگران فساد و سوت زنان 
و رویکرد دستگاه قضا درباره این افراد گفت: بارها اعلام کرده ایم از گزارشگران 
فساد حمایت می کنیم و قانون ارتقای سلامت اداری به خوبی این موضوع را 
اعلام کرده است. چنانچه شخصی از فساد اطلاع پیدا کرد، باید دقیق به مراجع 

نظارتی اعلام کند.
وی افزود: افشای فساد و سوت زنی نباید در فضای رسانه ای و فضای مجازی 
مطرح شود و در قانون گفته شده حمایت از افشاگران فساد منوط به این است که 

گزارش صحیح باشد و بصورت دقیق اعلام شود.
و حکم  اعلام فساد کرده  اخیرا درباره شخصی که  اظهارداشت:  خداییان 

محکومیت گرفته، باید بگویم وی شاکی خصوصی دارد.

آخرین وضعیت پرونده شهرک ژاندارمری 
پرونده  آخرین وضعیت  درباره  به سئوالی  پاسخ  در  قوه قضاییه  سخنگوی 
»شهرک ژاندارمری« گفت: در خصوص این موضوع یک پرونده مطرح نیست؛ 
بلکه یک شرکت تعاونی است که قبل از انقلاب تشکیل شده بود و در آن زمان 
حدود 1۶۵ هکتار از اراضی را خریداری کرده بودند و به نام آن ها سند صادر شد.
وی ادامه داد: پس از انقلاب این زمین ها، موات اعلام شد و فرصتی جهت 

عمران آن اراضی داده و در این زمینه بخشی از این اراضی به افراد واگذار شد.
و در اختیار مسکن و  بازگشت  به دولت  نیز  خداییان اضافه کرد: قسمتی 
شهرسازی قرار گرفت و در ادامه نسبت به این بخش دادخواستی تحت عنوان 
اراضی موات داده شد و نسبت به ابطال حکم به کمیسیون ماده 12 اقدام کرده 

بودند.
خداییان افزود: مجددا نسبت به آن، تجدیدنظرخواهی صورت گرفت و حکم 
قبلی نقض شد. این پرونده مراحل مختلفی دارد که در حال حاضر در خصوص 

بخشی از آن تقاضای اعمال ماده ۴۷۷ شده و مطرح رسیدگی است.
سخنگوی دستگاه قضا اضافه کرد: بیش از ۶۰ پرونده توسط سازمان مسکن 
و شهرسازی در خصوص قطعاتی که به افراد واگذار شده، در دادسرای تهران 

مطرح شده و در جریان رسیدگی است.
وی اظهارداشت: پرونده های متعددی در این مدت از قبل از انقلاب تاکنون 
تشکیل شده که هنوز به نتیجه نهایی نرسیده  زیرا  برخی از احکام به نفع تعاونی 

و برخی به نفع دولت بوده  است.
سخنگوی قوه قضاییه ابراز امیدواری کرد تا هر چه سریع تر در دادگستری تهران 
نسبت به جمع آوری این پرونده ها اقدام شود و موضوع به نتیجه برسد تا تکلیف 

دولت و اعضای شرکت تعاونی مشخص شود.
 وی در پاسخ به سئوالی در مورد ۶۰ میلیون دلار ارز ۴٢٠٠ تومانی برای واردات 
کره، گفت: در این خصوص پرونده ای در مرجع قضایی تشکیل نشده است. 
خبری اعلام شد و برخی از مسئولان گمرک مطالبی را گفتند؛ ولی پرونده ای 

برای شناسایی و انتساب جرم تشکیل نشده است.
رسیدگی به تخلفات محیط زیستی در بهبهان

و  بهبهان  در  زیستی  محیط  تخلفات  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  خداییان 
تخلیه نخاله گفت: پس از اعلام این خبر از سوی مسئولان مربوطه مکاتبه ای 
با دادستانی اهواز انجام شد. در بهبهان هم پرونده ای در این خصوص تشکیل 

شده است. 
وی ادامه داد: چنانچه پس از وصول گزارش مشخص شود افرادی جرمی 
مرتکب شده اند با آنها برخورد می شود اما تا کنون کسی در این رابطه احضار 

نشده است.
آخرین وضعیت پرونده هواپیمای اوکراینی 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به 
پرونده هواپیمای اوکراینی گفت: جلساتی با حضور شکات برگزار شد و چون 
نواقصی در پرونده مطرح بود، به دادسرا عودت داده شد و پس از رفع نقص به 

دادگاه بازمی گردد. 
خداییان با بیان اینکه یکی از نواقص این بود که نظر کارشناسی باید به اولیای 
دم منتقل شود، اضافه کرد: از سوی دولت کانادا هم دادخواستی تا کنون به 

دادگاه واصل نشده است.
ایران متعلق به همه ایرانیان است

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سوال که واکنش دستگاه قضایی به 
افرادی که به مردم می گویند از ایران بروید چیست، گفت: ایران متعلق به همه 

ایرانیان داخل و خارج از کشور است  و آغوش ایران به سوی همه باز است.
وی تاکید کرد: رئیس جمهور و رئیس قوه قضاییه بارها اعلام کرده اند ایرانیانی 
که قصد بازگشت به کشور را دارند می توانند بازگردند.  سخنگوی قوه قضاییه 
گفت: اگر هموطنان قصد بازگشت دارند، کشور نیاز به سرمایه هموطنان دارد 
بنابراین شکی نیست که هر کسی قصد ورود به کشور را داشته باشد حمایت می 
شود. خداییان اظهارداشت: کسی نمی تواند مانع ورود ایرانیان به کشور باشد 
مگر اینکه فردی مورد اتهام باشد که به اتهام هر فردی رسیدگی می شود.  وی 
اضافه کرد: اینکه کسی بگوید از ایران بروید مهم نیست زیرا ممکن است هر 

فردی هر حرفی بزند آنچه مهم است، پاسخ و حمایت مسئولان است.
مبارزه با فساد همچنان در دستور کار قوه قضاییه است

به سوالی درباره علت جابه جایی قاضی  پاسخ  سخنگوی قوه قضاییه در 
مسعودی مقام و امیر رسول قهرمانی، گفت: کسانی که در مجتمع ویژه رسیدگی 
به جرایم اقتصادی فعالیت دارند بیش از ۵۰ نفر هستند و نقل و انتقال از شعبه ای 

به شعبه دیگر یک امر طبیعی است. 
وی ادامه داد: قاضی مسعودی مقام همچنان ریاست شعبه سوم دادگاه ویژه را 
بر عهده دارد و هنوز هم در این مجتمع هستند و نباید تصور شود در رسیدگی ها 
چرخشی ایجاد می شود. خداییان تصریح کرد: مبارزه با فساد در دستور کار قوه 

قضاییه است و همچنان ادامه دارد.
وی خاطر نشان کرد: مبارزه با جرایم اقتصادی مبتنی بر اسناد بالا دستی است 
و این سیاست همواره بصورت مستمر ادامه داشته و بنابراین این سیاست ادامه 
دار است و در بحث مبارزه با فساد حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
مسئولیت رسیدگی به امور را داشت چه زمانی که معاون اول قوه قضاییه بود و 
حتی اولین پرونده مبارزه با فساد به قضاوت آقای اژه ای انجام شد و تاکید می کنم 
مبارزه با فساد همچنان در قوه قضاییه تداوم دارد و امیدوارم به روزی برسیم که 

پرونده ای در مبارزه با فساد نداشته باشیم و گلوگاه های فساد بسته شود.
محکومان باند جعل مدارک دانشگاهی در زندان هستند

سخنگوی قوه قضاییه درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده باند جعل 
مدارک دانشگاهی که مربوط به دو سال پیش است گفت: در این پرونده یک نفر 
به 9 سال حبس، 2 نفر به هفت سال حبس و یک نفر به ۶ سال حبس محکومیت 

قطعی گرفتند و اکنون این افراد در زندان به سر می برند.

سخنگوی قوه قضاییه:

انتشار نامه محرمانه شورای نگهبان قابل تعقیب قضایی است 

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: بیشتر از هر چیزی تصورم 
این است محاکمه روحانی یک فرار رو به جلو است برای این که نسبت 
به رفتارها، شعارها و عملکرد دولت و مجلس کسی نخواهد صحبت 
کند و همیشه یک هیولایی به اسم دولت روحانی را مقابل چشمان 

مردم نگه دارند.
محمدعلی ابطحی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که در جلسه هفته 
گذشته مجلس شورای اسلامی بازهم بحث محاکمه حسن روحانی 
به میان آمد و یکی از نمایندگان مدعی شده است ۸۵ میلیون ایرانی 
شاکی این پرونده هستند، گفت: معتقدم اصرار چندین  باره درباره 
محاکمه آقای روحانی یک مقداری برای پوشش دادن ناکامی های 

مجلس و دولت است. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطر نشان کرد: مشاهده می کنیم 
هرچند وقت یکبار، یکسری ناکامی هایی در خصوص عملکرد دولت 
و مجلس مشخص و روشن می شود که طبیعی است برای جبرانش 
باید تلاشی از سوی این نهادها صورت گیرد.  وی یادآور شد: مجلس 
و مجموعه ای که امروز حاکم است با شعارهای بسیار تند و به قول 
خودشان انقلابی روی کار آمدند اما آن فضایی که گفتند در قضایای 
مذاکرات شکل می گیرد صورت نپذیرفت و نتوانستند آن شعارها را 
اجرایی کنند بنابراین در تلاش هستند تا همان مواضع دولت قبلی را 

بقبولانند که این امر هم مشخص نیست می شود یا خیر . 
ابطحی ادامه داد: در مسائل اقتصادی هم علیرغم این که گفته 
بودند ما معیشت مردم را به مذاکرات پیوند نمی زنیم اما می بینیم 

عملا این مساله به مذاکرات پیوند خورده است و با هر اظهارنظری 
در این خصوص بازار رفتار جدیدی نشان می دهد و بحران اقتصادی 

همچنان قوی تر و سنگین تر در حال بروز است.
می خواهند همیشه یک هیولایی به اسم دولت روحانی 

مقابل چشمان مردم نگه دارند 
محاکمه  است  این  تصورم  چیزی  هر  از  بیشتر  کرد:  تاکید  وی 
روحانی یک فرار رو به جلو است برای این که نسبت به رفتارها، شعارها 
و عمکلرد دولت و مجلس کسی نخواهد صحبت کند و همیشه یک 

هیولایی به اسم دولت روحانی را مقابل چشمان مردم نگه دارند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب عنوان کرد: به شخصه اگر جای 
روحانی و دولتش بودم از محاکمه استقبال می کردم زیرا این کار 
شود  مشخص  تا  باشد  تعیین کننده  آینده  برای  بسیار  می تواند 
واقعیت های دوران وی چه بوده است. وی خاطرنشان کرد: گرچه 
نقد به روحانی زیاد است اما نه به معنای اینکه این دوستانی که امروز 
بر سرکار آمدند، بخواهند نقد کنند. اشکال روحانی این بود که چرا به 
آنان که امروز بر سر کارآمدند در دوران ریاست جمهوری اش نزدیک 

شده بود و به توصیه های سایر دلسوزان توجهی نمی کرد.
ابطحی درباره این که حال با روندی که مذاکرات در پیش دارد، 
وضعیت اقتصادی و معیشتی به چه سمت و سویی پیش خواهد 
رفت، بیان کرد: معتقدم چندان تفاوتی در وضعیت موجود ایجاد 
نمی شود؛ زیرا در حال حاضر هم در کف آن اتفاقاتی که باید رخ دهد 
قرار داریم و مذاکرات ممکن است در صورت موفقیت یک درصد 

کمی بر مسائل اقتصادی باتوجه به شرایط فعلی تاثیر داشته باشد. 
وی تاکید کرد: امروز پارامترهای تعیین کننده وضعیت اقتصادی 
بسیار با آنچه که زمانی برجام را یک پیروزی بزرگ قلمداد می کرد، 

متفاوت شده است. از همین رو به شخصه چشم انداز متفاوتی را 
مشاهده نمی کنم در بهترین حالت همین وضعیت موجود ادامه پیدا 

می کند یا اینکه دشواری ها بیشتر می شود. 

ابطحی فعال سیاسی اصلاح طلب:

روحانی باید از محاکمه اش استقبال کند
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خداوند نیکی کردن به پدر و مادر را، 
برای جلوگیری از ناخشنودی ]خدا[ 

واجب کرده است.

چهار شنبه -1 دی ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5417

کتاب من لا یحضره الفقیه : ج 3 ص ۵۶۸ ح

پاسخ آیت الله مکارم شیرازی به پرسشی درباره فاطمیه
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید به پرسشی درباره "محدوده 2 دهه فاطمیه و حکم برگزاری 
مراسم شادی بین این دو دهه"، پاسخ داد. به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی از این مرجع 
تقلید، سوال شده است: احتراما محدوده دو دهه فاطمیه را بیان فرمایید، همچنین برگزاری مراسم جشن 
عقد و عروسی و امثال آن در این مدت چگونه است.در پاسخ دفتر این مرجع آمد ه است: سه روز 13، 1۴، 
1۵ جمادی الاول و سه روز 1، 2، 3 جمادی الثانی بنابرمعمول به فاطمیه اختصاص دارد ولی در بین این دو، 

برگزاری مراسم شادی با رعایت تمام موازین شرعی مانعی ندارد.

رأی پرونده عراقچی و سیف نقض نشده است
سخنگوی قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده مدیران بانک مرکزی را اعلام کرد.ذبیح الله خدائیان در گفتگو 
با مهر در خصوص آخرین وضعیت پرونده موسوم به مدیران بانکی از جمله ولی الله سیف و عراقچی گفت: 
در این پرونده متهمان تقاضای اعمال ماده ۴۷۴ کرده بودند که این درخواست بررسی شد.وی افزود: دیوان 
عالی کشور اعمال ماده ۴۷۴ را تجویز کرده است و تجویز به معنای نقض رای صادره اولیه نیست.سخنگوی 
قوه قضائیه افزود: با توجه به اینکه اعاده دادرسی تجویز شده، پرونده مجدداً بررسی می شود.خدائیان ادامه 
داد: بر این اساس، ممکن است پذیرفته نشده و رای مجدداً ابرام و یا نقض شود که این بستگی به بررسی ها 

در شعبه هم عرض دارد.
 

بازداشت مدیرعامل یک شرکت دولتی درفارس
رئیس کل دادگستری فارس از بازداشت مدیر عامل یک شرکت دولتی در استان فارس خبر داد.حجت 
الاسلام سید کاظم موسوی عصر سه شنبه 3۰ آذر با بیان اینکه این مدیر با مسئولیت استانی به اتهام 
اخذ رشوه بازداشت شده است، گفت: متهم در حین دریافت تعدادی سکه طلا و مقادیری ارز از احدی 
از پیمانکاران با دستور قضایی و توسط سربازان گمنام امام زمان )عج( بازداشت شد. موسوی افزود: پرونده 
مذکور با قید رسیدگی ویژه و خارج از نوبت به شعبه دهم بازپرسی دادسرای جنایی و جرائم امنیتی شیراز 

ارسال شده است و متهمین نیز پس از تفهیم اتهام با قرار تأمین در بازداشت می باشند.

ملی پوش دوچرخه سواری ایران دوپینگی از آب درآمد 
 اتحادیه جهانی دوچرخه سواری لیست جدید رکابزنانی را که فعالیت هایشان به دلیل دوپینگ به حالت 
 ،UCI تعلیق در آمده است منتشر کرد.در این لیست نام یک رکابزن از ایران نیز دیده می شود. طبق اعلام
حسین محمدی ها از ماده ممنوعه erythropoietin یا EPO استفاده کرده و مرتکب دوپینگ شده است.

نمونه گیری از این دوچرخه سواری اول آگوست 2۰21 انجام شده است.  همچنین از سوی ستاد ملی مبارزه 
با دوپینگ )ایران نادو(، 2 ورزشکار سه گانه به مدت 3 سال و یک ورزشکار از رشته دوومیدانی به مدت 2 سال، 

محروم شدند.

دستگیری ۳ بادیگارد چهره های سرشناس
 فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت: پیش از این اعلام شد که چیزی به نام بادیگارد نداریم اخیرا باز شاهد 
آن بودیم، با بادیگاردها برخورد می شود و 3 نفر از این بادیگاردها که در کنار چهره های سرشناس بودند را 
دستگیر کردیم. سردار رحیمی ادامه داد: تنها شرکت های، انتظام هستند که مجوزهای رسمی از پلیس 
دریافت کردند و کارهای نگهبانی، حفاظت و ... را با دستگاه های مختلف انجام می دهند و با پایگاه های 

پلیس در ارتباطند.

کنایه تند کوچک زاده به لاریجانی
 مهدی کوچک زاده نماینده ادوار هفتم، هشتم و نهم مجلس شورای اسلامی طی نامه ای به ماجرای رد 
صلاحیت علی لاریجانی واکنش نشان داد.  مهدی کوچک زاده خطاب به لاریجانی گفت: شما ممکن است 
با نامه پراکنی و انشای وزین و عالی اذهان را نسبت به شورای محترم نگهبان تخریب کنید، اما بدون شک 

مصداق کسی خواهید شد که با مشاهده غرق شدن خود همه را پایین می کشد!

واکنش وزیر ورزش به خالکوبی فوتبالیست ها
حمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان:باید بتوانیم بین چیزی که قرار است به عنوان هنجار در ورزش معرفی 
کنیم با چیزی که در زندگی شخصی داریم تفکیک قائل شویم.افراد در زندگی شخصی خود می توانند با هر 

سلیقه ای که دوست دارند زندگی کنند اما در ورزش باید عرف ورزش رعایت شود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خواستار شد:

پیگیری جدی امنیت بوستان ها 
توسط نیروی انتظامی 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خواستار پیگیری جدی امنیت بوستان ها 
توسط نیروی انتظامی شد و گفت: تأمین امنیت در بوستان ها جزء حوزه کاری 

ما نبوده و ما تخصص آن را نداریم.
عباس ذاکریان در بیستمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم 
که در ساختمان شهید باکری برگزار شد، به لزوم توجه به امربه معروف و نهی از 
منکر پرداخت و اظهار داشت: سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
مدت هاست به این موضوع ورود کرده و برنامه هایی فرهنگی و اجتماعی به 

مناسبت های مختلفی در بوستان ها اجرا می کند.
وی از اختصاص مکان هایی در بوستان ها به گروه های جهادی خبر داد و 
افزود: سازمان های دیگر شهرداری نیز در مسائل فرهنگی فعال شده و سازمان 
فرهنگی  فعالیت های  مختلف  مناسبت های  در  نمونه  به عنوان  آرامستان ها 

مناسب را انجام می دهد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم تأکید کرد: شهرداری می تواند وظایف 
دیگر نهادهای فرهنگی را در سطح شهر انجام داده و به این حوزه ورود کند، 
اما ازنظر تخصصی و عرفی کار درستی نیست، تأمین امنیت در بوستان ها جزو 

حوزه کاری ما نبوده و ما تخصص آن را نداریم.
وی از ایجاد امنیت نسبی توسط نیروهای باغبان خبر داد و تصریح کرد: 
امروز باغبانان هنگام مشاهده ناهنجاری های اجتماعی مداخله می کنند، اما 
متأسفانه هیچ نهادی از آن ها حمایت نمی کند زیرا ایجاد امنیت جزء وظایف 

آن ها نیست.
ذاکریان، خواستار پیگیری جدی امنیت بوستان ها توسط نیروی انتظامی 
شد و خاطرنشان کرد: نیروی انتظامی بر اساس وظیفه خود برای ایجاد امنیت 
باید به صورت جدی ورود کند، زیرا مردم نیز از آن ها توقع ایجاد امنیت داشته 

و پیروی می کنند.
ما  گفت:  و  قرارداد  موردبررسی  را  جوان  بوستان  در  اجراشده  سازوکار  وی 
سرمایه گذار در بوستان جوان را مکلف کردیم قراردادی با شرکت های انتظامی 

برای ایجاد نظم در بوستان منعقد کند تا امنیت بوستان را بالا ببرد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم در پایان با تأکید دوباره بر مطالبه گری از 
دستگاه های مرتبط یادآور شد: نیاز داریم همه دستگاه ها برای برقراری امنیت 
و ایجاد فضای فرهنگی مناسب در بوستان ها به میدان بیایند و شهرداری را در 

این عرصه تنها گذاشته نشود.
 

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

ضرورت برنامه ریزی برای پرکردن 
اوقات فراغت جوانان

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر استفاده از روش های نوین در 
امربه معروف و نهی از منکر گفت: متأسفانه دستگاه های متولی وظیفه خود را 
به خوبی انجام نمی دهند و باوجوداین تعداد نهاد فرهنگی و مذهبی در شهر، 

هیچ مطالبه ای از آن ها نمی شود.
محسن محرری در بیستمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
قم که در ساختمان شهید باکری برگزار شد، به اهمیت امربه معروف و نهی از 
منکر در جامعه اشاره کرد و اظهار داشت: باید اقدامات انجام شده در حوزه 

امربه معروف و نهی از منکر موردبازنگری قرار گیرد.
باید مطابق  افزود:  ابزارها را موردتوجه قرارداد و  و  به روزرسانی روش ها  وی 
زمان و بر اساس نیاز جامعه عمل کرده و طبیعتاً امروز از روش های سلبی دیگر 

نمی توان استفاده کنیم و باید با روش های دیگر عمل کنیم.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: استفاده از روش ها و فناوری 
نوین، فضای مجازی، رسانه و هنر باید در دستور کار قرارگرفته و باید بدانیم 
روش های  از  یکی  تنها  لسانی  تذکر  و  داده  عکس  جواب  سلبی  روش های 

امربه معروف و نهی از منکر است.
از منکر  امربه معروف و نهی  ابزار قدرتمندی در حوزه  را  وی فرهنگ سازی 
دانست و تأکید کرد: متأسفانه دستگاه های متولی وظیفه خود را به خوبی انجام 
نمی دهند و باوجود این تعداد نهاد فرهنگی و مذهبی در شهر هیچ مطالبه ای 

از آن ها نمی شود.
گری  مطالبه  فرهنگی  دستگاه های  همه  از  باید  کرد:  تصریح  محرری 
انجام شده و عملکرد آن ها مورد ارزیابی جدی قرار بگیرد تا مأموریت های خود را 

در حوزه امربه معروف و نهی از منکر به خوبی انجام دهند.
و  دانست  مهم  بسیار  را  مذهبی  محیط های  در  عوامل  برخورد  نحوه  وی 
خاطرنشان کرد: نباید با رفتار نامناسب در محیط های مذهبی مانع از حضور 
دوباره افراد در این مکان ها شده و باید از فرصت حضور مردم در این مکان ها 

استفاده کنیم و خادمین دوره های آموزشی لازم را ببینند.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم به شرایط عرصه های در اختیار شهرداری 
از فضای بوستان ها را  افزود: متأسفانه بخشی  مانند بوستان ها اشاره کرد و 
آن ها  برای  باید  ندارد  جامعه  در  مناسبی  رفتار  که  کرده اند  اشغال  جوانانی 

برنامه ای داشته باشیم.
وی تأکید کرد: باید فضای بوستان ها به سمت ورزش و فعالیت های ورزشی 
سوق داده شود تا جوانان بتوانند اوقات فراغت خود را با برنامه های سالم تری پر 

کنند تا کمتر دچار آسیب های اجتماعی و اخلاقی شوند.
 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر مقدس قم مطرح کرد:

لزوم نصب دوربین های نظارتی برای 
افزایش امنیت در بوستان ها

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر مقدس قم گفت: متأسفانه امنیت 
شهرداری  باید  و  ندارد  وجود  بوستان ها  از  برخی  در  خانواده ها  برای  لازم 
دوربین های نظارتی در بوستان ها نصب کرده و دستگاه های امنیتی و انتظامی 

نسبت به ایجاد امنیت در بوستان ها وارد عمل شوند.
نرجس نیازمند در بیستمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم که 
در ساختمان شهید باکری برگزار شد، ضمن تسلیت ایام فاطمیه اظهار داشت: 

نباید مصادیق امربه معروف و نهی از منکر را محدود به حجاب و عفاف کنیم.
وی به چالش های موجود در بوستان ها اشاره کرد و افزود: متأسفانه امنیت 
شهرداری  باید  و  ندارد  وجود  بوستان ها  از  برخی  در  خانواده ها  برای  لازم 
دوربین های نظارتی در بوستان ها نصب کرده و دستگاه های امنیتی و انتظامی 

نسبت به ایجاد امنیت در بوستان ها وارد عمل شوند.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر مقدس قم، ترس مردم از عدم حمایت 
و امربه معروف و نهی از منکر را قابل توجه دانست و ابراز کرد: باید حمایت های 
لازم از آمران به معروف و ناهیان از منکر انجام شده و امنیت در بوستان ها با 

نظارت دقیق ایجاد شود.
 

 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

احداث و بهسازی فضای سبز
 ۳0 مرکز آموزشی و پژوهشی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از احداث و بهسازی 
فضای سبز 3۰ مرکز آموزشی و پژوهشی توسط این سازمان خبر داد.

پیام جوادیان با بیان اینکه سازمان با انعقاد قراردادی درصدد ارائه خدمات 
فنی و اجرایی به مراکز آموزشی، مدارس و مراکز علمی پژوهشی برای بهسازی 
و احداث باغچه  و فضای سبز است اظهار کرد: از ابتدای سال 1۴۰۰ تاکنون 

نزدیک به 3۰ مرکز از این خدمات بهره مند شده اند.
وی گفت: در قالب این طرح فضای سبز برای مدارس احداث شده و گونه های 
مناسب اقلیم شهر در آن ها کاشته تحویل مدارس می شود. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه در برخی از مراکز که فضای 
سبز داشته اند بحث هرس، نگهداری و بهسازی باغچه ها و سم پاشی انجام 
می شود افزود: تلاش بر این است که شادابی ویژه ای در فضای سبز مدارس 

تأمین شده و دانش آموزان و کادر مدارس فضای با طراوتی داشته باشند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

توقیف 2 دستگاه خودرو پژو 40۵ قاچاق بر
فرمانده انتظامی شهرستان از توقیف 2 دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ قاچاق بر در محورهای مواصلاتی 

استان خبر داد. 
 سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی، عوامل گشت 

خودرویی یگان امداد در حین گشت زنی در جاده اراک، به 2 دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ مشکوک شدند.
وی افزود: رانندگان خودروهای موصوف به دستور ایست پلیس توجهی نکرده و متواری می شوند که 
با تلاش ماموران خودروها متوقف و رانندگان آن ها دستگیر شدند. فرمانده انتظامی شهرستان قم ابراز 
داشت: در ادامه طی بازرسی صورت گرفته از خودروهای پژو، ۶۰ ایکس باکس، 2۰ کونسول بازي، 

۴عدد جاروبرقي و ۵عدد ماینر فاقد مجوز و قاچاق کشف کردند.
سرهنگ جعفریان اضافه کرد: کارشناسان ارزش کالاهای قاچاق کشف شده را حدود ۵ میلیارد ریال 
اعلام کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم تصریح کرد: متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای 

سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی شدند
کشف ۵۰۰ کیلو بادام قاچاق 

فرمانده انتظامی شهرستان دربخش دیگری از سخنان خود  گفت:با تلاش مأموران یگان امداد، ۵۰۰ 
کیلوگرم بادام قاچاق کشف شد.   سرهنگ جعفریان اظهارداشت: مأموران یگان امداد شهرستان قم در 
راستای اجرای طرح برخورد با خودروهای حامل کالای قاچاق در محور "اراک"، یک دستگاه پژو ۴۰۵ را 
توقیف کردند. وی خاطرنشان کرد: در بررسی صورت گرفته مشخص شد خودرو حامل ۵۰۰ کیلو بادام 
فاقد مجوز قانونی و قاچاق است . فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: در نهایت یک نفر در این رابطه 

دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
سرهنگ جعفریان اظهارداشت: شهروندان به منظور مبارزه پلیس با پدیده نابهنجار قاچاق، می توانند 
در صورت مشاهده چنین خودروهایي در حمل بار قاچاق و تردد آن ها در سطح محورهاي مواصلاتي، 

موضوع را از طریق سامانه تلفنی11۰ به پلیس اطلاع دهند

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف اتوبوس حامل میوه های استوایی قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از توقیف یک دستگاه اتوبوس حامل میوه های استوایی قاچاق 

در این استان خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری 122 فرماندهی انتظامی استان در اجراي 
طرح مبارزه با قاچاق کالا، یک دستگاه اتوبوس حامل بار قاچاق را در محور "قم-کاشان" متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو، 1۶ کارتن میوه استوایی، 2۰کارتن میوه دراگون، ۶ کارتن 
انبه، ۷ کارتن آناناس ، 1۰کارتن سیب پاکستانی، 1۵ کارتن نسکافه 2۰ عددی، ۴2۰ ثوب پوشاک ، 
2هزار و 1۶۰ عدد جاسویجی و 1۵ کارتن اووکادو استوایی فاقد مجوز و قاچاق کشف و 3 نفر در این رابطه 
دستگیر شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: متهمان به همراه خودروهای توقیفی جهت 

سیر مراحل رسیدگی به پلیس امنیت اقتصادی استان منتقل شدند.
سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهاي غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 11۰ 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:
۹۳ بیمار کرونایی در بیمارستان های قم بستری هستند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 93 نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند 
که حال 1۰ نفر از آنها وخیم است. محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش 2۶ نفر در 2۴ ساعت گذشته 
در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا گفت: 22 نفر از این افراد در 
بخش درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه 
21 نفر از کسانی که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص شدند، افزود: در حال حاضر 93 نفر 
مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال 1۰ نفر از آنها وخیم است. وی ادامه داد: 
خوشبختانه در 2۴ ساعت گذشته، بیماری بر اثر ابتلاء به کرونا در استان قم فوت نشده است. قدیر تعداد 
تست های گرفته شده در 2۴ ساعت گذشته را 1۵3 مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه 9 تست در استان 

مثبت بوده و یک میلیون و ۴۶2 هزار و 2۸2 دوز واکسن نیز به افراد تزریق شده است.

مدیرکل کمیته امداد استان قم :

دانشجویان و علوم دانش بنیان باید به کمک اشتغال کشور بیایند

طرح:سجاد جعفری

 مردم فعلا در رمز ارز ها سرمایه گذاری نکنند

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: مدیران دستگاه های 
اجرایی نسبت به مشکلات حوزه های مختلف، پیشنهادها و راهکارها حساس 
باشند و جمع بندی کنند و با دست پر به استقبال اعضای هیات دولت برویم. 
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در سی و سومین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید استان قم، افزود: در جلسه های متعدد کارشناسی سعی کردیم در 
سفر رییس جمهوری و هیات دولت به استان قم در حوزه اقتصادی در زمینه 
تامین منابع، صدور مجوزها و اعطای اختیارات به استان بسته هایی تعیین کنیم. 
وی اضافه کرد: رقم تامین منابع بعد از 2 جلسه در نهاد ریاست جمهوری با حضور 
استاندار و معاونان، وزیران و مدیران بانک ها و دستگاه ها برگزار شد و توافقات 
خوبی صورت گرفت که در سفر رییس جمهوری اعلام خواهد شد. وی ادامه داد: 
بسته دوم نیز در حوزه اختیارات و مجوزها بود که پیشنهادها و راهکارهایی ارائه 
کردیم؛ این بسته شامل ۶۵ مورد است که فرصت بازنگری نیز داریم. غضنفری 
و  دارند  استان مشکل  بود که در  نیز طرح هایی  خاطرنشان کرد: بسته سوم 
قابل حل نیست که تصمیم ها باید در مرکز اتخاذ شود. وی تصریح کرد: به گفته 
همکاران کارشناسان نهاد ریاست جمهوری، پیشنهادها جامع و پخته ای از سوی 
مدیران استان قم ارائه شد که از همه مدیران و کارشناسان تقدیر می کنم. وی 
تاکید کرد: همه مدیران آمادگی داشته باشند در راستای ضرورت پیگیری امور، 
در سفر با وزرا به شهرستان ها و بخش های استان مطالب را در سطح استان ارائه 
دهند. معاون استاندار قم افزود: مدیران دستگاه های اجرایی نسبت به مشکلات 
حوزه های مختلف، پیشنهادها و راهکارها حساس باشند و جمع بندی کنند و با 
دست پر به استقبال اعصای هیات دولت برویم. وی ابراز امیدواری کرد: خروجی 
سفر هیات دولت به قم همراه با اقدامات مثبت باشد تا تحول چشم گیری در 
حوزه اقتصادی استان صورت گیرد. وی تاکید کرد: بخش دولتی و خصوصی 

هماهنگی خاصی داشته باشند تا از سفر، خیروبرکت به استان برسد.
نباید برای تولید هیچ مانعی ایجاد شود 

غضنفری در ادامه گفت: مدیران و کارشناسان دستگاه های اجرایی نسبت به 
مصوباتی که در بازدیدها و برخواسته از قول استاندار است، حساسیت و پیگیری 
ویژه داشته باشند. وی همچنین با بیان این که حمایت از واحدهای تولیدی 
بستگی به اقدامات و آثار مثبت آن واحد تولیدی در استان دارد، بیان کرد: تمام 
عزم ما حمایت از واحد تولیدی است، ولی باید بررسی شود خدمات آن واحد در 
استان موثر است و قانون رعایت شده است یا نه؟ وی با تاکید بر این که نباید برای 
تولید هیچ مانعی ایجاد شود،  افزود: عمل به تعهدات قانونی و استعلام از اداره 
کل محیط  زیست 2 اقدامی است که برای حمایت از واحدهای تولیدی باید در 

دستور کار باشد.

7۴۰ میلیارد تومان تسهیلات به بخش صنعت پرداخت شده است 
رییس سازمان صمت استان قم نیزدراین جلسه گفت: پرداخت 2۴۵ میلیارد 
تومان تسهیلات، برای 2۰ واحد صنعتی، در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
استان تصویب شد. محمود سیجانی با اشاره به اینکه با هدف رونق تولید برای 
تکمیل واحد های صنعتی و سرمایه در گردش واحد های صنعتی امسال هزار 
و ۶۰۰ میلیارد تومان تسهیلات بانکی در نظر گرفته شد است، افزود: تاکنون 
هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان از این تسهیلات برای بخش صنعت و 1۰۰ میلیارد 
تومان برای بخش کشاورزی تصویب شده است. وی با بیان اینکه تاکنون ۷۴۰ 
میلیارد تومان تسهیلات به بخش صنعت پرداخت شده است، افزود: پرداخت 
این تسهیلات باعث تثبیت و ایجاد اشتغال برای ۷۷۰ نفر در بخش صنعت شده 
است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با اشاره به گزارش هیئت 
نظارت بر پرداخت تسهیلات سال 99 گفت: بر اساس این گزارش پارسال هزار 
و 1۰۰ میلیارد تومان به 33 واحد صنعتی، تثبیت و ایجاد اشتغال 9۸۰ نفر را 
در بخش صنعت استان باعث شده است. همچنین تقسیط بدهی 1۴ واحد 
صنعتی در زمینه بیمه و بانک و امهال بدهی و سود تسهیلات بانکی کشاورزان 
به دلیل خشکسالی تا 3 سال از دیگر مصوبات جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید استان قم است.  فرماندار قم نیز در این جلسه گفت: برخی واحدهای 
صنعتی که در محدوده اراضی روستا مستقر شده اند، هیچ فایده ای جز آلودگی 
برای روستاها  ندارد. مرتضی حیدری با بیان این که این واحدها حتی از نیروهای 
کار روستا هم استفاده نمی کنند، اضافه کرد: این واحدها حداقل باید درصدی 

برای روستا بهره داشته باشد تا مردم هم احساس رضایت کنند.

توصیه معاون استاندار قم به مدیران دستگاه های اجرایی :

باید با دست پر به استقبال اعضای هیات دولت برویم

دبیرستان و هنرستان کاردانش استثنایی محمدعلی مسعودیان امروز با 
حضور رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور افتتاح شد.

محسن پورگلیان، مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس قم با بیان اینکه 
این مرکز آموزشی در زمینی به مساحت هزار و ۸۸۰ متر زیربنا احداث شده 
و شامل 12 کلاس درس و 9 فضای جنبی و آموزشی است، گفت: هزینه 
ساخت و تجهیز این مجموعه آموزشی 1۰ میلیارد تومان بوده که بخشی از 
آن به همت خیرین و بخشی از محل اعتبارات دولتی تامین شده است. وی 
از کلنگ زنی ساخت بزرگترین مجتمع آموزش استثنایی کشور در منطقه 
پردیسان قم خبر داد و گفت: این مجموعه هم در زمینی حضور 12 هزار 
مترمربع احداث خواهد شد که در فاز اول آن دبستان دانش آموزان استثنایی 

با کمک خانم مسعودیان خیر مدرسه ساز ساخته خواهد شد. 
از  این مراسم  در  استثنایی کشور هم  پرورش  و  آموزش  رئیس سازمان 
اختصاص اعتباری بالغ بر دو میلیارد تومان برای راه اندازی یک مرکز جامع 
توانبخشی در مجتمع آموزشی استثنایی پردیسان  و  خدمات تشخیص 

از محل اعتبارات دولتی خبر داد و گفت: سال قبل خیرین 1۴۵ میلیارد 
تومان به طرح نهضت مشارکتی توان افزایی کمک کرده اند که از محل این 
اعتبارات 2 میلیارد تومان هم برای تامین تجهیزات ویژه برای توانبخشی 

دانش آموزان با نیاز ویژه در استان قم اختصاص یافت.
حسینی با اشاره به اینکه در استان قم تا کنون بیش از سه هزار تبلت برای 
دانش آموزان نیازمند تهیه شده است از اختصاص 2 هزار و 2۰۰ میلیارد 

تومان برای تهیه تبلت در سال تحصیلی جدید خبر داد. 
مدیر عامل مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم هم با بیان اینکه در حال 
حاضر هزار و ۶۰۰ دانش آموز استثنایی در 2۰ مدرسه مشغول به تحصیل 
هستند، گفت: احداث و تجهیز مدارس استثنایی در منطقه پردیسان 
از مهمترین ضرورت های آموزشی بود که انتظار می رود با ساخت سریع 
مجتمع آموزش استثنایی این نیاز به زودی برطرف شود. علایی افزود: 
بیش از ۷۰ درصد از ساخت مدارس استثنایی قم به کمک خیرین ساخته 

شده است.

مدیر عامل مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم خبرداد:

ساخت ۷0درصد از ساخت مدارس استثنایی قم به کمک خیرین 

حضور  خواستار  قم  استان  امداد  کمیته  مدیرکل 
دانشجویان و مشاغل دانش بنیان برای ایجاد رشد و 

تحول در مشاغل کشور شد.
دکتر محسن مسعودیان راد روز سه شنبه در آئین 
مدیرکل  حضور  با  کارآفرین  بانوی  رویداد  اختتامیه 
امور بانوان استانداری قم، مدیران کمیته امداد، جهاد 
دانشگاهی و پارک علم و فنآوری استان در مجتمع 
فرهنگی حضرت معصومه )س( برگزار شد.با قدردانی 
از طراحان و افراد دست اندر کار رویداد بانوی کارآفرین 
گفت: از مساعدت ها، حمایت ها و هدایت های تمام 
افرادی که در زمینه اشتغال بانوان تلاش می کنند 

قدردانی می کنم.
)س(  زهرا  فاطمه  حضرت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
وضعیت  در  که  است،  عالم  کارآفرین  بانوی  برترین 
بسیار سخت و پیچیدگی های سیاسی و اقتصادی آن 
روز رویداد بزرگ فدک را با کارگزاران و کارگران فراوان 
با تدبیر و توان خود مدیریت می کرد گفت: آنحضرت 
درس کارآفرینی را از مادر بزرگوار خود حضرت خدیجه 
)س(  آموختند که به عنوان نخستین بانوی کارآفرین 
در زمان خود بزرگترین یگان حمل و نقل منطقه را به 

عنوان یک کارآفرین قوی مدیریت می کرد.
وی با بیان اینکه همّت، تلاش، و توانایی علمی و 
فکری کارآفرینان موجب حرکت، جهش و پرواز آنها 

خواهد شد افزود: امروز باید شاخص توسعه، سطح 
سواد، تحصیلات و علوم دانشگاهی باشد.

با اشاره به اینکه  مدیرکل کمیته امداد استان قم 
دانشجویان و علوم دانش بنیان باید به کمک اشتغال 
های کشور بیایند تأکید کرد: دانشجویان باید مشاغل 
را با کمک نرم افزارها متحول کنند تا شاهد رشد و 

خلاقیت در این بخش باشیم.
مسعودیان راد، با بیان اینکه کارآفرینان ما کسانی 
نیستند که از روی بی نیازی وارد این عرصه شده باشند 
گفت: هنر کمیته امداد این است که از درون سختی 

ها و نا امیدی ها، زیبایی و امید می آفریند.
وی از کارآفرینان خواست تا با توکل به خدا، تحقیق 
لازم، ریسک منطقی و عاقلانه، تلاش و پشتکار فراوان 

با هر سد و مانعی در برابر هدف خود مقابله کنند.
مدیرکل کمیته امداد استان قم، با اشاره به اینکه 
اختتامیه بانوی کارآفرین باید آغازی باشد بر حرکت 
جدید تحولی رویدادهای متعدد کارآفرینی تصریح 
حمایت  تحت  مزدوجین  و  دانشجویان  همه  کرد: 
های  مشاوره  مسیر  از  باید  قم  استان  امداد  کمیته 

اشتغال و کارآفرینی عبور کنند.
توانمندی بانوان، امری که باید جدی تر به آن 

نگاه کرد
نیز  قم  استانداری  خانواده  و  بانوان  امور  مدیرکل 

دراین مراسم گفت: توانمندی بانوان حلقه مفقوده 
جامعه است.

دکتر صدیقه صدیق اظهارداشت : از کمیته امداد 
خانوار  سرپرست  بانوان  از  حمایت  در  رویکردی  که 
کرامتشان می توانند مشکلاتشان  با حفظ  که  دارد 
را حل کنند تقدیر و تشکر می کنیم. بانوان ظرفیت 
جامعه هستند باید از ظرفیت جامعه استفاده کنند. از 
جهاد دانشگاهی هم تشکر می کنم که در این مسیر 

همراهی کردند.
وی افزود: توانمندی زنان از نظر سیاسی، اقتصادی 
آسیب های  کاهش  راهکار  است.  لازم  اجتماعی  و 
یافته جامعه ای  جامعه همین است. جامعه توسعه 
است که هر فرد از حالت منفعل دربیاید و بتوانند از 
ظرفیتش بهره ببرد. توانمندی بانوان باید اولویت باشد 
و این مساله یک حلقه مفقوده است. توانمندی فرآیند 
چند جانبه است. این قابلیت می دهد توانمندی شان 
را بشناسند و خود آگاه شوند و فقط آموزش کافی 

نیست. 
چنینی  این  رویدادهای  برگزاری  کرد:  تاکید  وی 
از  پس  می شود.  ظرفیت  این  از  استفاده  باعث 
توانمندی فرد و حل مشکلات خودش، متوجه رسالت 
اجتماعی اش می شود. سعی می کند باری از دوش 

جامعه بردارد. این نگاهی متعالی است. 


